
روزنامه

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم :

قمقطبتئاتردینیمیشود

ریيس پليس راه فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:

تشديد برخورد با تخلفات و جرائم مربوط به پلاک

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم از تلاش برای 
تبدیل شدن قم به قطب تئاتر دینی خبر داد و گفت: قم 
صورت  در  و  دارد  دین  حوزه  در  ویژه ای  و  ممتاز  موقعيت 
موافقت و حمایت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، استان 
سيد  می شود.  کشور  سطح  در  دینی  نمایش  محور  قم 

در  شنبه  روزسه  ظهر  از  پيش  کاشانی  حسينی  موسی 
نشست خبری بيست ودومين جشنواره استانی تئاتر قم 
که در سالن جلسات شهيد آوینی اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی قم برگزار شد، گفت: با توجه ساختار قم و وجود 
نهادهای متعدد فرهنگی، آن گونه که باید و شاید به مقوله 

ضرورت پيگيری تقویت زیرساخت های فرهنگی و هنری 
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شورای هماهنگی تبليغات اسلامی استان قم اعلام کرد: 

مراسمسیزدهآبانباحضورمردمقم
درحرممطهربرگزارمیشود
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مدیرکل آموزش و پرورش استان قم خبرداد:

بازگشاییمدارسمتوسطهدومازهفتهآینده

در  قم  استان  اسلامی  تبليغات  هماهنگی  شورای 
روز  آبان  سيزده  یوم الله  مراسم  کرد:  اعلام  اطلاعيه ای 
الاسلام  حجت  سخنرانی  با  هفته جاری  پنجشنبه 
والمسلمين مجتبی ذوالنوری نماینده مردم قم در مجلس 

شورای اسلامی،  از ساعت ۱۰ صبح در صحن امام رضا)ع(  
حرم مطهر حضرت معصومه)س(  برگزار می شود.  در این 
اطلاعيه که نسخه ای از آن روز سه شنبه در اختيار ایمان 
ملّت  مقاومت  و  ایستادگی  که  این  به  اشاره  با  گرفت  قرار 
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ریيس شورای شهر قم:

شورایشهرحامیاصلیالحاق
اراضی560هکتاریاست

مدیرمخابرات منطقه قم تاکيد کرد:

ضرورتافزایشتعرفههابرای
توسعهطرحهایمخابراتی

قــم   منطقــه  مخابــرات  مدیــر 
در  قــم  گفت:مخابــرات منطقــه 
بســياری از شــاخص های ارزیابی 
مناطــق مخابراتی کشــور در رتبه 
هــای اول تا چهارم و در بســياری 
از شــاخص ها از ميانگين کشوری 
هــم بالاتر اســت. مهنــدس حاج 
عينی عصر روز دوشنبه در گفتگو 
1بــا خبرنــگاران با تشــریح  آخرین  2

استاندار قم:

نمایشگاهبینالمللیقمویترین
تولیدوصنعتاستاناست

ریيس شــورای اسلامی شهر قم 
بــا بيان اینکه شــهرداری حداکثر 
حمایــت از طــرح جهــش توليــد 
داد،  خواهــد  انجــام  را  مســکن 
گفت: شــورای شهر حامی اصلی 
الحاق این اراضی است و باید تمام 
فرآیندهــای قانونی الحــاق در این 
زمينه رعایت شود تا شهروندان در 
آینده شاهد مشکلاتی در خصوص 

استاندار قم گفت: نمایشگاه 
بين المللــی قــم از اهميــت 
و  اســت  برخــوردار  بالایــی 
درواقع ویترین توليد و صنعت 
اســتان اســت که اميــدوارم 
هرچه زودتر بــه بهره برداری 
سرمســت  بهــرام  برســد.  
درچهل و ششــمين جلسه 
دولت  گفت وگــوی  شــورای  2

 

شهردار قم گفت: مرحله نخست مترو قم حدود پنج و دو دهم کيلومتر از قلعه 
کامکار تا ميدان مطهری آماده تست گرم است، سيد مرتضی سقائيان نژاد در 
برنامه گفت و گویی با اعلام این خبر گفت: مشکل اصلی نداشتن واگن است که 
در گفتگو با وزارت کشور، وزارت امور خارجه و شهرداری تهران انشاءالله تا پایان 
سال حل خواهد شد.  سقائيان نژاد با اشاره به اینکه منوریل قم مشکل فنی ندارد، 
اما مشکل ماهيتی و کاربردی دارد، افزود: هزینه های گزافی در این بخش شده که 
باید افراد بالادستی تصميم نهایی را بگيرند تا زودتر این مشکل در قم حل شود، 

شهردار قم :
مرحله نخست متروی قم آماده تست گرم  است
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سال های  در  قم  شهر  تحولات  گفت:  کشور  سراسر  علميه  حوزه های  مدیر   
گذشته واضح و قابل لمس است و این نگاه راهبری حاکم در شهرداری قم فصل 
جدیدی برای گام های بزرگ تر را ایجاد کرده است.  آیت الله عليرضا اعرافی در 
دیدار شهردار و مدیران شهری قم، تصریح کرد: اسناد مهم و بالادستی در کشور 
وجود دارد که باید برش هایی از این برنامه ها در قم بومی و در طراحی های جدید 
توجه ویژه به این اسناد مهم کشور و برش آن شود. وی در ادامه با تقدیر از ابتکار 
شهرداری در زنده نگه داشتن یاد و خاطره شهدا و ایثارگران با انتشار کتاب های 

آیت الله اعرافی در دیدار شهردار و مدیران شهری قم:
تحولات شهر قم واضح و قابل لمس است
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زيگزاگ های مذاکراتی
 و سراب توافق

 بدون تردید تغییرات شگرف در مایۀ مذاکرات ایران با 
شش قدرت بزرگ دنیا می تواند متوجه منافع بازیگران 

منطقه ای و جهانی شود. کیفیت این مذاکره و خروجی های ملموس آن حتی قادر به 
تحت تأثیر قرار دادن نظم منطقه ای در کوتاه، میان مدت و ژئوپلیتیک آن در درازمدت 

گردد.
بر همین اساس برخی از کشورها اساساً میلی به مذاکرات ندارند و تمایل دارند مسئله 
همچنان بحران زا بماند تا آنها سوار بر این بحران مطامع خودشان را پیگیر باشند. هر 
چند میان این طیف از کشورها در شدت و حدت بحران اختلاف نظر است. اسرائیل 
بانی تنازع حداکثری و رقبای منطقه ای طالب منازعۀ مستمر اما کنترل شده هستند. بر 
همین مبنا مادامی که امکان برگشت کشورها به مدار مذاکرات فراهم می شود، بلافاصه 
تحرکات ایذایی برای منتفی کردن یا حداقل تحت تأثیر قرار دادن آن نیز، آغاز می شود. 
این حرکت ها می تواند متأثر از منافع و رقابت های نیروهای داخلی تا منافع منطقه 

ای – جهانی سایر کشورها باشد.
برای نمونه انتشار نامه ای مبادله ای میان رئیس جمهور سابق و رئیس سازمان برنامه و 
بودجه در مورد خالی کردن خزانه، آن هم دقیقاً در بحبوحۀ مذاکرات معاون وزارت امور 
خارجه با طرف اروپایی از جملۀ این سیگنال ها برای خدشه بر نتیجه گیری مذاکرات 
بوده است. یعنی خالی نشان دادن عقبۀ مذاکراتی طرف ایرانی برای ناتوانی از به 
کارگیری مهارت های چانه زنی و در نتیجه امکان نرسیدن به توافق! یا حملۀ سایبری 

به سیستم سوخت کشور.
در جهت دیگر ماجرا جار و جنجال های طرف آمریکایی در مورد وقت کُشی ایران برای 
بازگشت به میز مذاکراتی برجسته سازی می شود و فشارهای همه جانبه ای در این مورد 
وارد می شود اما دقیقاً زمانی که ایران بعد از ماه ها استفاده از حربۀ ابهام و سیاست صبر 
و انتظار، زمان تقریباً مشخصی برای از سرگیری مذاکرات اعلام می کند، خبر از تحریم 

مجدد افراد و شرکت های ایرانی به گوش می رسد.
بازی موش و گربه! این رویه قبل از این توسط ایران نیز اِعمال شده بود. یعنی دقیقاً 
زمانی که راهیابی مجدد ترامپ به کاخ سفید منتفی شده بود و با ریاست جمهوری 
جدید امکان مصالحه و توافق در افق ها نمایان شده بود، ایران شروع به از سرگیری 
فعالیت هایی در برنامۀ هسته ای خود تحت عنوان اقدامات جبرانی کرده بود. اقداماتی 

برای جبران خروج ترامپ از برجام البته با ماه ها تأخیر!
اکنون نیز بعد از این که آمریکا انواع حربه را برای تحت فشار قرار دادن ایران برای 
بازگشت به مذاکرات برجام دست و پا کرده، در حاشیۀ اجلاس گروه 20 با کشورهای 
اروپایی بیانیۀ رجزخوانی صادر می کند و از سوی دیگر اقدام به اِعمال تحریم های 

جدید می کند.
آنها به شدت از زمان گذار و انتقالیِ قدرت اجرایی در ایران هراس داشته اند و تحرکات 
اتمی کشور را نیز در راستای زمان گریز هسته ای و بیشتر تلاش ایران برای پُر دست 
بودن ارزیابی می کنند. از همین روست که طرفین متوسل به حرکت زیگزاگی شده اند 

و آنها نیز تحریم های جدیدی صادر کرده اند.
امری که بر پیچیدگی مناقشه می افزاید. چرا که جوهر اختلاف به برنامۀ هسته ای 
و کوه تحریم ها بر می گردد. با این تفاوت که طرف های غربی در تلاشند تا آن را به 
مجموعۀ اختلافات با ایران گره بزنند یا حداقل پروژه ای جلو بروند اما ایران جزیره 
ای می اندیشد و به شدت از مذاکرات پکیجی پرهیز می کند. چرا که تصور می کند 
غرب بنا دارد با راهبرد مذاکره پکِ قدرت او را یکجا مصادره کند. در راهبرد جزیره ای 
اگر ملاحظاتی او را وادار به کوتاه آمدن ]از جمله اقتصادی یا فشار کشورهای ظاهرا 
همسوی با خود[ یا واگذاری امتیازی کند، دست بالا را در سایر حوزه های مناقشاتی 

حفظ کرده باشد.
این گونه است که برنامۀ هسته ای فراتر از ماهیت خود هزینه زا شده و تبدیل به خاکریز 
اول شده است. به عبارتی مبدل به سنگر اول شده که اگر توسط دشمن فتح شود، 
قهراً به سقوط سایر سنگرها هم منجر خواهد شد. آنها سنگرهای بعدی را نقش منطقه 
ای، ظرفیت های جنگ افزاری، حقوق بشر و حتی موجودیت سیستمی بنام جمهوری 

اسلامی می دانند.
سلول های بنیادین تفکرات طرفین، مذاکرات و به تبع آن توافق را سخت جانفرسا 
کرده است، سلول هایی که خواسته یا ناخواسته، به موقع یا نابجا متکثر می شوند و روند 

بهبودی روابط سرطانی را اگر نه قطع که حداقل به تعویق می اندازند.
کارشناس علوم سياسی و روابط بين الملل

مدیر مخابرات منطقه قم تاکيد کرد:

ضرورت افزايش تعرفه ها برای توسعه
 طرح های مخابراتی

مدیر مخابرات منطقه قم  گفت کمخابرات منطقه قم در بسیاری از شاخص های ارزیابی 
مناطق مخابراتی کشور در رتبه های اول تا چهارم و در بسیاری از شاخص ها از میانگین کشوری 

هم بالاتر است.
مهندس حاج عینی عصر روز دوشنبه در گفتگو با خبرنگاران با تشریح  آخرین دستاوردها 
از مهمترین عوامل کلیدی توسعه در هر  و خدمات مخابرات اظهارداشت:ارتباطات یکی 

کشوراست.
وی افزود :عدم وصول مطالبات مردمی و عدم تناسب درآمد ها و هزینه ها از مهمترین مسائل 
و مشکلات شرکت مخابرات است که برای توسعه طرح های مخابراتی ضرورت تغییر در تعرفه 

ها را انکار ناپذیر می کند.
مهندس حاج عینی با اشاره به بالا رفتن هزینه های انجام خدمات مخابراتی ، نگهداری و 
خرید تجهیزات در مقابل تعرفه های پایین قیمت که از 18 سال پیش تا کنون هیچگونه تغییری 
نداشته است تاکیدکرد: پیشرفت و توسعه مخابرات باید با هزینه های امروز متعادل گردد و 
درجهت پیشرفت اهداف و خدمت رسانی بهتر به مشریان با تکنولوژی بهتر گامهای بلندی 

برداشته شود.
وی در خصوص عدم تناسب هزینه ها و درآمد های این شرکت تصریح کرد :در صورتی که 
وضعیت مطالبات و هزینه های این شرکت با توجه به گرانی های چند ساله اخیر تجهیزات و 
خدمات مخابراتی تداوم یابد طرح های توسعه این شرکت با مشکلات جدی مواجه خواهد شد 

که برای عبور از این وضعیت نیاز به اصلاح و بهبود تعرفه ها است 
وی خاطرنشان کرد: این مساله به هیچ وجه به معنی گران کردن خدمات مخابراتی نیست 
بلکه منظور بهره مندی این شرکت از حد اقل های درآمدی برای نگهداری شبکه ها و تجهیزات 

مخابراتی است که آنهم در صورت تصویب مراجع تصمیم گیر و قانونی انجام خواهد شد.
 

مدیرکل تامين اجتماعی استان قم:

۶۱ درصد جمعیت قم از خدمات بیمه ای
 و درمانی استفاده می کنند

مدیرکل تامین اجتماعی قم گفت: 800 هزار بیمه شده تامین اجتماعی قم شامل ۶1 درصد 
جمعیت این استان از خدمات بیمه ای و درمانی بهره مند می شوند. 

داود علیمحمدی در نشست هم اندیشی تشکل های کارگری همچنین افزود: ۵۷ هزار 
مستمری بگیر قمی در در حال حاضر ماهیانه از حقوق بازنشستگی ناشی از اندوخته حق بیمه 

خود در ایام کار بهرمند می شوند.
وی گفت: میزان اشتغال در استان رو به بهبود است به طوری که تعداد بیمه شده اجباری در 

قم از 1۳۵ هزار تَن عبور کرده است و تعداد مقرری بگیر بیمه بیکاری نیز کاهش یافته است.
علیمحمدی ضمن تبیین عملکرد بیشتر مجموعه درمانی تامین اجتماعی قم در نیمه 
نخست سالجاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته برغم مبتلا شدن بیش از 1۳0 
همکار به کرونا اظهار داشت: برخی از خدمات درمانی و مطالبه های تشکل های کارگری 
و بازنشستگان از جمله توسعه درمان مستقیم, تامین خدمات فوق تخصصی در مراکز 
ملکی، توسعه خدمات دندانپزشکی و از کارافتادگی در سطح شورای عالی بیمه و وزارت 
بهداشت است و مدیریت درمان استان نیز با تخصیص 80 درصد منابع و بودجه خود به 
مراکز طرف قرار داد، شرایط را برای بیمه شدگان تحت پوشش در کنار مراکز ملکی فراهم 

نموده است.
علیمحمدی در ادامه گفت: اداره سالمندی و بیماری های مزمن مدیریت درمان قم نیز آماده 
همکاری برای ارایه طرح غربالگری سرطان رکتال برای افراد بالای ۵0 سال می باشد و تلاش 
می کنیم شرایط لازم در مراکز تامین اجتماعی به ویژه بیمارستان امام رضا )ع( را با راه اندازی 

کلینیک دیابت به بیماران مزمن در آینده نزدیک نیز به شکل مطلوب فراهم نماییم.

سيد قائم موسوی*
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مدیرکل آموزش و پرورش استان قم خبرداد:

بازگشايی مدارس متوسطه دوم از هفته آينده
مدیرکل آموزش و پرورش استان قم گفت :مدارس متوسطه دوم استان از 1۵ آبان و 

متوسطه اول هم از ابتدای آذر ماه بازگشایی می شوند.
حمیدرضا شیخ الاسلام  روز سه شنبه در حاشیه نشست هم اندیشی با مدیران 
مقاطع متوسطه با بیان اینکه مقدمات و پیش بینی های لازم برای حضور مقاطع 
متوسطه در واحدهای آموزشی فراهم شده است افزود :براساس برنامه های ابلاغی 
ستاد ملی مقابله با کرونا و وزارت آموزش و پرورش دانش آموزان با رعایت دستورالعمل 
های بهداشتی و طبق گروه بندهای اعلامی از سوی مدارس در کلاس درس حاضر 

می شوند.
شیخ الاسلام با تاکید بر اینکه حداکثر زمان حضور هر دانش آموز بر مبنای دستور 
العمل های ابلاغی سه روز در هفته است گفت: مدیران و معلمان واحدهای آموزشی 

چگونگی نحوه  حضور دانش آموزان و تشکیل کلاس ها را اطلاع رسانی می کنند.
وی با بیان اینکه خانواده ها هیچ گونه دغدغه و نگرانی بابت حضور دانش آموزان 
در مدارس نداشته باشند افزود: آموزش و پرورش به عنوان ولی دوم دانش آموزان و با 

همکاری والدین شرایط را برای آموزش آنها فراهم می کند.
مدیرکل آموزش و پرورش استان قم با اشاره به اینکه در حال حاضر اولویت با حضور 
دانش آموزان در مدارس است افزود: در صورت تغییر در نحوه حضور ؛شرایط ابلاغی 
اطلاع رسانی می شود. شیخ الاسلام ادامه داد در شرایط فعلی تلاش می کنیم از 

ظرفیت های نرم افزار شاد و مدرسه تلویزیونی کماکان برای آموزش استفاده شود.
وی همچنین افزود تا کنون حدود ۶۶ هزار دانش آموز 12 تا 18 سال و بیش از ۹0 

درصد معلمان استان واکسینه شدند.
مدیرکل آموزش و پرورش استان از خانواده ها و والدین خواست با هدف افزایش 
واکسیناسیون  به  نسبت  کلاسهای درسی  برپایی  و  آموزان  دانش  ایمنی  ضریب 

فرزندان خود اقدام کنند.
در این نشست در خصوص نحوه برنامه ریزی آموزشی مدارس و رعایت دستورالعمل 

های بهداشتی بحث و تبادل نظر شد.
همچنین در این جلسه در خصوص راه اندازی سرویس مدارس مقرر شد در این 

زمینه پس از منسجم شدن فعالیت واحد های آموزشی تصمیم گیری شود.
در حال حاضر تصمیمی برای بازگشایی مدارس مقاطع ابتدایی اتخاذ نشده است.

 
 رئيس اداره راهداری و حمل ونقل جاده ای شهرستان قم خبرداد:

آرامسازی و احداث دوباب پارکینگ 
اضطراری در کمربندی قم – اراک 

رئیس اداره راهداری و حمل ونقل جاده ای شهرستان قم گفت: پروژه گسترده 
آرامسازی، اصلاح شیب شیروانی و احداث دوباب پارکینگ اضطراری باحجم عملیات 
خاکی بیش از 11 هزارمترمکعب، درکمربندی قم – اراک به اجرا و بهره برداری رسید. 
حسین برقراری اظهار کرد: در راستای ایمن سازی حداکثری و تسهیل ترافیک در 
کمربندی قم – اراک، طرح آرامسازی و احداث دوباب پارکینگ در این محور اجرا و 

مورد بهره برداری قرار گرفت.
وی تصریح کرد : کمربندی قم – اراک به دلیل ترافیک ترکیبی شهری – برون شهری، 
از جمله محورهایی است که ایمن سازی حداکثری آن در اولویت اقدامات ما قرار دارد.
رئیس اداره راهداری و حمل ونقل جاده ای شهرستان قم تعدد راه های دسترسی 
ترافیک شهری به کمربندی قم – اراک را از جمله عوامل اصلی در ضرورت ایمن سازی 
این محور برشمرد و افزود: طی عملیاتی گسترده و در قالب طرحی امانی نسبت به 
اجرای پروژه آرام سازی، اصلاح شیب شیروانی و احداث دو باب پارکینگ اضطراری 

در این محور اقدام شد.
وی در ادامه به اهم اقداماتی که در قالب این طرح اجرا شده اشاره و عنوان کرد: با 
توجه به مطالعات انجام شده و بررسی میدانی عوامل بروز سوانح در این محور نسبت 
به رفع افتادگی و تعریض شانه راه و همچنین اصلاح شیب شیروانی اقدام به عمل 
آمد. برقراری از افزایش دو برابری عرض شانه راه در کمربندی قم – اراک یاد کرد و ادامه 
داد : با توجه به ترافیک چشمگیر محور کمربندی قم – اراک و ضرورت پیش بینی باند 
اضطراری در صورت وقوع حادثه، نسبت به تعریض شانه راه به میزان دو برابر اقدام 

به عمل آمد.
رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای شهرستان قم احداث دوباب پارکینگ 
اضطراری در طول محور کمربندی قم – اراک را از دیگر اقدامات مهم انجام شده 
راه  پلیس  عوامل  استقرار  برای  نظارتی  دوسکوی  احداث   : یادآورشد  و  دانست 
درکمربندی قم – اراک و ایمن سازی موانع صلب ) پایه تابلوهای اطلاعاتی ، دهانه 
پل های آبرو و...( با اجرای خاکریز حائل، ازجمله دیگر اقداماتی بوده که به طور امانی 

و توسط عوامل فنی و ماشین آلات اداره اجرا و به بهره برداری رسیده است.
برقراری بازه زمانی اجرا و تکمیل طرح آرامسازی محور کمربندی قم – اراک را سه 
ماهه برآورد کرد و افزود: برای اجرای این طرح افزون بر 2۵ نفر عوامل فنی ضمن 
بهره مندی از 1۵ دستگاه انواع ماشین آلات راهداری نسبت به اجرا و تکمیل این 

پروژه امانی مشارکت داشته اند.
رئیس اداره راهداری و حمل ونقل جاده ای شهرستان قم حجم عملیات خاکی 

صورت گرفته طی این پروژه را افزون بر 11 هزار متر مکعب برآورد کرد.
 

معاون سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان قم: 

۴۴ واحد صنعتی در قم طرح توسعه
 خود را اجرا کردند

معاون امور صنایع و معادن سازمان صنعت ، معدن و تجارت قم گفت: طی شش 
ماهه نخست سال جاری بهره برداران ۴۴ واحد صنعتی فعال در این استان طرح 
توسعه خود را با سه هزار و 2۶۵ میلیارد تومان سرمایه گذاری و ایجاد اشتغال برای 

8۳۴ به اجرا درآوردند. 
عبدالرضا شاملی روز سه شنبه درجلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید قم درسالن 
کرامت استانداری،  بیان کرد: روند شکل گرفته برای توسعه فعالیت  واحدهای تولیدی 
استان و استفاده حداکثری از ظرفیت آن ها مطلوب بوده و در این بخش قم با جهش 

خوبی مواجهه است.
وی در ادامه به برخی دستاوردهای ستاد تسهیل و رفع موانع تولید قم اشاره و افزود: 
درشش ماهه نخست سال جاری 1۳8واحد مورد تولیدی استان مورد بازدید اعضای 

کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید قرار گرفته است.
وی تاکید کرد: همچنین در زمینه احیای واحدهای راکد و غیر فعال استان، طی 
شش ماهه نخست امسال با تلاش صورت گرفته 1۷ واحد راکد به چرخه تولید 
بازگشت. شاملی ادامه داد: در خصوص عملیاتی ساختن طرح جهش تولید نیز در 

شش ماهه نخست سال جاری، چهار طرح تولیدی در قم فعالیت خود را آغاز کرد.
وی همچنین با اشاره به بهره برداری و اتمام طرح های نیمه تمام صنعتی قم گفت: 
در این ارتباط ۷0 پروانه بهره برداری در استان با سرمایه گذاری ۷2۷ میلیارد تومان و 

ایجاد اشتغال برای دو هزار و ۳8۴ تن صادر شد.
معاون امور صنایع و معادن سازمان صنعت ، معدن و تجارت قم در بخش دیگری 
از سخنان خود با اشاره به اهمیت فعالیت معادن برای پیشبرد برنامه های اقتصادی 
استان، گفت: در همین رابطه هفت معدن در شش ماهه نخست به چرخه فعالیت 

بازگشت.
 

فرماندار قم :

محل های مناسب برای ساخت مسکن 
کارگری بررسی و جانمايی شود 

فرماندار قم: موضوع ساخت مسکن کارگری در جلسه پیگیری مشکلات انجمن 
صنفی کارگران ساختمانی بررسی شد.

مرتضی حیدری در گفت وگویی اظهارداشت: در این جلسه که با حضور نمایندگان 
این انجمن و فرماندار شهرستان قم برگزار شد، مقرر شد با توجه به تقاضای مسکن 
بیش از ۳۵ هزار نفر از کارگران، محل های مناسب برای ساخت مسکن کارگری 

بررسی و جانمایی شود.
حیدری افزود: مکان هایی از جمله اطراف شهرک شکوهیه، منطقه آزاد سلفچگان، 
پهنه نیزار و شهرستان های جدید با توجه به محل کار کارگران از مناطق پیشنهادی 

برای ساخت مسکن کارگری بود.
وی تصریح کرد: مشکلات بیمه کارگران و جانمایی زمین مناسب برای احداث 
ساختمان کانون انجمن صنفی کارگران ساختمانی با هدف ساماندهی امور کارگران 

ساختمانی و برگزاری کلاس های آموزشی هم از دیگر مصوبات جلسه امروز بود.

آيا تعارض منافع در ذات 
وزارت بهداشت نهفته است؟

در دور دوم مجلس شورای اسلامی جدا شدن دو 
وزارتخانه آموزش، درمان و آموزش پزشکی از وزارت 

علوم بررسی و تصویب شد و من یکی از مدافعان آن بودم که به همراه مرحوم دکتر 
زرگر تلاش کردیم. 

در آن زمان کمبود پزشک به شدت محسوس بود و کشور از پزشکان هندی، 
پاکستانی و بنگلادشی استفاده می کرد. توجه به بهداشت و افزایش نیروی 

متخصص هم یکی از دغدغه ها بود.
آنچه مقصود من است این است که آیا این عنوان که از سه بخش تشکیل شده 
به طور متوازن در این وزارتخانه به آن پرداخت شده یا تمرکز بر امر درمان قرار گرفته 
و از دو بخش دیگر تقریباً غفلت شده یا منافع بخش درمان آنقدر قوی بوده که 
آن دو را به نفع خود مصادره کرده است. در واقع، سؤال این است که در ارتباط با 

وزارتخانه جدید کدام بخش از عنوان بیشتر مورد توجه قرار گرفته است؟
بخش اول نام وزارتخانه بهداشت است. این قانون در زمان وزارت دکتر مرندی 
تصویب شد که متخصص بهداشت است و شاید تلاش وی بود که واژة بهداشت در 
عنوان وزارتخانه آمد. اما می بینیم که از بهداشت کمتر خبری به گوش می رسد. 
نه کار فرهنگی معتنابهی شده تا مردم به بهداشت خودشان توجه کنند، نه وضع 
اقتصادی خوب است تا مردم توان تغذیه مناسب داشته باشند و نه نظارتی کافی 
بر محصولات غذایی است تا اطمینان از فراورده های غذایی باشد. بنابراین عملًا 
همه این اوضاع به نفع درمان تمام می شود. اصولًا عادت فرهنگی ما این است که 
تا وقتی مریض نشده ایم و علائم مشخصی نداشته باشیم خود را سالم می دانیم و 

نسبت به تغذیه خودبی تفاوتیم.
اگر وظایف وزارت جدید بر اساس اهداف بهداشتی خوب اجرا می شد، نتیجه 
آن تعداد کم مریض، سلامت غذا و مصرف کم دارو بود ولی آیا این چنین است؟ 
گویند در زمان پیامبر پزشکی به میان مسلمانان رفت و مدتی ماند و کسی به او 
مراجعه نکرد. علت را پرسیدند گفتند مسلمانان آنچنان به بهداشت توجه می کنند 

که مریض نمی شوند.
تولید غذا دست کیست؟ در دست وزارت جهاد کشاورزی است که بیشتر بر 
تولید و نه سلامت تولید تأکید دارد. لذا در این موارد باید به سازمان غذا و دارو که 
زیر نظر وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی است توجه کرد. سازمان غذا و 
دارو هم به قول وزیر قبلی بهداشت درمان در دست مافیاهای خطرناکی است که 
با آنکه امکانات داخلی وجود داشته مجوز واردات را با چند برابر قیمت داده است.
جالب است که نام سازمان غذا و دارو، که تقلیدی از سازمان غذاو داروی امریکا 
است که همانطور که ملاحظه می کنید واژة غذا مقدم بر دارو است اما در شرح 
وظایفش در اغلب قریب به اتفاق بندهای آن دارو مقدم بر غذا است و این یعنی 

تقدم درمان .
بخش سوم عنوان وزارت، آموزش پزشکی است. آموزش هم عمدتاً پزشکی 
است و نه آموزش بهداشتی. پس عملًا درمان است که مهم است و پزشکانند 
که هم می تازند و هم با کارخانه های داروسازی یا بیمارستان های خصوصی 
مرتبط اند، یا سهامدارند و معلوم است که توجه به درمان و مصرف هر چه 
بیشتر دارو و شیوع گسترده بیماری و طول مدت آن به نفع چه کسانی تمام می 
شود. شاهد بر آن قول وزیر جدید بهداشت )1۴00/۶/10( است که: »بودجه 
وزارت از ۹2 تا کنون ۵ برابر شده ولی رضایت مردم حاصل نشده،.... بودجه 
بیشتر صرف درمان شده،... درمان چاه ویلی است که هر چه در آن بریزید می 
بلعد،... دو برابر دنیا دارو مصرف می کنیم... باید کار فرهنگی کنیم، ...نظام 

ارجاع لازم است...«
مشکل دیگر اینکه پزشکان و به ویژه متخصصان آنها یکدیگر را و به تبع آن، 
کارهای کلینیکی سفارش شدة هم را قبول ندارند. وقتی به پزشک جدیدی 
مراجعه کنی باید از نو آزمایشهای لازم را تکرار کنی. صرف وقت و بودجه و دلهره و 

اضطراب همه جزو تحمیلی های جامعة پزشکی بر مردم است.
شیوع ویروس کرونا دقیقاً اهمیت و توجه به این سه بخش را نشان داد. مردم 
به بهداشت کمترین توجه را دارند. کشور دچار کمبود پزشک است، لذا درمان 

مهمترین و شلوغ ترین بخش می شود.
بیمارستان هراسی هم به آن ضمیمه شده است. زیرا به ویژه در مورد کرونا بعضی 
معتقدند اگر پایشان به بیمارستان باز شود، باز گشتشان با خدا است و این خیلی 

احساس بدی است.
به نمونه ای که اخیراً خود شاهد بودم اشاره می کنم. فردی از بستگان مبتلا 
به سرطان پانکراس شد. او شیمی درمانی می کرد. در این بین به خاطر ازدحام 
و شلوغی بیمارستانها به کرونا مبتلا شد. پزشک شیمی درمانی گفت تا از کرونا 
خوب نشوی نمی توانم کاری بکنم و خودش نه پزشکی را معرفی کرد و نه وقتی 
پزشکی عفونی پیدا شد با او به مشاوره یا همکاری پرداخت. در این بین پزشک 
عفونی کمیاب است و در این باره هیچ پزشکی در این باره نظر نمی دهد. تا 
بالاخره با واسطه از بیمارستانی خصوصی پذیرش گرفت. اما به بیمارستان 
خصوصی که رفت گفتند باید اول ۴0 میلیون تومان بدهی. تا او را بپذیرند. 
پس از کلی تلاش برای فراهم کردن پول، می گویی شماره حساب بدهید تا 
بپردازیم، می گویند نمی دهیم باید بیایید در بیمارستان بپردازید.  کسی که 
نیمه شب گذارش  به بیمارستان می افتد چه باید بکند. تهدید هم می کنند 
که اگر نپردازی ممکن است فردا تخت خالی نباشد. تازه این برای کسی است 
که به هر ترتیبی توانسته پول جور کند. و سرانجام با کلی مصیبت این بیمار 

دارفانی را وداع کرد!
بنابراین به مطب ها بنگرید، به بیمارستان ها سری بزنید، به کلینیک ها مراجعه 
کنید و شلوغی و رواج کار درمان را در نظر آورید. آمارها هم که معلوم نیست بر چه 

پایه و مبنایی تهیه می شود.
به  توجه  ضمن  و  کند  دفاع  عملًا  خود  از  و  خیزد  پا  به  باید  پزشکی  جامعه 
رهنمودهای بهداشت جهانی، خود تصمیم بگیرد و منافع ملی را در نظر داشته 
باشد. البته عدم توجه سایر دستگاهها به این وضع آشفته کمک، و درمان را در 
این وزارت خانه تقویت می کند. مثلًا وقتی به محیط زیست توجه، یا کشاورزی 
بر طبق اصول تهیه نمی شود، یا صنعت بی محابا می تازد و آموزش و فرهنگ به 

اصول بهداشتی توجه ندارد این وضعیت تقویت می شود.

آیات نوری و علوی با صدور پيام های جداگانه ای مطرح کردند؛

تاکید بر ضرورت حفظ حرمت مرجعیت 
آیات عظام حسین نوری همدانی و سید محمد علی علوی گرگانی از مراجع 
تقلید با صدور پیام های جداگانه ای بر ضرورت حفظ حرمت مرجعیت شیعه تاکید 

کردند. 
در پیام این مرجع تقلید آمده است: اخباری درروزهای اخیر مبنی براهانت به 

ساحت مقدس مرجعیت شیعه صورت پذیرفت که مایه تأسف است.
پیام حاکیست: نظام اسلامی و ولائی مولود حوزه بوده است و حفظ آن واجب و 
لازم می باشد، حفظ آن علاوه بر تقویت نیازمند تذکرات نیزمی باشد تا از انحراف 

در آن جلوگیری شود.
پیام ادامه یافته است: مردم بر اساس اسلام ناب محمدی )صلی الله علیه و آله( 
و رهایی از استکبار و حل مشکلات در زمینه های اقتصادی و فرهنگی و سیاسی 
انقلاب نمودند و در طول تاریخ مراجع تقلید مدافع اسلام و فرهنگ اهلبیت 
)علیهم السلام( و مردم بوده اند و حصن حصین اسلام و انقلاب می باشد، تذکرات 
حضرت آیت الله  آقای صافی )دامت برکاته( در دیدار یکی ازمسئولان از همین 

جهت بوده است. 
تاکيد آیت الله علوی گرگانی بر حفظ حرمت مرجعيت شيعه

در پیام آیت الله علوی گرگانی نیز آمده است: اتفاقات چند روز اخیر در نقد 
صریح و غیر محترمانه فرمایشات دلسوزانه شیخ المراجع حضرت آیت الله العظمی 
صافی گلپایگانی حفظه الله و دفاع مراجع، بزرگان، اساتید، علما و فضلای حوزه 
همچنین سخنان مسئولین نظام تماما حکایت از آگاهی آنان از جایگاه رفیع 

مرجعیت و ضرورت حفظ حرمت این جایگاه در میان مردم دارد. 
پیام حاکیست: اینجانب نیز بر اهمیت حفظ قداست این جایگاه تأکید داشته و 
از قلم به دستان و نظریه پردازان میخواهم در نقدهای خود جانب ادب و متانت را 

رعایت کرده و اجازه ایجاد تفرقه و غفلت در جامعه را ندهند.
پیام ادامه یافته است: امید است خداوند مسیر عزت و عظمت این کشور ورفع 

مشکلات مردم را زیر سایه لطف و عنایت امام زمان علیه السلام هموار گرداند.

غلامرضا فدایی*



معصومه)س(  حضرت  مقدس  آستان  تولیت   
پیشگیری از اتفاقات و حوادث را ماهیت هلال احمر 
دانست و گفت: هلال احمر باید نقش پیشگیری را 
در کار خود تقویت کند و با تذکر زبانی و حتی دادن 
امکانات به افرادی که در معرض آسیب هستند مانع 

از بروز اتفاقاتی شود که نیاز به کمک و امداد دارد. 
به گزارش عصر سه شنبه آستان مقدس حضرت 
معصومه)س(،  آیت الله سیدمحمد سعیدی در دیدار 
محمد رضا بهرامی مدیرعامل جمعیت هلال احمر 
استان قم به مناسبت هشتاد و چهارمین سالگرد 
تاسیس سازمان جوانان جمعیت هلال احمر اظهار 
کرد: در کشور کار دست جوانان است و بزرگ ترها هم 
باید پشتوانه جوانان باشند و با انتقال تجربه ها جوانان 

را در اداره امور کشور یاری کنند.
وی  با بیان اینکه ما نباید نسبت به تلفات جانی 
مردم بی تفاوت باشیم، گفت: برای هر نیروی انسانی 
در جامعه هزینه بالایی می شود و علاوه بر جهت 
از نظر دینی هم حفظ جان انسان  مادی برای ما 
ارزش بالایی دارد و خداوند در آیه ۳2 سوره مائده می 
فرماید قتل یک انسان مانند قتل همه مردم و نجات 

جان یک انسان ماننده نجات جان همه مردم است.
وی کار هلال احمر را دارای ارزش مادی و معنوی 
برای کشور و مردم دانست و گفت: شتاب در انجام 
ماموریت و وظایف هلال احمر ریشه قرآنی و انسانی 
دارد و نباید تعللی در ماموریت های امدادی صورت 

بگیرد.

سعیدی آسیب شناسی و جلوگیری از وارد آمدن 
آسیب به مجموعه هلال احمر را ضروری دانست و 
گفت: هلال احمر مانند کمیته امداد یک سازمان 
مردمی است و اعتبار آن به اعتمادی است که مردم 
به آن دارند و نباید بگذارید آسیب ها به اعتبار این 

سازمان لطمه بزند.
وی صیانت از اعتبار هلال احمر را مهم توصیف 
کرد و گفت: افرادی که لباس مقدس هلال احمر را 
به تن می کنند باید بدانند که مردم با دیدن این لباس 
احساس آمدن یک ناجی و کمک کننده را دارند و 
نباید با اعمال و رفتار خود به اعتبار این لباس آسیب 

بزنند.
اقدامات  کرامت  بانوی  مقدس  آستان  تولیت 
جمعیت هلال احمر در زمینه واکسیناسیون و دعوت 
گفت:  و  دانست  ضروری  را  واکسن  زدن  به  مردم 
بیماری کرونا یک بیماری تفرقه انداز است و حتی 
در خانواده ها بین افراد تفرقه انداخته است در حالی 
که تفرقه در دین ما بسیار نهی شده است و موجب 
فساد روحی  و جسمی افراد جامعه می شود و باید به 
دولت کمک کنیم تا با واکسیناسیون همه مردم شر 

این ویروس هر چه زود تر کم شود.
تامين یک ميليارد و ۲۰۰ ميليون تومان دارو 

برای بيماران کرونایی قم
در ادامه این دیدار مدیرعامل جمعیت هلال احمر 
استان قم با بیان اینکه یک میلیارد و 200 میلیون 
تومان داروی بیماران کرونای را تأمین کرده ایم، گفت: 

هر فردی که در تهیه داروی کرونا مشکل داشت تا 
سقف ۵ میلیون و ۶00 هزار تومان کمک دریافت 

کرده است.
و  امداد  بحث  در  کرد:  اظهار  بهرامی  محمدرضا 
به هلال  نجات در ۶ماه گذشته 128 مورد حادثه 
احمر گزارش شده و در ماه گذشته اتفاقات سنگینی 

در جاده ها روی داده است.
و  فرهنگ سازی  بحث  در  ما  اینکه  بیان  با  وی 
تشویق و ترغیب مردم به زدن واکسن فعالیت های 
گسترده ای را آغاز کرده ایم، افزود: در ایام شیوع کرونا 
که اوایل مردم و حتی اهل یک خانه هم از هم فرار 
می کردند ما در امداد رسانی به مردم در میان مردم 
حضور داشتیم و ۳0 هزار نفر از هلال احمر تجهیزات 
پزشکی مانند کپسول اکسیژن، اکسیژن ساز و … را 

دریافت کرده اند.
مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان قم با بیان 
اینکه ما در استان یک میلیارد و 200 میلیون تومان 
داروی بیماران کرونایی را تامین کرده ایم، گفت: هر 
فردی که در تهیه داروی کرونا مشکل داشت تا سقف 
۵ میلیون و ۶00 هزار تومان کمک دریافت کرده و 
در این ایام بیش از 20 هزار سبد غذایی توزیع شده 

است.
نهادهای  دیگر  همکاری  با  ما  اینکه  بیان  با  وی 
خیریه استان قم سامانه ای را تدارک دیده ایم تا توزیع 
بسته های معیشتی منظم تر صورت بگیرد، افزود: 
در طرح آمران سلامت هم سازمان جوانان جمعیت 
هلال احمر در تذکر لسانی عملکرد خوبی ارائه کرده 
است و داوطلبان این سازمان هم در حرم مطهر و هم 
در هیئت های مذهبی حضور داشتند و برای رعایت 
دستورالعمل های بهداشتی تذکرهای لازم رابه مردم 

می دادند.
حجت الاسلام محمد فقیه مسئول دفتر نمایندگی 
ولی فقیه در جمعیت هلال احمر استان قم نیز در 
بخشی از این دیدار با بیان اینکه در جمعیت هلال 
احمر در زمینه ترویج و گسترش فرهنگ نماز، حجاب 
و امر به معروف و نهی از منکر اقدامات خوبی انجام 
گرفته است، گفت: در حال حاضر یک رساله عملی 
در رابطه با احکام مورد استفاده در جمعیت هلال 
احمر در دست چاپ است تا نیروهای این جمعیت 

با احکام دینی آشنا شوند.

توليت آستان مقدس حضرت معصومه)س(:

نقشپیشگیریدراقداماتهلالاحمرتقویتشود

استاندار قم گفت: نمایشگاه بین المللی قم از اهمیت بالایی برخوردار است و 
درواقع ویترین تولید و صنعت استان است که امیدوارم هرچه زودتر به بهره برداری 

برسد. 
بخش  و  دولت  گفت وگوی  شورای  جلسه  ششمین  و  درچهل  سرمست  بهرام 
خصوصی به لزوم رفع موانع و حل مشکلات افتتاح نمایشگاه بین المللی پرداخت 
و افزود: تمام مدیران استان باید در جهت تسریع و تسهیل اجرای پروژه و حل موانع 

برای افتتاح نمایشگاه اقدام جدی داشته باشند. 
وی اضافه کرد:  باتوجه به موانعی که در خصوص راه دسترسی از طرف  آزادراه قم- 
تهران وجود دارد و تا آماده شدن مسیر دائمی زمان زیادی لازم است، بنابراین اداره 
کل راه و شهرسازی در خصوص راه دسترسی موقت و اخذ مجوز از وزارتخانه مربوطه 
اقدام نماید. سرمست ادامه داد: در جهت طرح های توسعه و الحاق اراضی مجاور به 
نمایشگاه بین المللی، موضوع در کارگروه های زیربنایی مطرح، و نهایتاً به تصویب 
شورای برنامه ریزی و توسعه برسد. وی تصریح کرد: مشکل پارکینگ نمایشگاه هر 
چه سریع تر با همکاری شهرداری و سایر دستگاه های مرتبط رفع شود. نمایشگاه 
بین المللی قم در زمینی به مساحت ۷۵ هزار مترمربع در کیلومتر یک آزادراه قم – 
تهران ودر حال احداث می باشد. استاندار قم در بخش دیگری از این جلسه به 
مشکلات بخش کشاورزی پرداخت و گفت: با توجه به طرح جدیدی که از وزارت 
جهاد کشاورزی تحت عنوان کشت قراردادی به سایر استان ها ابلاغ شده است، 
هفت  استان به صورت اجباری مشمول اجرای این طرح شده اند اما قم جزو استان 
های اختیاری است. وی افزود: متناسب با شرایطی که درقم وجود دارد، سازمان 
جهادکشاورزی با همکاری تشکل های صنفی بخش کشاورزی موضوع را پیگیری 

کند تا کشاورزان قم بتوانند از این مزایا استفاده کنند.

و مشکلات  تامین سوخت ماشین آلات کشاورزی  ادامه داد: در خصوص  وی 
وزارت  با  جهادکشاورزی  کشاورزی،  آلات  ماشین  برای  کافی  سوخت  تخصیص 
نفت مکاتبه و موضوع را پیگیری کند. سرمست همچنین در خصوص اسناد ثبتی 
واحدهای سنگبری که در جاده قدیم قم- تهران واقع شده اند به مصوبات قبل اشاره 
کرد و گفت: معاونت عمرانی استانداری، جلسه ای با حضور دستگاه های زیربط 

تشکیل داده و برابر مقررات اسناد این واحدها صادر شود. 
واحدهای فرآوری مواد معدنی درقم افزایش یابد

وی همچنین  روز سه شنبه در جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید قم گفت: 
علاوه بر تلاش برای احیای معادن راکد باید در بخش فرآوری مواد معدنی و توسعه 
زنجیره تولید آن نیز در استان اقدام های لازم صورت گیرد.  سرمست بیان کرد: در 
همین رابطه استفاده حداکثری از ظرفیت اقتصادی معدن منگنز به عنوان یکی از 
مهمترین معادن استان و کشور تا به حال مورد غفلت واقع شده است و باید طرح های 

توسعه زنجیره تولید و فرآوری مواد استخراج شده از آن به سرعت اجرایی شود.
تقدیراز سازمان صمت به دليل اجرای دقيق و منظم برنامه های ستاد تسهيل 

فلزی  معادن  سمت  به  استان  معدنی  فعالیت های  چهره  باید  کرد:  تاکید  وی 
و  تغییر کند  دارد،  دنبال  به  فراوانی  اقتصادی  افزوده  ارزش  و  راهبردی است  که 
در این رابطه مسئولان دستگاه های متولی حمایت های لازم را از علاقه مندان به 

سرمایه گذاری در این بخش به عمل خواهند آورد.
وی همچنین دراین جلسه بااشاره به اینکه وضعیت اجرای برنامه های حمایتی از 
توسعه فعالیت واحدهای صنعتی درقم با توجه به ارزیابی های انجام شده،  مطلوب 
است،  تاکید کرد: از سازمان صنعت، معدن و تجارت استان به دلیل اجرای دقیق و 

منظم برنامه های ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، تشکر می کنیم.

استاندار قم:

نمايشگاه بین المللی قم ويترين تولید و صنعت استان است

اینکه  بیان  با  قم  شهر  اسلامی  شورای  رییس 
تولید  جهش  طرح  از  حمایت  حداکثر  شهرداری 
مسکن را انجام خواهد داد، گفت: شورای شهر حامی 
اصلی الحاق این اراضی است و باید تمام فرآیندهای 
قانونی الحاق در این زمینه رعایت شود تا شهروندان 
در آینده شاهد مشکلاتی در خصوص زیرساخت ها، 

سرانه ها و تجاری سازی ها نباشند.
حسین اسلامی در گفت و گویی، با اشاره به تعیین 
قانون، خاطرنشان  در  تفصیلی شهر  تکلیف طرح 
کرد: مطابق بند 11 و 34 ماده 80 قانون شوراها که 
آخرین اراده قانون گذار است تصریح شده که طرح 
تا  شود  تهیه  شهرداری  توسط  باید  شهر  تفصیلی 
مسائل مربوط به سرانه ها، مشکلات احتمالی وغیره 
در قالب آن در نظر گرفته شود تا در آینده مشکلات 

دیگری گریبانگیر مردم نشود.
اهداف مهم طرح  از  یکی  اینکه  بیان  با  اسلامی 
تفصیلی توجه به سرانه های شهری مانند مشکلات 
داد:  ادامه  است،  پردیسان  شهرک  امروز  تجاری 
موارد بسیاری مانند هدایت سیلاب ها، فاضلاب، 
از مسائلی  زیرساخت ها و غیره در طرح تفصیلی 
است که لازم است توسط شهرداری تهیه و  در شورای 
اسلامی شهر تصویب شود و سپس در کمیته انطباق 
فرمانداری تایید و به از آن به مراجع ذیصلاح مانند 
شورای عالی شهرسازی و معماری ابلاغ شود. رییس 
شورای اسلامی شهر قم بیان کرد: در الحاق اراضی 

560 هکتاری پردیسان فرآیندهای بالا طی نشده 
است و مشخص نیست به چه شکلی در شورای برنامه 
ریزی و توسعه استان تصویب شده است؛ رییس وقت 
شورای اسلامی شهر قم نیز در نامه ای به شورای عالی 
شهرسازی و معماری کشور عدم رعایت فرآیندهای 
قانونی الحاق را متذکر شده و هرگز نگفته ما مخالف 
این طرح هستیم. اسلامی یادآور شد: رئیس شورای 
پنجم شهر قم در این نامه به شورای عالی شهرسازی 
و معماری کشور تاکید کرده که قبل از الحاق باید این 
نگرانی ها برطرف شود چرا که تصویب این طرح در 
آینده برای شهروندان مشکلاتی را نظیر معضلات 

کنونی شهرک پردیسان ایجاد خواهد کرد.
وی تصریح کرد: شورای شهر قم هیچ وقت مخالف 
نبوده و همیشه حامی مسکن ملی در  الحاق  این 
صدور پروانه ها و تخفیفات ویژه وغیره است و این نهاد 
حداکثر حمایت خود را از طرح جهش مسکن انجام 

خواهد داد.
است  معتقد  قم  شهرداری  شد:  یادآور  اسلامی 
که طرح جهش تولید مسکن باید در همین شهرک 
پردیسان انجام شود و از حریم شهری قم مانند طرح 
انتقال شهروندان قمی به شهرک امیرکبیر اراک تکرار 
نشود چرا که شهروندان قمی هیچوقت رغبتی برای 

سکونت در خارج از این شهر ندارند.
هيچ منعی برای الحاق این اراضی وجود ندارد 

اسلامی ابراز داشت: دغدغه سرانه ها، زیرساخت 

ها، مطالعات فنی و اجرای فرآیندهای قانونی مباحثی 
بوده که شورای اسلامی سابق قم به آنها تاکید داشته 
و این مساله به معنای مخالفت این نهاد با الحاق این 
اراضی نیست اما یکی از مسوولان استانی اخیرا در 
سخنانی گفته بود که این اقدام شورای شهر قم بهانه 
به دست شورای عالی شهرسازی و معماری داده در 
حالی که شورای شهر قم خواستار رعایت فرآیندهای 

قانونی و حل مشکلات زیرساختی بوده است.
نظر  کرد:  تاکید  قم  شهر  اسلامی  شورای  رییس 
قطعی شورای شهر قم بر حمایت کامل از مسکن 
ملی، تقسیط و تخفیف در فرآیندهای احداث و تاکید 
بر انجام این طرح در شهرک پردیسان و جلوگیری 
وی  است.  شهری  حریم  از  طرح  این  خروج  از 
خاطرنشان کرد: ما می خواهیم با رعایت فرآیندهای 
قانونی نگرانی های آینده در این اراضی تکرار نشود و 
ما به عنوان نمایندگان مردم در پارلمان شهری بسیار 
مباحث  قبیل  این  در  دولتی  مسوولان  از  دلسوزتر 

هستیم.
رییس شورای اسلامی شهر قم با تاکید مجدد بر 
اینکه هیچ منعی برای الحاق اراضی 560 هکتاری 
و  شهرداری  از  کمیسیونی  گفت:  ندارد،  وجود 
سرانه  تا  شدند  مساله  این  متولی  قم  شهر  شورای 
های عمومی، تجاری ها، زیرساخت ها و غیره در این 
الحاق تامین شده باشد تا در آینده شهروندان ما دچار 

مشکل نشوند.

ريیس شورای شهر قم:

شورای شهر حامی اصلی الحاق اراضی 5۶0 هکتاری است

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم گفت:  روند پرداخت تسهیلات رونق تولید در 
دو بخش سرمایه ثابت و سرمایه در گردش با تلاش های صورت گرفته توسط اعضای ستاد 

تسهیل و همکاری بانک های عامل جلوتر از برنامه در استان دنبال می شود. 
محمود سیجانی روز سه شنبه در جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید قم درسالن 
کرامت استانداری،  بیان کرد: بر اساس هدف گذاری صورت گرفته طی سال جاری یکهزار 
و پانصد میلیارد تومان تسهیلات رونق تولید دربخش تامین سرمایه ثابت و درگردش برای 
فعالان اقتصادی استان درنظر گرفته شده  که روند پرداخت آن به خوبی و جلوتر از برنامه 

درجریان است.

وی با اشاره به این که پرداخت تسهیلات رونق تولید نقش مهمی در شکوفایی هرچه 
بیشتر اقتصاد استان خواهد داشت. افزود: در این رابطه یکهزار و 100میلیارد تومان 
تسهیلات دربخش صنعت،  220 میلیارد تومان در بخش گردشگری و 180 میلیارد تومان 
در بخش کشاورزی به متقاضیان پرداخت می شود.  وی در ادامه با بیان این که صنعت 
استان قم در شرایط سخت ناشی از تحریم و شیوع ویروس کرونا نیز به روند رو به رشد خود 
ادامه داد، تاکید کرد: برای مقابله با فشار اقتصادی دشمنان، پرداخت تسهیلات و حمایت 
ویژه از واحدهای تولیدی که در زمینه داخلی سازی کالاهای مورد نیاز کشور و خنثی کردن 

تحریم ها تلاش می کنند، در دستور کار است.

 ریيس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان قم: 

روند پرداخت تسهیلات رونق تولید جلوتر از برنامه دنبال می شود

اخبار
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مشکلات روحی روانی در کودکان علائم و دلايل به خاطر استخوان هايتان
 از مصرف ۹ ماده غذايی اجتناب کنید!

نتایج مطالعات نشان می دهند که برای داشتن استخوان هایی محکم مصرف زیاد 
کلسیم و ویتامین دی اگرچه لازم است، اما کافی نیست.

تغییر دادن عادات بد غذایی برای جلوگیری از ابتلا به پوکی استخوان، درست به 
همان اندازه مصرف مواد غذایی مفید، ضروری به نظر می رسد. پوکی استخوان مانند 
دیابت یا فشار خون بالا از بیماری هایی است که با متعادل نگاه داشتن رژیم غذایی 
می توان از ابتلا به آن جلوگیری کرد. اگر سابقه پوکی استخوان در خانواده تان باشد، 
دقت به عادات غذایی اهمیت ویژه ای می یابد و باید برخی مواد غذایی را که برای 

بافت استخوانی مضر است، محدود و از برخی عادات غذایی اجتناب کرد:
غذاهای التهابی: در کسانی که استعداد یا سابقه خانوادگی ابتلا به پوکی استخوان 
را دارند، از مصرف بیش از حد محصولاتی مانند گوجه فرنگی، سیب زمینی سفید، 
بادمجان و ... باید اجتناب کنند چون این غذاها منجر به التهاب استخوان و در نهایت 

تسریع روند ابتلا به پوکی استخوان خواهند شد.
اسفناج خام: اگرچه مصرف اسفناج برای تقویت استخوان ها و پیشگیری از پوکی 
استخوان ضروری است اما نوع خام آن به دلیل وجود ماده ای به نام اگزالات باعث 

عدم جذب کلسیم در بدن شود.
مصرف بيش از حد کافئين: مصرف روزانه قهوه از جذب بهتر کلسیم جلوگیری 
می کند. هر چه میزان کافئین وارد شده به بدن بیشتر باشد، کلسیم بیشتری از طریق 
ادرار دفع می شود بنابراین اگر می خواهید تا ۹0 سالگی زندگی کنید، باید از تعداد 

فنجان های قهوه که روزانه می نوشید بکاهید.
مصرف نوشابه های گازدار: این نوشیدنی ها علاوه بر این که اشباع از کافئین 
کلسیم  جذب  از  که  معدنی  اسیدی  فسفریک،  اسید  داشتن  علت  به  هستند، 
جلوگیری می کند، برای استخوان ها مضرند. در مقابل، اسید کربنیک موجود در 

آب های معدنی گازدار هیچ تاثیر منفی بر استخوان ها ندارد.
مصرف بيش از حد سدیم: علاوه بر افزایش خطرهای بیماری های قلبی عروقی 
با مصرف زیاد نمک، هر چه میزان نمک مصرفی فرد بیشتر باشد، دفع کلسیم در ادرار 

و عرق فرد نیز بیشتر می شود.
استفاده زیاد گوشت قرمز: رژیم غذایی غنی از گوشت و پروتئین ها نیز برای 
استخوان ها ضرر دارد. در جریان هضم مواد غذایی، پروتئین های حیوانی اسیدهایی 
همچون اسید فسفریک، سولفوریک و غیره آزاد می کنند کهPHبدن را تغییر می دهد.
هر چهPHبدن اسیدی تر باشد، مواد معدنی بیشتری در استخوان ها از دست می 

رود.
نوشيدن الکل: الکل فعالیت استئوبلاست ها )سلول های سازنده استخوان( را 
متوقف می کند. فراموش نشود که الکل می تواند موجب اختلالاتی در حفظ تعادل 

فرد شود که به ویژه در افراد مسن موجب شکستگی استخوان ها می شود.

اکثر ما به طور روزانه چای می نوشیم و طعم قوی و رنگ تیره آن خواص 
درمانی زیادی را در خود جای داده است که از آن میان می توان به قدرت 
آنتی اکسیدانی و به ویژه مدر بودن آن اشاره کرد. ترکیب این نوشیدنی 
با دیگر ترکیبات پرخاصیت یک نوشیدنی درمانی و مفید در اختیارتان 

می گذارد.
چای سیاه پای ثابت تمام مهمانی ها و دورهمی ها و صدالبته زندگی 
روزمره ماست. چای سیاه یک نوشیدنی آبا و اجدادی و درمانگر است که 
در اکثر فرهنگ های دنیا محبوبیت بسیاری دارد. اکثر ما به طور روزانه چای 
می نوشیم و طعم قوی و رنگ تیره آن خواص درمانی زیادی را در خود جای 
داده است که از آن میان می توان به قدرت آنتی اکسیدانی و به ویژه مدر 
بودن آن اشاره کرد. ترکیب این نوشیدنی با دیگر ترکیبات پرخاصیت یک 
نوشیدنی درمانی و مفید در اختیارتان می گذارد. توصیه می کنیم مواد و 
گیاهانی که در زیر اشاره می شود را به چای خود افزوده و از خواص درمانی 
آن بهره مند شوید. چون این نوشیدنی می تواند درمانی طبیعی و مطمئن 

برای درد های روزمره و سطحی باشد. لطفاً با ما همراه باشید.
چای سياه با ليموترش: منبع آنتی اکسيدان

چای سیاه به واسطه میزان بالای فلاوونوئید موجود در آن یک نوشیدنی 
و  پیری  از  و  دارند  آنتی اکسیدانی  خواص  ترکیبات  این  است.  متمایز 

مشکلات ناشی از مضرات رادیکال های آزاد پیشگیری کرده و با آسیب های 
داخلی و خارجی آن ها مقابله می کنند. از ترکیب چای سیاه با آب لیموترش 
نوشیدنی خوش طعمی حاصل می شود که شهرت زیادی دارد و علاوه بر 
خوش طعمی، خواص درمانی نیز دارد. لیموترش یک ماده غذایی مفید 
است که از اکسیداسیون سلول های بدن جلوگیری می کند چون یکی از 
منابع فوق العاده ویتأمین C محسوب می شود. اگر دوست دارید چایتان 
شیرین باشد توصیه می کنیم از استویا برای اینکار استفاده کنید. چون یک 
شیرین کننده طبیعی و مفید است و باعث می شود چایتان آنتی اکسیدان 

بیشتری داشته باشد.
چای سياه با نعنا: هضم کننده غذا

نوشیدن چای سیاه بعد از صرف غذا یک روش طبیعی برای کمک به هضم 
غذا محسوب می شود. این چای به دلیل دارا بودن خواص ضدالتهابی در 
پیشگیری از بروز اسهال و سایر اختلالات معدی روده ای مفید است. شما 
می توانید چند برگ نعنا نیز داخل چای خود بریزید. همین کار ساده باعث 
خوش طعم شدن چای شما شده و در عین حال خواص گوارشی آن را ارتقا 
می دهد. بدین معنی که خاصیت هضم کنندگی آن بیشتر می شود. البته 
یادتان باشد اگر از کم خونی رنج می برید از مصرف زیاد چای بپرهیزید. 
چون چای سیاه در جذب آهن اختلال ایجاد می کند به خصوص زمانی 

که بلافاصله بعد از صرف غذا نوشیده شود. بنابراین توصیه می شود چند 
ساعت بعد از صرف غذا چای میل کنید.

چای سياه با استویا: کاهش دهنده قند خون
مقاومت سلول ها نسبت به انسولین یکی از مشکلات بسیار رایجی است 
که افراد زیادی را درگیر خود کرده است. از علائم شایع این مشکل می توان 
به تجمع چربی در ناحیه شکم، خستگی، بی خوابی، ریزش مو و غیره 
اشاره کرد. برای پیشگیری و درمان این بیماری علاوه بر مقابله با دیابت، 
می توانید از مواد غذایی کاهش دهنده قند خون استفاده کنید. یکی از 
این موادغذایی کمک کننده چای سیاه است که به دلیل دارا بودن قدرت 
کاهنده قند خون یک نوشیدنی متمایز است. با این حال باید از مصرف قند 
به همراه چایتان خودداری کنید چون قند باعث تشدید این مشکل خواهد 
شد. بهترین روش این است که چایتان را با استویا مصرف کنید. این گیاه به 
کاهش میزان قند خون کمک می کند. ترکیب این دو ماده علاوه بر شیرین 

و خوش طعم کردن چای به کاهش قند خونتان کمک می کند.
چای سياه به همراه دارچين و عسل: هشياری و بيداری

چای سیاه یک نوشیدنی محرک است. در واقع چای سیاه یک نوشیدنی 
حاوی کافئین است. به همین دلیل باعث فعال شدن بدن و مغز می شود و بعد 
از نوشیدن چای احساس بیداری و هشیاری بیشتری خواهید داشت. این 
نوشیدنی برای تنظیم فشارخون پایین نیز خوب است. با این حال باید بدانید 
که کافئین تأثیر سریع و محدودی دارد. بنابراین توصیه می شود که چای سیاه 
را با دارچین و عسل میل کنید. این دو باعث تأمین انرژی بیشتر شده و به طور 

طبیعی با خستگی و خمودگی جسمی و روحی مقابله می کنند.
چای سياه با زردچوبه و شير نارگيل: تقویت کننده

شما می توانید برای تقویت سیستم ایمنی و افزایش قدرت بدنی تان به 
چای سیاه اعتماد کنید. البته به این منظور توصیه می شود که چایتان را 
با دو ماده درمانی بسیار مفید یعنی زردچوبه و شیر نارگیل ترکیب کنید. از 
این ترکیب نوشیدنی حاصل می شود که تقویت کننده است، سوخت و ساز 
بدنتان را فعال می کند، بدن را گرم و از بروز عفونت ها پیشگیری می کند. 
طعم این نوشیدنی بسیار مطبوع و دلچسب است و می توانید آن را به 
صورت گرم یا سرد میل کنید. توصیه می کنیم که ابتدا چای را با زردچوبه 
دم کنید. بعد از چند دقیقه شیر نارگیل را به آن افزوده و بر حسب ذائقه خود 

آن را با عسل یا استویا شیرین کنید.
چای با بادیان رومی: ادرارآور

افرادی که از احتباس آب، ورم و احساس سنگینی و همچنین التهاب و 
ادم در بخش های مختلف بدن رنج می برند می توانند به چای سیاه اعتماد 
کنند. به این ترتیب که چای خود را با بادیان رومی ترکیب کنند. چون از این 
ترکیب یک نوشیدنی با عطر دلچسب حاصل می شود که خواص درمانی 
دارد و ادرارآور است. به این ترتیب میزان ادرار افزایش پیدا کرده و مازاد 

مایعات بدن از همین طریق دفع می شود.
توصیه می شود این نوشیدنی را به صورت ناشتا و یا بعد از غذا میل کنید. 
شما می توانید روزانه دو تا سه فنجان از این چای را میل کنید. بهترین زمان 
نیز اول صبح یا بعد از ظهر است. بعد از چند بار نوشیدن این چای متوجه 

نتایج آن خواهید شد.

چای سياه با دوستان درمانگر؛

با مصرف ۳ تا ۴ عدد خرما در روز، چه ۶درمانطبیعیباچایسیاه
اتفاقاتی در بدن تان می افتد؟

اگر در روز عادت به خوردن تنها سه عدد خرما داشته باشید دیگر با کمبود 
بسیاری از ویتامین ها در بدن خود مواجه نمی شوید.

خرما سرشار از مواد معدنی از جمله پروتئین، پتاسیم، فیبر، منگنز، ویتامین 
های ب ۶؛ ب 1، ب 2، ب۳ و ب ۵ بعلاوه منیزیم، کلسیم و آهن است.

مصرف ۳ تا ۴ عدد خرما در روز به همراه شیر، یک شروع خوب برای تجربه 10 
اتفاق مفید در بدن است:

کاهش کلسترول: مواد متعددی مانند پتاسیم و سولفور در خرما وجود دارد 
که نه تنها سلامت قلب را حفظ می کند بلکه به روند شکستن چربی در بدن نیز 
کمک می کند. برای افزایش میزان متابولیسم، کاهش کلسترول و کاهش وزن، 

صبح ها خرما مصرف کنید.
پيشگيری از شب کوری: مصرف روزانه خرما باعث حفظ سلامت چشم 
و همچنین جلوگیری از بیماری های چشمی از قبیل شب کوری می شود. 
خمیری که از برگ خرما تهیه شده است را می توان به صورت خوراکی مصرف 

نمود تا شب کوری را کاهش دهد.
بهبود کم خونی: کم خونی کمبود تعداد سلول های گلبول های قرمز در خون 
انسان است و باعث کمبود آهن می شود. خرما حاوی مقدار زیادی آهن است که 

برای درمان کمبود آهن و کم خونی بسیار مناسب است.
درمان یبوست: خرما منبع غنی فیبر است که نقش مهمی که در آسان شدن 
اجابت مزاج و عبور راحت مواد غذایی از طریق دستگاه گوارش دارد. تمام کاری 
که شما باید انجام دهید این است که در آخر شب خرما را در آب بخیسانید. این 
خرماهای خیس خورده را صبح روز بعد مانند شربت میل کنید تا به بهترین نتیجه 

ممکن برسید.
درمان اسهال: خرما رسیده در درمان اسهال به عنوان میوه ای که حاوی 

پتاسیم است به کنترل عملکرد روده کمک می کند.
درمان سرطان های شکمی: سرطان های ناحیه شکم شامل سرطان معده، 
سرطان کلیه، سرطان رحم، سرطان تخمدان، سرطان لوزالمعده و سرطان کبد 
می شود. تحقیقات نشان می دهد که خرما خطر ابتلا به سرطان های ناحیه شکم 

را کاهش می دهد.
حفظ سلامت سيستم عصبی: پتاسیم فراوانی که در خرما وجود دارد سرعت 
و هوشیاری مغز را افزایش می دهد. پتاسیم که یک عنصر حیاتی برای سلول ها 
است سطح فشار خون و ضربان قلب را کنترل می کند و در نتیجه از بروز بیماری 

های قلبی و سکته قلبی جلوگیری می کند.
درمان آلرژی: خرما حاوی گوگرد آلی است که به ندرت در مواد غذایی دیگر 
یافت می شود. گوگرد آلی دارای مزایای متعددی برای سلامت است که شامل 

کاهش واکنش های آلرژیک و حساسیت فصلی است.
سلامت دندان: خرما حاوی فلورین است. فلورین یک عنصر شیمیایی مهم 
است که با از بین بردن پلاک و تقویت مینای دندان مانع از پوسیدگی دندان می 

شود.
حفظ سلامتی پوست: خرمای قرمز با ویتامین ث و فلانوئیدهایی که دارد می 
تواند خاصیت ارتجاعی پوست را ارتقا دهد و بافت زیرجلدی آن را غنی کند و در 
نهایت پوست شما را صاف کند. رطب همچنین حاوی ویتامین ب ۵ است که در 

جلوگیری از کشیده شدن پوست کمک می کند.

فوق تخصص گوارش و کبد:

اختلالات گوارشی طولانی مدت 
را جدی بگیريم

فوق تخصص گوارش و کبد درباره علائم گوارشی بیماری کرونا توضیح داد.
محمود اسحاق حسینی فوق تخصص گوارش و کبد درباره کرونا و تاثیر آن بر 
سیستم گوارشی بدن گفت: کرونا می تواند عوارض گوارشی را به صورت اسهال، 
درد شکمی ، تهوع و استفراغ ایجاد کند. برخی افراد که پیش زمینه مشکلات 
گوارشی داشته اند را تحریک کرده و بیشتر کند. افرادی که مشکوک به گاستریت 

هستند حتما باید آندوسکوپی شوند.
وی گفت: نفخ و دفع گاز علت های فراوانی دارد. هواخوردن در هنگام نوشیدن 
آب و شربت، خوردن غذاهای نفاخ مثل حبوبات و بیش از حد بودن باکتری های 
معده می تواند موجب نفخ زیاد شود. سنین بالای ۵0 سال باید برای درمان به 
پزشک مراجعه کنند ولی افراد کم سن و سال تر با رعایت دستورات پیشگیرانه و 

ورزش دیگر نیازی به دارو نخواهند داشت.
وی درباره افرادی که اسید بالای معده و ریفلاکس دارند گفت: PH معده 
حدود ۳ تا ۵ است و اسید برای آن ضرری ندارد. زمانیکه اسید بالا بیاید مری را 
می سوزاند و حتی می تواند با ورود به دهان زبان را بسوزاند و موجب تنگی نفس 
شود. برای کاهش اسید معده می توان از داروهایی همچون امپرازول و پنتوپرازول 
و لانزوپرازول استفاده کرد و یا با کاهش استفاده از مواد غذایی  همچون شکلات 
و قهوه، سیر و پیاز خام و ترشیجات و ادویه جات و یا مواد غذایی و داروهایی که 
موجب افزایش اسید معده می شود به بهبود نفخ و درد معده و کاهش اسید کمک 

کرد.
اسحاق حسینی تاکید کرد: فتق بین مری و معده باید ترمیم شود و اگر ترمیم 

نشود این وضعیت ادامه خواهد داشت.
فوق تخصص گوارش و کبد کشورمان در راهنمایی برای کنترل سوزش سر 
معده گفت : سوزش و درد نشانه اسید بالای معده و ریفلاکس است. حدود 2۵ 
درصد افراد جامعه گرفتار ریفلاکس هستند. افرادی که در مدت طولانی دارو می 
خورند اما همچنان روند بهبودی نداشته اند باید آندوسکوپی شوند تا آثار احتمالی 
سوء اسید در مری مشاهده شود. ضمن اینکه بافت معده می تواند در مری کاشته 

شود و هر بافت نابجا می تواند موجب سرطان گردد.
وی تاکید کرد: استرس می تواند ریفلاکس را تشدید کند. برخی داروها می 
توانند علامت را کم کنند اما بیماری باید پیگیری شود تا راه درمانی مناسبی برای 

آن انجام شود.
اسحاق حسینی خاطرنشان کرد: برخی در هنگام غذاخوردن احساس می 
کنند گلویشان گیر می کند و درد زیادی دارد اگر این احساس گهگاه باشد و با 
خوردن مواد غذایی همچون گوشت همراه باشد ممکن است حلقه ای در گلو 
باشد که باید با عکس و آندوسکوپی آن را دید و در صورت مشاهده با عمل جراحی 

حلقه  را برداشت.
وی یادآور شد: افزایش اسید با تهوع همراه است. در فصول سرد باید شکم را 
بپوشانیم و در معرض هوای سرد قرار نگیریم افرادی که سندروم روده تحریک پذیر 

دارند حتما باید به این امر توجه کنند. 
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مدیرکل انتقال خون استان قم:

سفیران اهدای خون در قم
 تقدير می شوند

مدیرکل انتقال خون استان قم از اجرای طرح»سفیران اهدای خون« در این استان در 
راستای فرهنگ سازی این عمل نوع دوستانه با پیوستن شخصیت های اثرگذار استانی 

و تقدیر از این افراد خبر داد. 
مرتضی نوریان  با اشاره به اجرای طرح سفیران اهدای خون در قم، بیان کرد: هدف از 
این طرح تشویق به امر معروف است و علاوه بر احساس نوع دوستی به بیماران نیازمند 

جهت بهبودی کمک می کند.
وی  با بیان اینکه اهدای خون یک صدقه جاریه برای فرد اهداء کننده است، ادامه داد: 

انتقال خون قم  از نظر فرآورده های خونی پاسخگوی صد در صد مراکز درمانی است.
نوریان افزود: میانگین ذخیره و نیاز پلاکت در مراکز انتقال خون قم نیز همواره بیش از 

۷0 درصد بوده و در برخی اوقات تا ۹۶ درصد نیز رسیده است.
وی اظهار داشت: فرهنگ و اقتصاد با میزان اهدای خون رابطه مستقیم دارد و هر جا که 
با اقتصاد ضعیف تری همراه است آمار مربوط به اهدای خون نیز در آنها پایین می باشد.

مدیرکل انتقال خون قم خاطرنشان کرد: میانگین اهدای خون در اروپا ۳۹ به یکهزار نفر 
است و در این آمار در ایران 2۵ نفر به ازای یکهزار نفر است در حالی که این آمار در استان 

قم 28 نفر به ازای هر یکهزار نفر می باشد.
نوریان تصریح کرد: با کمک نخبگان و فرهیختگان در سطح استان می توان در جهت 

فرهنگ سازی و رشد داوطلبان اهدای خون گام برداشت
فرهنگ اهدای خون نيازمند تبليغات مستمر است

سید احمد حسین جنابان، چشم پزشک در قم و از سفیران اهدای خون، نیز با بیان 
اینکه اهدای خون را بنده یک اقدام انسانی الهی می دانم، اظهار کرد: من از اینکه بتوانم 
خونی برای یک فرد نیازمند اهدا کنم احساس آرامش می کنم و به همین دلیل هر سال 

اقدام به این امر می کنم.
وی افزود: در سطح استان قم و در بین مراکز پرتردد درمانی تبلیغی جهت اهدای خون 
وجود ندارد در حالی که توسعه تبلیغات و فرهنگ سازی می تواند بسیاری از ظرفیت های 

موجود را برای رفع نیازهای آتی استان و کشور پای کار بیاورد.
جنابان یادآور شد: از ظرفیت افراد تاثیرگذار ملی و استانی به ویژه خطبا و واعظان 
مذهبی نیز می توان برای فرهنگ سازی اهدای خون استفاده کرد؛ اهدای خون یک 

صدقه جاریه است و نفع آن به افراد نیازمند می رسد.
 

دادستان عمومی و انقلاب قم خبرداد:

ثبت نام۱۷ دانش آموز فاقد شناسنامه
 در قم با دستور قضايی

ثبت نام 1۷  تاکنون  جاری  سال  ابتدای  از  گفت:  قم  انقلاب  و  عمومی  دادستان 
دانش آموز فاقد شناسنامه در قم با دستور قضایی و به صورت موقت انجام شده است. 

حجت الاسلام حسن غریب با تاکید بر اینکه تحصیل حق قانونی کودکان می باشد و 
هیچ امری نباید باعث محرومیت آنها از این حق شود، اظهار داشت: ثبت نام این تعداد 
دانش آموز تا زمان دریافت مدارک شناسایی و با دستور قضایی مسئول شعبه سرپرستی 

دادسرای قم صورت گرفته است.
وی گفت: بر اساس گزارش ها و بازدید از منازل خانواده های تحت پوشش انجمن 
حمایت از زندانیان و شعبه سرپرستی، دانش آموزان بازمانده از تحصیل شناسایی و 
برای بازگشت به تحصیل آنها پیگیری لازم صورت گرفته است و خدمات حمایتی شامل 
کمک هزینه های تحصیل، تهیه اقلام آموزشی و مشاوره  برای پیشگیری از ترک تحصیل و 

هدایت تحصیلی به آنها ارائه می شود.
دادستان قم در خصوص حمایت های مالی از دانش آموزان تحت پوشش در معرض 
آسیب اظهار داشت: ۶۵0 بسته لوازم التحریر به ارزش تقریبی هر بسته پنج میلیون ریال 
در بین محصلان خانواده های زندانیان با مشارکت موسسه های خیریه و انجمن حمایت 

از زندانیان توزیع شد.
وی ادامه داد: همچنین هزینه تحصیلی دانش آموزان زندانیان بالای یک سال حبس 
و سایر هزینه های تحصیلی 8۳ دانش آموز ممتاز زندانیان بالای پنج سال حبس نیز 
تامین، و تهیه تبلت و ابزارهای آموزش مجازی برای دانش آموزان نیازمند تحت پوشش 

هم پیگیری شده است.
و کاهش  و فرهنگ جامعه  آموزش  اعتلای  برای  از خیرانی که  با قدردانی   غریب 
آسیب های اجتماعی و روانی خانواده ها تلاش می کنند تصریح کرد: تلاش مسئولان 
امر بر این بوده که خانواده های تحت پوشش انجمن حمایت از زندانیان و خانواده های 
بی سرپرست و بد سرپرست دارای پرونده در شعبه سرپرستی، از خدمات معیشتی، 
درمانی، کمک به تامین اشتغال، خدمات مشاوره ای، مددکاری، دوره های آموزشی و 

فرهنگی برخوردار باشند.
 

به مناسبت سالروز ورود حضرت معصومه)س( به قم صورت گرفت :

اهداء۱۱0 سری جهیزيه به مددجويان 
کمیته امداد قم

به مناسبت سالروز ورود حضرت فاطمه معصومه)س( به قم،110 سری جهیزیه شامل 
۵ قلم کالای اساسی با حضور تولیت حرم مطهر حضرت معصومه)س( به مددجویان 

کمیته امداد امام خمینی)ره( استان اهدا شد. 
مدیرکل حمایت های اجتماعی کمیته امداد امام خمینی)ره(  روز سه شنبه در این 
مراسم با بیان اینکه در کمیته امداد 120 خدمت اجتماعی در اختیار خانواده ها قرار 
می گیرد، اظهار کرد: در سالجاری با هدف تقویت بنیان خانواده اهدای حدود ۵0 
هزار جهیزیه به زوج های جوان به مددجویان کمیته امداد امام خمینی)ره( برنامه ریزی 

شده است.
مجید ملکشاهی با بیان اینکه زوج های جوان بیش از هر خدمت دیگری نیازمند شغل 
هستند، گفت: کمیته امداد امام خمینی)ره( با رویکرد آموزشی به دنبال این است که 
شرایط بهتری را برای خانواده ها فراهم کند تا با مهارت آموزی بتوانند به اشتغال مناسب 
دست پیدا کنند. مدیرکل حمایت های اجتماعی کمیته امداد امام خمینی)ره( افزود: 
در بحث اشتغال دو کلید واژه سن و شغل را مورد نظر قرار داده ایم به این معنی که 
سن بالا را نه به مفهوم خمودگی و از کار افتادگی بلکه به مفهوم تجربه بالا می شناسیم 
و شغل را به معنی توانمندسازی خانواده ها از جمله خانواده های سالمند برای تأمین 
معیشتشان می دانیم. در ادامه محسن مسعودیان راد مدیرکل کمیته امداد استان قم با 
اشاره به اهدای 110 سری جهیزیه به مددجویان کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم 
گفت: هر جهیزیه شامل ۵ قلم کالا از جمله یخچال فریزر، ماشین لباسشویی اتوماتیک، 

تلویزیون ال ای دی، اجاق گاز و جارو برقی به ارزش حدودی 2۴ میلیون تومان است.
وی با اشاره به اهمیت امر ازدواج در حل مشکلات جوانان گفت: ما باید به نقش 
مشاوره های ازدواج بیشتر توجه کنیم و آموزش های لازم را به زوج های جوان ارائه دهیم 
و برای هر خدمتی که به خانواده ها می دهیم یک پیوست مشاوره ای و فرهنگی هم 
داشته باشیم. مدیرکل کمیته امداد استان قم همچنین اشتغال را از دغدغه های اصلی 
جوانان برای تشکیل زندگی دانست و گفت: کمیته امداد معتقد است باید با همکاری 
دیگر نهادهای خیریه استان برای تمام زوج های جوان استان مشاوره اشتغال را به صورت 
رایگان بدهد و برای هر کسی که بتواند اشتغالی را فراهم کند تا سقف یک میلیارد ریال 

تسهیلات را اختصاص دهد.
 

مدیرکل بهزیستی استان قم خبرداد:

استقرار اورژانس اجتماعی بهزيستی
 در شهرستان کهک 

اورژانس خدمات سیار 12۳ بهزیستی در راستای کاهش آسیب های اجتماعی در 
شهرستان کهک مستقر شد. 

اورژانس  بکار  آغاز  مراسم  قم،  استان  بهزیستی  اداره کل  عمومی  روابط  گزارش  به 
اجتماعی در شهرستان کهک با حضور سرپرست فرمانداری شهرستان، شهردار کهک، 
معاون اجتماعی اداره کل بهزیستی استان، سرپرست اداره بهزیستی شهرستان کهک، 

رئیس اداره آموزش و پرورش کهک و جمعی دیگر از مسؤولان برگزار شد.
مهدی پهلوانی مدیرکل بهزیستی استان قم در این مراسم اظهار کرد: بهزیستی 
استان قم در راستای گسترش خدمات خود در شهرستان های جدید استان علاوه بر 
امور مددکاری و حمایتی و... از امروز با استقرار تیم اورژانس اجتماعی بهزیستی در 
شهرستان کهک،  خدمات لازم را  در راستای کاهش و کنترل آسیب های اجتماعی از 
قبیل کودک آزاری، همسر آزاری، دختران فراری و خانواده های در معرض طلاق و افراد 
در معرض خودکشی ارائه خواهد کرد. ی با اشاره به استقرار تیم اورژانس اجتماعی به 
صورت یک روز در میان در این شهرستان عنوان کرد: خط تلفن 12۳ در سراسر استان 
و بصورت رایگان در خدمت عموم هم استانی ها است و بصورت متمرکز در همه موارد 
اورژانسی اجتماعی از جمله مقابله با کودک آزاری، همسرآزاری، سالمندآزاری، جلوگیری 
از خودکشی، اختلافات حاد خانوادگی و معلول  آزاری آماده ارائه خدمت است. مدیرکل 
بهزیستی استان قم گفت: 12۳  سامانه ای است که هنگام بروز آسیب های اجتماعی 

می توان به راحتی با آن تماس گرفت و از کارشناس پشت خط کمک خواست.

شورای هماهنگی تبليغات اسلامی استان قم اعلام کرد: 

مراسم سیزده آبان با حضورمردم قم 
درحرم مطهر  برگزار می شود

شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم در اطلاعیه ای اعلام کرد: مراسم 
یوم الله سیزده آبان روز پنجشنبه هفته جاری با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین 
مجتبی ذوالنوری نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی،  از ساعت 10 صبح 

در صحن امام رضا)ع(  حرم مطهر حضرت معصومه)س(  برگزار می شود. 
در این اطلاعیه که نسخه ای از آن روز سه شنبه در اختیار ایمان قرار گرفت با اشاره 
به این که ایستادگی و مقاومت ملّت ایران، رمز افول سلطه استکباری آمریکا است، 
آمده است:  استکبارستیزی وظیفه ای دینی، انقلابی و حرکتی جهادی است 
که ریشه قرآنی داشته و جوهره انقلاب اسلامی می باشد و هیچ گاه تعطیل پذیر 

نخواهد بود.
اطلاعیه حاکیست:  یوم الله سیزدهم آبان ماه به عنوان »روز ملی مبارزه با استکبار 
جهانی« تنها مناسبتی است که در سه مقطع حساس تاریخی، چهره پلید و خون 
آشام استکبار را به نمایش گذاشته و حامل پیامهای مهم و حساس انقلاب اسلامی 

یعنی ظلم ستیزی و استکبار ستیزی بوده است.
اطلاعیه ادامه  یافته است: وقایع سه گانه فراموش نشدنی یوم الله 1۳ آبان یادآور 
از طریق مداخله در امور داخلی  آمریکا  روح تعدی، تجاوز و خوی استکباری 
ایران از جمله تبعید حضرت امام خمینی متعاقب دفاع الهی ایشان از شرافت و 
کرامت و عزت مردم متدین و انقلابی و اعتراض دردمندانه نسبت به قرارداد ننگین 
کاپیتولاسیون، به خاک و خون غلتیدن و شهادت مظلومانه جمعی از دانش آموزان 
عزیز و دیگر توطئه های رذیلانه علیه نظام نوپای اسلامی و به وقوع پیوستن انقلاب 
دوم یعنی تسخیر شرافتمندانه لانه جاسوسی شیطان بزرگ که با اعمال شیوه های 
ضد انسانی از قبیل تحریم سیاسی، تحریم اقتصادی، تهاجم فرهنگی و تجهیز 
دشمنان جمهوری اسلامی به دشمنی کینه توزانه خود ادامه داده و به کمتر از 

نابودی اسلام و انقلاب اسلامی قانع نیست.
در این اطلاعیه تاکید شده است: لیکن به لطف و رحمت الهی، اتفاقات رخ داده 
اخیر در سطح منطقه بخصوص فرار مفتضحانه شیطان بزرگ از افغانستان نشانه 

ای از افول قدرت پوشالی و نویدی بر پایان دوران این دولت مستکبر خواهد بود.
اطلاعیه ادامه یافته است: اینک در استمرار زنده نگه داشتن روز ملی مبارزه با 
استکبار جهانی از تمامی اقشار مردم بصیر، شجاع، ولایتمدار و انقلابی دعوت به 
عمل می آید تا با عمل به تکلیف الهی، دینی و انقلابی خود، پرشکوه تر از گذشته 
در اجتماع با شکوه یوم الله سیزدهم آبان شرکت نموده و انزجار و کینه مقدس 
خود را از دشمن شماره یک بشریت و صلح و امنیت جهانی با فریاد رسای مرگ بر 
آمریکا طنین انداز و برگ زرین دیگری بر تاریخ سراسر افتخار و مباهات نظام مقدس 

جمهوری اسلامی بیفزایند.
در  توان  را می  معاصر  دوره  در  آبان های سرنوشت ساز  ایرنا، 1۳  به گزارش 

محورهای زیر مورد توجه قرار داد.
۱۳ آبان ۱۳۴۳ ؛ تبعيد امام خمينی)ره( به ترکيه

نخستین 1۳ آبان سرنوشت ساز به سال 1۳۴۳ و زمانی که حضرت آیت الله 
خمینی )ره ( توسط محمدرضا پهلوی به ترکیه تبعید شد باز می گردد.

حضرت آیت الله خمینی )ره( که فعالیت های انقلابی و ضد رژیم خود را از 
سنین جوانی آغاز کرده و بارها به خاطر آن مورد بازخواست و تهدید قرار گرفته 
بود در تاریخ ۴ آبان 1۳۴۳ که مصادف با تولد محمدرضا پهلوی و همچنین ولادت 
حضرت فاطمه)س( بود، در منزل خویش در شهر قم به ایراد سخرانی و صحبت 
درباره لایحه کاپیتولاسیون برای مردم پرداخت. اگرچه شاه از طریق نماینده ای که 
فرستاده بود خاطرنشان کرده بود که ایشان راجع به آمریکا و اسرائیل و همچنین 
علیه شخص اول مملکت صحبت نکنند اما حضرت امام)ره( بدون اعتنا به این 
نکات به ایراد سخنرانی پرداختند و به از دست رفتن عزت و عظمت ایران و ارتش 
اشاره و در سخنانی تند مفاد کاپیتولاسیون را مصداق پست بودن ایران و ایرانی 
نسبت به سگ های آمریکایی دانستند و دست به دامان علمای نجف و قم در 

بررسی و لزوم توجه به این شرایط شدند.
این سخنان باعث خشم محمدرضاپهلوی و تغییر رویه برخورد با حضرت آیت الله 
خمینی)ره( شد بنحوی که در ساعات ابتدایی صبح روز چهارشنبه 1۳ آبان 1۳۴۳ 
ایشان را دستگیر و مستقیما به فرودگاه مهرآباد فرستادند؛ جایی که با یک فروند 

هواپیمای نظامی حضرت امام)ره( را به آنکارا منتقل کردند.
۱۳ آبان ۱۳۵۷ ؛ روز دانش آموز

دومین 1۳ آبان سرنوشت ساز به سال 1۳۵۷ باز می گردد، روزی که تنها سه ماه 
پیش از تغییر حکومت، شلیک گلوله به دانش آموزانی که در اعتراض به حکومت 
محمدرضا پهلوی در محوطه دانشگاه تهران جمع شده بودند، منجر به کشته 
شدن ۵۶ تن و مجروح شدن تعداد زیادی از تجمع کنندگان که شامل مردمی به 

جز دانش آموزان نیز بودند، گردید.
این روز که در تاریخ ایران با نام »جعفر شریف امامی« و »دولت آشتی ملی« که 
او ایجاد کرد در آن برهه تاریخی پیوند خورده است. در این اتفاق به دلیل بسته 
تعداد کشته  و  کاهش  آموزان  دانش  فرار  امکان  تهران،  دانشگاه  درهای  بودن 
شدگانشان افزایش یافت. حرکت ناجوانمردانه ای که خشم و انزجار عمومی را 
بیش از پیش برانگیخت و به نقطه عطفی در حرکت مردمی به سمت انقلاب بدل 
گردید این اتفاق بعد از جمعه 1۷ شهریور 1۳۵۷ یا همان جمعه سیاه که یکی دیگر 
از اقدامات منفور دولت شریف امامی بود به دومین لکه ننگ دولت آشتی ملی و 

حکمت محمدرضا پهلوی تبدیل گشت.
این روز بعدها و در تاریخ 1۶ بهمن ۵۷ در تاریخ جمهوری اسلامی به روز دانش 

آموز تغییر نام داد و بعد از آن در تقویم رسمی به همین نام ثبت گردید.
۱۳ آبان ۱۳۵۸ ؛ تسخير لانه جاسوسی

این اتفاق پس از انقلاب اسلامی در روز1۳ آبان 1۳۵8 و در کمتر از یکسال از 
سالگرد انقلاب اسلامی رقم خورد.

بر این اساس، 1۳ آبان 1۳۵8 که در ادبیات ایران روز تسخیر لانه جاسوسی 
مشهور است، روزی بود که تعدادی از فعالان دانشجویی اسلامی و مشهور به 
دانشجویان پیرو خط امام، به سفارت آمریکا در ایران وارد شدند و ۶۶ دیپلمات 
این کشور را )که برابر اسناد بدست آمده به فعالیت های جاسوسی مشغول بودند( 
گروگان گرفتند. گروگان هایی در حبس ۴۴۴ روزه که در نهایت با قرارداد الجزایر 

آزاد شدند.
 

مدیر روابط عمومی و تبليغات آستان مقدس کریمه اهل بيت)س( خبرداد:

اتمام تصويربرداری مستند
 حضرت معصومه)س( تا دو هفته آينده 

مدیر روابط عمومی و تبلیغات آستان مقدس کریمه اهل بیت)س( گفت: از هشتم 
آبان جاری، سالروز بانوی کرامت به قم پروژه ساخت مستند روایی تاریخی حضرت 
معصومه)س( در مرحله تولید قرار گرفته است و تا دو هفته دیگر تصویربرداری کار 

به اتمام می رسد و وارد مرحله پس تولید می شود.
حجت الاسلام محسن آمره با اشاره به ساخت مستند تاریخی روایی حضرت 
معصومه)س( گفت: طی تفاهم نامه ای که در دو سال گذشته بین شبکه کربلا 
وابسته به عتبه امام حسین علیه السلام و آستان مقدس بانوی کرامت امضا 
شد، تصمیم برساخت مستندی پیرامون حضرت فاطمه معصومه)س( گرفته 

شد.
الله علیها را نخستین همکاری  وی ساخت مستند حضرت معصومه سلام 
رسانه ای میان عتبه مقدس امام حسین)ع( و عتبه حضرت فاطمه معصومه)س( 
عنوان کرد و گفت: از همان دو سال گذشته، کارهای مطالعاتی و فیلم نامه نویسی 
این پروژه انجام شد که محتوای تولیدشده از سوی این آستان های مقدس بررسی 

و تأیید شد.
مدیر روابط عمومی و تبلیغات آستان مقدس کریمه اهل بیت)س( با اشاره به آغاز 
فرایند پیش تولید مستند حضرت معصومه)س( از دو ماه گذشته، افزود: از هشتم 
آبان جاری، سالروز ورود حضرت معصومه)س( به قم نیز پروژه ساخت مستند در 
مرحله تولید قرارگرفته که بر اساس پیشرفت کار و برنامه ریزی صورت گرفته، تا دو 

هفته دیگر تصویربرداری کار به اتمام رسیده و وارد مرحله پس تولید خواهیم شد.
وی با ابراز امیدواری از ادامه همکاری های رسانه ای اعتاب مقدس معصومین در 
جهان در راستای نشر معارف ناب اسلامی گفت: مراحل ساخت مستند تاریخی 
روایی حضرت معصومه)س( به تهیه کنندگی جعفر زندی و کارگردانی سید مجتبی 

طباطبایی دنبال می شود.



مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم از تلاش برای تبدیل شدن قم به 
قطب تئاتر دینی خبر داد و گفت: قم موقعیت ممتاز و ویژه ای در حوزه دین دارد 
و در صورت موافقت و حمایت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، استان قم محور 

نمایش دینی در سطح کشور می شود.
سید موسی حسینی کاشانی پیش از ظهر روزسه شنبه در نشست خبری 
آوینی  تئاتر قم که در سالن جلسات شهید  بیست ودومین جشنواره استانی 
اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم برگزار شد، گفت: با توجه ساختار قم و وجود 
نهادهای متعدد فرهنگی، آن گونه که باید و شاید به مقوله هنر در قم پرداخته نشده 

و ظرفیت های هنری قم از نگاه مردم و مسئولان پنهان مانده است.
وی به ظرفیت قم در تربیت هنرمندان متعهد و متخصص اشاره کرد و گفت: 
هنرمندان استان قم در عرصه های مختلف هنری قابلیت خود را نشان داده اند 
و موفقیت های چشمگیری را برای استان در عرصه های ملی و بین المللی کسب 

کرده اند.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم در ادامه بر لزوم توجه ویژه به تئاتر آیینی 
در قم تأکید کرد و گفت: برای استفاده از ظرفیت هنر نمایش قم و تبدیل شدن 
خاستگاه انقلاب به قطب تئاتر دینی کشور به دکتر اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد 

اسلامی پیشنهاد شد که استان قم محور نمایش دینی در سطح کشور باشد. 
حسینی کاشانی افزود: امیدوارم با تحقق این موضوع، نگاه کشور به ظرفیت  
هنرهای نمایشی استان قم معطوف شود و با تکیه بر بودجه های ملی شاهد 

توسعه بیشتر تئاتر قم باشیم.
ضرورت پيگيری تقویت زیرساخت های فرهنگی و هنری 

وی همچنین بر ضرورت پیگیری تقویت زیرساخت های فرهنگی و هنری قم 
تأکید کرد و گفت: بر کسی پوشیده نیست که قم از کمبود زیرساخت های هنری 

بویژه در حوزه نمایش رنج می برد و تا رسیدن به استانداردهای لازم فاصله دارد.
تقویت  برای  اداره کل  این  تلاش  به  قم  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
استفاده  زمینه  گفت:  و  کرد  اشاره  استان  هنری  و  فرهنگی  زیرساخت های 
هنرمندان از مجموعه تالار فرهنگ و هنر شهر فراهم شده است، ضمن اینکه 
در آینده نزدیک، یک پلاتوی جدید هم برای تمرینات گروه های نمایشی در این 

مجموعه راه اندازی خواهد شد.
حسینی کاشانی همچنین خواستار مساعدت مسئولان استان برای تکمیل 
مجتمع فرهنگی و هنری واقع در خیابان امام خمینی)ره( شد و گفت: در این 

مجموعه نیز دومین پلاتوی مجهز و مدرن کشور راه اندازی خواهد شد.
عضویت 1400 نفر از اهالی فرهنگ و هنر قم در صندوق اعتباری  هنر

شورای  منظم  جلسات  برگزاری  به  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  وی 
سیاست گذاری نمایش قم اشاره کرد و گفت: پیشکسوتان و استادان هنر نمایش 
قم در این جلسات حضور دارند و پرداختن به مسائل تئاتر قم از جمله برگزاری 

جشنواره استانی تئاتر قم محصول تصمیم گیری و خرد جمعی این شوراست.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم در ادامه به عضویت 1400 نفر از اهالی 
فرهنگ و هنر قم در صندوق اعتباری هنر اشاره کرد و گفت: بخش قابل توجهی 
از این اعضا را هنرمندان نمایشی قم تشکیل می دهد و برنامه های حمایتی وزارت 

فرهنگ و ارشاد اسلامی از هنرمندان از طریق این صندوق دنبال می شود.
برگزاری سه جشنواره در حوزه هنرهای نمایشی قم تا پایان سال 

حسینی کاشانی در بخش پایانی سخنان خود از برگزاری سه جشنواره در 
حوزه هنرهای نمایشی قم تا پایان سال خبر داد و گفت: نخستین جشنواره تئاتر 
خیابانی افلاکیان با رویکرد ایثار و شهادت برگزار شد و شصت نمایش خیابانی در 

سطح شهر قم اجرا شد.
وی تصریح کرد: دومین رخداد هنرهای نمایشی قم، بیست ودومین جشنواره 

استانی تئاتر قم است که از دوم تا پنجم آذرماه برگزار می شود.  
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم خاطرنشان کرد: همچنین تا پایان سال 
جشنواره ملی نمایش نامه خوانی و نمایش نامه نویسی رضوی به میزبانی استان قم 

و دبیری استاد سید حسین فدایی حسین برگزار می شود.
معاون امور هنری اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم  خبرداد:

تحصيل 170 هنرجو در هنرستان هنرهای زیبای قم
معاون امور هنری اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم  در این نشست 
خبری گفت: حدود 170 هنرجو در رشته های نمایش، گرافیک و سینما در 

هنرستان هنرهای زیبای قم تحصیل می کنند.
حسن دلیر ، به حمایت اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی از انجمن هنرهای 
نمایشی قم اشاره کرد و گفت: سالانه از محل تفاهم نامه اداره کل فرهنگ و ارشاد 
به  اعتبارات مالی  و ارشاد اسلامی،  با معاونت هنری وزارت فرهنگ  اسلامی 

انجمن های نمایش، تجسمی و سرود و موسیقی اختصاص پیدا می کند.
وی در ادامه از صدور پروانه فعالیت دو مؤسسه تک منظوره هنری در رشته تئاتر 

خبر داد و گفت: در صورتی که هنرمندان تئاتر قم متقاضی درخواست مجوز 
مؤسسه باشند، در کمیسیون تخصصی مورد بررسی قرار می گیرد.

معاون امور هنری اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم افزود: در حال حاضر دو 
آموزشگاه آزاد هنرهای نمایشی نیز در قم فعالیت دارند.

دلیر همچنین به فعالیت هنرستان هنرهای زیبا اشاره کرد و گفت: در حال 
حاضر 167 هنرجو در رشته های نمایش، گرافیک و سینما در این هنرستان 

مشغول به تحصیل هستند.
نظر  زیر  دوم  متوسطه  دوره  در  نمایش  هنرجوی  کرد: 52  خاطرنشان  وی 

استادان متعهد و مجرب قم، در حال تحصیل هستند. 
مدیرعامل سازمان فرهنگی هنری شهرداری قم خبرداد:

اجرای 1500 نمایش خيابانی درسطح شهرقم درسه سال گذشته
مدیرعامل سازمان فرهنگی هنری شهرداری قم نیز دراین نشست خبری گفت 
:در سه سال گذشته، بیش از 1500 نمایش خیابانی در سطح شهر و خیابان ها و 

محله های قم اجرا شده است.
ابوالقاسم مقیمی ، به مأموریت های سازمان فرهنگی و هنری شهرداری قم 
در حوزه فرهنگ شهروندی اشاره کرد و گفت: یکی از رویکردهای این سازمان 
استفاده از ابزار هنر به ویژه هنر نمایش برای انتقال مفاهیم فرهنگی و اجتماعی 

است.
وی تصریح کرد: در سه سال گذشته، بیش از 1500 نمایش خیابانی در سطح 

شهر و خیابان ها و محله های قم اجرا شده است.
از  بیشتر  استفاده  افزود:  قم  شهرداری  هنری  فرهنگی  سازمان  مدیرعامل 
ظرفیت  هنرهای نمایشی بویژه تئاتر خیابانی و پرده خوانی در سطح مدارس، 

محله ها و مساجد قم در دستور کار این سازمان قرار دارد.
نمایش  شش  از  قم  شهرداری  هنری  فرهنگی  سازمان  حمایت  به  مقیمی 
صحنه ای اشاره کرد و گفت: این سازمان همچنین در برگزاری جشنواره تئاتر 
مردمی »بچه های مسجد« و جشنواره تئاتر خیابانی »افلاکیان« مشارکت داشته 

است.
وی افزود: هدف گذاری سازمان فرهنگی هنری شهرداری قم در حوزه نمایش، 
کمک به شکل گیری گروه های جدید و جوان با هدف تولید محصولات هنری 

بوده است و این رویه را با دقت و قدرت بیشتری تداوم خواهیم داد.
مدیرعامل سازمان فرهنگی هنری شهرداری قم همچنین به مشارکت این 
سازمان در برگزاری بیست ودومین جشنواره استانی تئاتر قم اشاره کرد و افزود: 
علاوه بر ارائه مجموعه ای از موضوعات شهروندی را به هنرمندان تئاتر قم، در 
کمک های اعتباری، اطلاع رسانی و تبلیغات شهری نیز مشارکت خواهیم کرد و 
امیدواریم به سهم خود، ادای دین به حوزه نمایش و هنرمندان استان کرده باشیم.
خاطرنشان می شود در حاشیه این نشست از پوستر بیست ودومین جشنواره 
استانی تئاتر قم با حضور مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی، مدیرعامل سازمان 

فرهنگی هنری شهرداری و مدیر انجمن هنرهای نمایشی قم رونمایی شد.
مدیر انجمن هنرهای نمایشی استان قم :

بيست ودومين جشنواره استانی تئاتر قم برگزار می شود
مدیر انجمن هنرهای نمایشی استان قم نیز در این نشست خبری  از برگزاری 

بیست ودومین جشنواره استانی تئاتر قم در روزهای دوم تا پنجم آذرماه خبر داد.
علی فرحناک ، ضمن ارائه گزارشی از عملکرد انجمن هنرهای نمایشی قم در 
یک سا ل ونیم گذشته، اظهار کرد: با وجود چالش  کرونا و تأخیر در اعلام فراخوان 

جشنواره اما هنرمندان تئاتر قم از این جشنواره استقبال کردند.
وی تصریح کرد: 26 گروه نمایشی برای حضور در جشنواره اعلام آمادگی کردند 
که در نهایت با توجه به کمبود زمان، 16 نمایش در مرحله بازبینی آثار شرکت داده 
شدند. مدیر انجمن هنرهای نمایشی قم افزود: مراحل بازبینی آثار در روزهای 
ششم تا هشتم آبان ماه با حضور اعضای هیئت انتخاب، آقایان فدایی حسین، 

سلیمانی، حسن زاده، جلالی و نوبخت برگزار شد.
مسابقه  بخش  راهی  گروه   7 تا   5 بین  نهایت  در  کرد:  تصریح  فرحناک 

بیست ودومین جشنواره استانی تئاتر قم خواهند شد.   
وی از برگزاری جشنواره استانی تئاتر قم در روزهای دوم تا پنجم آذرماه خبر داد 
و گفت: اسامی نمایش های راه یافته به بخش مسابقه پس از تأیید نهایی هیئت 

انتخاب اعلام می شود.
مدیر انجمن هنرهای نمایشی قم در پایان از حمایت های اداره کل فرهنگ و 

ارشاد اسلامی قم از این انجمن هنری قدردانی کرد.
خاطرنشان می شود در حاشیه این نشست از پوستر بیست ودومین جشنواره 
استانی تئاتر قم با حضور مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی، مدیرعامل سازمان 
فرهنگی هنری شهرداری و مدیر انجمن هنرهای نمایشی قم و جمعی از اصحاب 

رسانه رونمایی شد. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم :

قمقطبتئاتردینیمیشود

روز  جمکران  مسجد  اقامتی  هتل  نخستین 
مدیرکل  و  استاندار  حضور  با  آیینی  طی  سه شنبه 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم به 

بهره برداری رسید. 
هتل بین الحرمین نخستین مجموعه اقامتی مسجد 
جمکران است که از اداره کل میراث فرهنگی استان 

مجوز دارد.
این مجموعه گردشگری در ابتدای خیابان ظهور 
واقع شده و کل اعتبار و سرمایه  هزینه شده برای آن 
نیز، بالغ بر 200 هزار میلیون ریال می باشد، که از 

محل بخش خصوصی تامین شده است.
 طرح گردشگری فوق  دارای 2۷ اتاق و ۷0 تخت 
است و از قابلیت اشتغال زایی برای 10 تَن برخوردار 
می باشد. استاندار قم در حاشیه افتتاح طرح فوق 
واحد  این  داشت:  اظهار  خبرنگاران  با  گفت وگو  در 
نزدیکترین  در  مکانی  موقعیت  نظر  از  گردشگری 
فاصله به مسجد جمکران است، و از نظر ارائه خدمات 

به زائران و مسافران نیز آمادگی خوبی دارد. 
بهرام سرمست در ادامه با اشاره به بازدید خود از 
نظر  از  طرح ها  این  گفت:  گردشگری  طرح  چند 
پشتیبانی و مانع زدایی مشکل هایی دارند و یک سری 
انتظارهایی را نیز طلب می کنند. وی ادامه داد: بر 
اساس مصوبه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان، 
به بانک ها تاکید می کنیم، که درخواست های مدیران 
این واحدها را جواب دهند، و در ارائه تسهیلات نیز 
حداکثر کمک را داشته باشند. وی بیان داشت: با 

پنج موج سهمگین کرونایی که  پشت سرگذاشتن 
موجب شده واحدهای اقامتی استان آسیب جدی 
ببینند، از اداره کل میراث فرهنگی نیز انتظار داریم 
در پشتیبانی از این واحدها نهایت مساعدت را داشته 
باشد. استاندار قم همچنین ابراز امیدواری کرد: با لغو 
روادید 2 کشور ایران و عراق، شاهد زیارت و افزایش 
حضور زائران در استان باشیم، از این رو چنین شرایط 
توسعه  و  ارتقا کیفیت خدمات  نظر  از  می طلبد که 
زیرساخت های گردشگری اقدام هایی را انجام دهیم. 
وی در بخشی از سخنان خود با اشاره به طرح احداث 
مجموعه  این  در  گفت:  قم  ستاره  پنج  هتل  اولین 
گردشگری برای ارائه خدمات سازمان های مختلف و 
همچنین مانع زدایی از مشکل هایی که در روند اجرای 

طرح می تواند وجود داشته باشد، نیازمند تشکیل 
نظر،  مورد  هدف گذاری  طبق  تا  هستیم،  کارگروه 
شاهد افتتاح آن باشیم و توسعه بیشتر زیرساخت های 
گردشگری را داشته باشیم. اولین هتل پنج ستاره قم 
در بلوار پیامبر اعظم )س( این شهر در حال احداث 
است. این طرح شاخص و منحصر به فرد گردشگری 
آن  برای  نیز  جواهر  و  طلا  مجتمع  یک  که  استان 
پیشرفت  درصد   12 اکنون  هم  شده،  پیش بینی 
فیزیکی دارد، و مطابق برآوردها در سال 1۴02 آماده 
بهره برداری خواهد شد. این طرح دارای ۴0۳ اتاق 
و ۹0۶ تخت است و اعتبار در نظر گرفته شده برای 
آن نیز پنج هزار و ۷00 میلیارد ریال است که از طریق 

بخش خصوصی تامین می شود.

با حضور استاندارقم :

نخستین هتل اقامتی مسجد جمکران  به بهره برداری رسید
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ریيس سازمان برنامه و بودجه: 

انقباض مالی در دستور کار دولت نیست
و بودجه درباره سیاست های مالی دولت سیزدهم، گفت:  برنامه  رییس سازمان 
سیاست مالی دولت، تمرکز بر مدیریت هزینه ها است و این به معنای انقباض مالی 

نیست. 
»مسعود میرکاظمی« در دومین جلسه تبیین رویکردهای تدوین لایحه بودجه سال 
1۴01 درباره سیاست های مالی دولت،  اظهار داشت: تنها کاری که صورت می گیرد 
مدیریت هزینه ها است و این به معنای انقباض مالی نیست. پرداخت ها متوقف نشده 
و پروژه ها در حال پیگیری است و بعضی از پروژه های استان ها در اولویت قرار خواهد 
گرفت. رییس سازمان برنامه و بودجه با بیان اینکه در سال های گذشته با وجود صرف 
منابع بسیار مالی از اهداف اصلی اقتصادی دور شده ایم، اظهار داشت: در این سال ها 
منابع به صورت اثربخش استفاده نشده،  اقدامات دولت باید منجر به افزایش سطح رفاه 
خانواده ها و در کل افزایش رشد اقتصادی شود. اما این اهداف مغفول مانده و باید بر 

شاخص های کلان اقتصادی متمرکز شد.
وی با تاکید بر اینکه نمی توان عامل مشکلات اقتصادی کشور را صرفاً ناشی از تحریم 
دانست، گفت: در همه سال های بعد از انقلاب، تحریم با درجات مختلف وجود داشته 
است، قیمت نفت بالا و پایین شده و هر چهار دولت بعد از دفاع مقدس هزینه های 
زیادی در توسعه زیرساخت ها کرده اند، اما تمرکزی بر رشد اقتصادی نداشته اند. اگر 
دولت و مجلس و در یک کلام، حاکمیت بر رشد اقتصادی متمرکز شود به دست آوردن 
نرخ های بالای رشد در سال آینده دور از دسترس نیست. معاون رئیس جمهوری 
اهمیت جذب منابع از سوی مسوولان را یادآور شد و افزود: مدیریت به معنای هزینه 
کردن منابع نیست. مدیران دولتی، به خصوص مدیران استانی باید در جذب سرمایه، 
خلاق و توانمند باشند. میرکاظمی با اشاره به افزایش اختیارات استان ها در بودجه 
1۴01 گفت: باید استانداران و شورای برنامه ریزی استان، اختیار عمل داشته و در 
مقابل منابعی که در اختیار آنها گذاشته می شود، پاسخگو باشند. رئیس سازمان برنامه 
و بودجه در ادامه به اهمیت آمایش سرزمین در تدوین بودجه سال 1۴01 پرداخت 
و تصریح کرد: توسعه باید متوازن، متعادل و مبتنی بر آمایش سرزمین باشد که این 
موضوع در تدوین برنامه هفتم توسعه و بودجه سال 1۴01 در دستور کار قرار دارد، به 

طوری که بودجه سال آینده دقیقاً بر مبنای آمایش سرزمین تدوین می شود.
میرکاظمی با بیان اینکه کار اساسی دولت توجه به محرومیت ها و عقب ماندگی ها 
کنید  کاری می  هر  می فرمایند  رهبری  معظم  مقام  اینکه  داد:  ادامه  بود،  خواهد 
پیوست عدالت داشته باشد، در واقع عینیت بخشیدن به رفع محرومیت ها است. 
سند آمایش استانی هم تدوین شده که آماده دریافت نظرات مشورتی مجامع استانی 
نمایندگان درباره آن هستیم. رئیس سازمان برنامه و بودجه با اشاره به ضرورت اصلاح 
ساختار بودجه،   گفت: بودجه سال 1۴01 ساده، قابل کنترل بوده و تضمین کننده 

شاخص های کلان اقتصادی خواهد بود.

رئیس جمهوری در گفت وگوی تلویزیونی خود از لزوم اصلاح وضعیت ارز ترجیحی 
برای کالاهای اساسی سخن گفت. کارشناسان اقتصادی بسیاری نیز در سال های 

گذشته درباره نتایج نامطلوب ریخت و پاش دلار ۴200 تومانی هشدار داده اند. 
آیت الله »سیدابراهیم رئیسی« رئیس جمهوری در گفت وگوی تلویزیونی خود بار 
دیگر از وضعیت تخصیص ارز ۴200 تومانی انتقاد کرد و خواستار اصلاح وضعیت 
موجود در جهت افزایش بهره مندی مردم شد. آیت الله رئیسی بیان داشت: »در این 
حوزه پولی که باید به جیب مردم برود دست چند دلال در کشور رفته است و همه به 

این واقفند و باید آن را اصلاح کنیم تا این پول به جیب مردم برود.«
وی در خصوص فرآیند حذف ارز ۴200 تومانی و نگرانی هایی که در خصوص 
تلاطم در بازار وجود دارد، خاطر مردم را جمع کرده و توضیح داده است: »این کار را 
با غافلگیری دنبال نمی کنیم و مردم را بی اطلاع نمی گذاریم و شوک به بازار و اقتصاد 
وارد نمی کنیم و کار با یک اتقان و همه جانبه انجام می شود و در وقت مناسب مراتب 

را به اطلاع مردم خواهیم رساند چون مشارکت مردم شرط موفقیت دولت است.«
آیت الله رئیسی پیش تر نیز بارها به این موضوع اشاره کرده و از وضعیت نابسامان 
تخصیص ارز ترجیحی گفته بود. او در تبلیغات انتخاباتی در خصوص ابهامات و 
رانت های تخصیص ارز ۴200تومانی گفته بود: »ارز ۴200 تومانی چقدر وارد سفره 
مردم شد؟ این میزان ارز به جیب چه کسانی رفته است؟ ارز ۴200 تومانی به دست 

افراد خاصی به تعداد انگشتان دست، رفته است.«
دلار ۴۲۰۰تومانی و مساله تورم

کارشناسان اقتصادی در خصوص تخصیص ارز ۴200تومانی نظرات مختلفی را 
بیان داشته اند. عده ای از کارشناسان به خصوص کارشناسان همسو با تئوری های 
اقتصادی دولت سابق از تخصیص این ارز دفاع می کنند و حذف آن را موجب تلاطم 
در بازار می دانند، آن ها معتقدند که با حذف ارز ترجیحی، قیمت کالاهای اساسی 
افزایش می یابد که فشار آن بر اقشار محروم جامعه خواهد بود. اما کارشناسان 
اقتصادی بسیاری، با بررسی تجربه سال های گذشته و روند قیمتی کالاهایی که 
ارز ترجیحی بدان ها تعلق گرفته است، می گویند وجود این ارز چندان کمکی به 
بازار نکرده که هیچ بلکه با توجه به وضعیت درآمدی و اقتصاد کشور در شرایط فعلی، 

موجب افزایش تورم در بلندمدت نیز شده است.
در همین ارتباط، »حامد نجفی علمدارلو« دکتری اقتصاد کشاورزی و عضو هیات 
علمی دانشگاه تربیت مدرس، در یادداشتی با بررسی روند قیمت مرغ، به عنوان 
کالایی اساسی که مشمول ارز ۴200تومانی است، نوشته است: در طول دوره مورد 
بررسی، قیمت بسیاری از کالاهای اساسی بیش از شاخص قیمت مصرف کننده 
رشد داشته است، در حالی که برخی از این کالاها در تمامی این مدت و یا بخشی 
از آن مشمول دریافت ارز ترجیحی بوده اند. برای نمونه قیمت مرغ ماشینی با وجود 
تخصیص ارز ۴200 برای تامین نهاده های آن به میزان 2۴2 درصد رشد کرده، 
در صورتی که رشد قیمت برنج ایرانی 1۶۵ درصد بوده است. بنابراین تخصیص 
نرخ ارز ترجیحی به کالاهای اساسی، نه تنها منجر به کنترل قیمت این محصولات 
نشد، حتی در مورد بسیاری از کالاها، میزان افزایش قیمت آنها بیش از شاخص 

مصرف کننده و حتی نرخ ارز در بازار آزاد بوده است.
او همانند بسیاری دیگر از کارشناسان اقتصادی معتقد است »منابع قابل توجه ارز 
که به منظور تامین نامطمئن نرخ ۴200 تخصیص یافته بود، می توانست در جهت 
کنترل آن در بازار آزاد به کار گرفته شود.« از این رو بسیاری متخصصان امر تاکید 
دارند ارز ۴200تومانی که در اصل برای مقابله با تورم به تصویب رسیده است، هر 
چند ممکن است در کوتاه مدت تأثیراتی برجای بگذارد اما در بلند مدت خود عامل 
مهمی در ایجاد تورم است چرا که به دلیل کسری در منابع، باعث ایجاد پول پرقدرت 

در جامعه و به تبع رشد پایه پولی و اثرات تورمی خواهد شد.
ارز ترجيحی و مساله توزیع رانت

مرکز پژوهش های مجلس در گزارشی که از بررسی بودجه 1۳۹۹ منتشر کرده و به 
واردات کالاهای اساسی با ارز ترجیحی پرداخته، این سیاست را موجب هزینه های 
سنگین برای کشور دانسته است. در این گزارش می خوانیم: »درآمدهای ارزی 
دولت از محل صادرات نفت و گاز در هشت ماهه نخست سال، تقریباً در حدود نصف 
ارز اختصاص داده شده به واردات کالاهای اساسی بوده و همین امر نشان می دهد 
که بخش قابل توجهی از ذخایر ارزی در دسترس کشور، در خدمت واردات کالاهای 
اساسی قرار گرفته است. تأمین این منابع از یک طرف منجر به افزایش بدهی ریالی 

دولت به بانک مرکزی می شود )به دلیل تأمین ارز به نرخ نیما توسط بانک مرکزی و 
عرضه آن به واردکننده کالاهای اساسی با نرخ ترجیحی توسط دولت( و از طرف 

دیگر منجر به افزایش تقاضای واردات کالای اساسی شده است.«
بین  شده  توزیع  توجه  قابل  رانت  از  همچنین  مقننه  قوه  پژوهش های  مرکز 
واردکنندگان کالاهای اساسی و فساد ناشی از آن نیز گزارش می دهد و در تأیید 
کالاهای  گروه های  همه  مصرف  که  »درحالی  می کند:  استدلال  خود  مدعای 
اساسی در سال 1۳۹۷ نسبت به سال 1۳۹۶ کاهش داشته و احتمالًا با افزایش 
قیمت آنها، در سال 1۳۹8 نیز این کاهش ادامه داشته است، اما واردات کالاهای 
اساسی در سال 1۳۹8 نسبت به سال 1۳۹۷ افزایشی بوده است. میزان رشد 
واردات برخی از این کالاها تا زمانی که مشمول دریافت ارز ترجیحی می شدند 
در کنار کاهش واردات آنها پس از خروج از شمول دریافت ارز ترجیحی، شاهد 
روشنی است که دلالت بر توزیع رانت قابل توجه ناشی از واردات این کالاها با نرخ 

ارز ترجیحی دارد.«
حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی بازار سهام را داغ می کند؟

برخی از کارشناسان از تأثیر حذف ارز ۴200تومانی بر بازار سرمایه گفته اند و آن 
را موجب آزاد شدن قیمت شرکت ها و افزایش درآمد عملیاتی و فروش و در نتیجه 
افزایش سودآوری تحلیل کرده اند. »علیرضا محمدی زیوه« از کارشناسان موافق 
حذف ارز ۴200تومانی که معتقد است هزینه اختلاف نرخ ارز ترجیحی با بازار آزاد 
نصیب دلالان شده و حذف ارز ۴200 تومانی را به آغازی بر حذف رانت و احتکار 
تعبیر می کند، طی گفت وگویی با پایگاه اطلاع رسانی بازار سرمایه در این خصوص 
گفته است: حذف ارز ترجیحی را می توان به فال نیک گرفت؛ زیرا با واقعی شدن 
بهای تمام شده؛ شرکت ها در ابتدا از دام قیمت گذاری دستوری خارج شده و با 
لحاظ کردن مؤلفه های اقتصادی و حسابداری از جمله حاشیه سود و بهای تمام 
شده واقعی، خواهند توانست سمت درآمدهای عملیاتی خود را بهبود بخشیده و 
درآمد متناسب با عملیات تولید و فروش خود را وارد چرخه اقتصادی شرکت کنند. 
با واقعی شدن قیمت ها و مشخص شدن مکانیزم تعیین قیمت کالای نهایی و 
همچنین با حذف دلالان که به دنبال احتکار کالای عرضه شده با قیمتی کمتر 
از قیمت واقعی خود هستند؛ شرکت ها عملکرد بهتری در زمینه مدیریت فروش، 
توزیع کالا، ارائه تخفیف به مشتریان، بازاریابی، کشف بازارهای جدید، تبلیغات و 

رقابت خواهند داشت.
حذف ارز ۴۲۰۰تومانی به شرط تدبير

ارز  حذف  می دهد  نشان  شد،  مرور  آن  از  بخشی  که  کارشناسان  گفته های 
۴200تومانی در صورتی که همراه با تدبیری صحیح و توأمان با تبیین مسئله برای 
مردم دنبال شود، موجب اصلاح وضعیت اقتصادی در بلند مدت و حل بخشی از 

مشکلات ناشی از کسری بودجه خواهد شد.
در این زمینه برخی از مسئولان بیان داشته اند سر و سامان دادن به اوضاع کنونی 
ارز ترجیحی به معنای حذف کلی آن نیست و دولت در نظر دارد به جهت جلوگیری 
از فشار بر اقشار آسیب پذیر، این ارز را با سیاست های حمایتی دیگری نظیر آنچه 
که »هادی قوامی« معاون پارلمانی وزیر اقتصاد، گفته است جایگزین سازد؛ قوامی 
در این خصوص به رسانه ها گفته است:  ما ارز ۴200 را حذف می کنیم به این معنا 
که، ما به تفاوتی که حذف این ارز در قیمت کالاهای اساسی وارد می کند که طبق 
براوردهای ما چیزی در حدود ۴۳0 هزار تومان می شود را به صورت ریالی در قالب 
های مختلف مثل کارت اعتباری در اختیار مصرف کننده قرار می دهیم.« با این 
وجود گمانه زنی ها و نقل وقول های کارشناسی در خصوصی چندوچون حذف ارز 
۴200تومانی و ابعاد آن همچنان ادامه دارد و هنوز شفاف نشده که چه زمانی قرار 

است این ارز به کلی از معادلات اقتصادی ایران حذف شود

حذف ارز ۴۲۰۰تومانی به شرط تدبير ؛

کشدارشدندلار4200تومانیبااقتصادچهمیکند؟

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون 
مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده 

به شرح ذیل تأیید نموده اند:
1-رأی شماره 1۴00۶0۳۳0002010۳11 مربوط به پرونده کلاسه 
حمیدرضا  آقای  تقاضای  به  مربوط   1۳۹۹11۴۴۳0002001۵0۹
شکری فرزند محمد حسین در قسمتی  از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت ۵۴ مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۳0۶ 
اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
وخریداری مع الواسطه ازحسین زرین اقبال صفحه 1۹۶ دفتر 88 )م 

الف11۴۳2(
2- رأی شماره 1۴00۶0۳۳000200۹۴08 مربوط به پرونده کلاسه 
1۳۹۹11۴۴۳0002001۳8۶ مربوط به تقاضای خانم هاجر شعاعی 
گرمجانی فرزند علی اکبر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت ۵8/۴0 مترمربع پلاک شماره فرعی از1۷۴۳ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 
خریداری مع الواسطه از حکمعلی رویدل صفحه ۴۵ دفتر ۵2۹ ومرادعلی 

جوادی صفحه ۴2 دفتر ۵2۹)م الف11۴۳۳(
۳-رأی شماره 1۴00۶0۳۳000200۹۳۳۵ مربوط به پرونده کلاسه 
1۳۹811۴۴۳0002001۴12 مربوط به تقاضای آقای مرتضی نظری 
فرزند اسکندر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 1۵2 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۹۴۷/8۹ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند 

قطعی صفحه ۳۴۹ دفتر 2۳۴)م الف11۴۳۴(
۴-رأی شماره 1۴00۶0۳۳00020100۹8 مربوط به پرونده کلاسه 
تقوی  ایوب  آقای  تقاضای  به  مربوط   1۳۹۹11۴۴۳0002002۴۷۹
مبین فرزند علی درقسمتی از سه دانگ مشاع ازششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 118/۷۵ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از18۷8/۴۳2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۶۵۷۴۷ مورخ 1۳۹۹/08/12 

دفتر خانه 2۳ قم )م الف11۴۳۵(
۵-رأی شماره 1۴00۶0۳۳00020100۹۴ مربوط به پرونده کلاسه 
نقوی  اسلام  آقای  تقاضای  به  مربوط   1۳۹۹11۴۴۳0002002۴۷8
فرزند عبدالحسین درقسمتی از سه دانگ مشاع ازششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 118/۷۵ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از18۷8/۴۳2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۶۵۷۴۷ مورخ 1۳۹۹/08/12 

دفتر خانه 2۳ قم )م الف11۴۳۶(
۶- رأی شماره 1۴00۶0۳۳000201010۳ مربوط به پرونده کلاسه 
بران  آقای داود رنج  تقاضای  به  1۳۹۷11۴۴۳000200108۶ مربوط 
فرزند عین اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۶۳/۵1 مترمربع پلاک شماره ۴8 فرعی از 2۳۳8 اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 

صفحه ۳۴ دفتر 2۷۵ )م الف11۴۳۷(
۷-رأی شماره 1۴00۶0۳۳000201010۵ مربوط به پرونده کلاسه 
به تقاضای خانم سیده فاطمه  1۳۹۹11۴۴۳0002001280 مربوط 
کمالی فرزند سید محمد باقر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در 

آن احداث بنا شده به مساحت 2۴0 مترمربع پلاک شماره فرعی از2100 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی 
)م  قم  دفترخانه 2۳  شماره 1۳81/8/1۶-1۳۴28  قطعی  سند  طی 

الف11۴۳8(
پرونده کلاسه  به  8-رأی شماره 1۴00۶0۳۳000200۶۷1۶ مربوط 
محمد  سید  آقای  تقاضای  به  مربوط   1۳۹۹11۴۴۳000200080۳
حسینی فرزند ابوالقاسم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
شماره 2فرعی  پلاک  مترمربع  مساحت 118/۶۶  به  شده  بنا  احداث 
از 2۳02 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 
متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر الکترونیکی 10۶۴8 )م الف11۴۴0(
۹- رأی شماره 1۴00۶0۳۳000200۹۳۶۶ مربوط به پرونده کلاسه 
فرامرزی  ثریا  خانم  تقاضای  به  مربوط   1۳۹۹11۴۴۳000200212۳
فرزند روح اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره ۴ فرعی از2۳2۹ اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 

شماره 88811 مورخ 1۳۹۵/12/۹ دفترخانه ۴1 قم )م الف11۴۴1(

10- رأی شماره 1۴00۶0۳۳000200۹110 مربوط به پرونده کلاسه 
1۳۹۹11۴۴۳0002001۳۹۴ مربوط به تقاضای خانم راضیه سلمانی 
از ششدانگ قطعه زمین  از سه دانگ مشاع  فرزند قهرمان درقسمتی 
که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۵ مترمربع پلاک شماره فرعی 
ازقسمت۳1 مجزی شده ازقسمت 21 مجزی شده از 1۹22 اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 

شماره 20۳1۷-1۳۹8/11/۵ دفترخانه ۹۴ قم )م الف11۴۵8(
11- رأی شماره 1۴00۶0۳۳000200۹10۹ مربوط به پرونده کلاسه 
فیروزی  داود  آقای  تقاضای  به  مربوط   1۳۹۹11۴۴۳0002001۳۹۳
فرزند فتح اله درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت ۶۵ مترمربع پلاک شماره فرعی ازقسمت 
۳1 مجزی شده ازقسمت 21 مجزی شده از 1۹22 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 

شماره 20۳1۷-1۳۹8/11/۵ دفترخانه ۹۴ قم )م الف11۴۵۹(
12-رأی شماره 1۴00۶0۳۳000201018۴ مربوط به پرونده کلاسه 
1۳۹811۴۴۳0002002۷۹1 مربوط به تقاضای آقای حسن رحیمی 
فرزند عباسعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 100/20 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۳0۳ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری 
مع الواسطه از حسن شفیعی نسبت به ۶0 متر مربع صفحه ۴۴۴ دفتر 
۷0۳ و عباس پور سلطانی نسبت به ۴0/20 متر مربع صفحه 28 دفتر 

۳۳1)م الف11۴۶0(
به  مربوط   1۴00۶0۳۳000200۹۹21 شماره  اصلاحی  رأی   -1۳
پرونده کلاسه 1۴0011۴۴۳00020002۴۳ مربوط به تقاضای خانم 
انسیه جلالی پور فرزند عزیزاله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره فرعی از 
1۹0۶/1۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 
متقاضی طی سند قطعی شماره 21۳۴۵ مورخ 1۳۹۹/12/10 دفترخانه 

11۳ قم )م الف11۴۶۳(
پرونده  به  مربوط   1۴00۶0۳۳0002010082 شماره  1۴-رأی 

کلاسه 1۳۹811۴۴۳0002001888 مربوط به تقاضای آقای عباس 
شاهواروقی فرزند حبیب اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در 
فرعی  مترمربع پلاک شماره  به مساحت 81/۹0  بنا شده  احداث  آن 
اداره دو قم  از1۵۶۷/2/۳۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسین شاهواروقی صفحه 

2۵۴ دفتر ۳1۶)م الف11۴۶۴(
1۵- رأی شماره 1۴00۶0۳۳000200۶018 مربوط به پرونده کلاسه 
1۳۹۹11۴۴۳000200۳01۳ مربوط به تقاضای آقای حامد قراگوزلو 
فرزند عزیزاله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 1۵0 مترمربع پلاک شماره فرعی از2282/1 اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 
مع الواسطه از رجبعلی پیرنظر طی سند قطعی شماره ۳۳0۷۴ مورخ 

1۳۹۳/10/1 دفترخانه ۵2 قم )م الف11۴۶۵(
1۶- رأی شماره 1۴00۶0۳۳000201018۷ مربوط به پرونده کلاسه 
1۴0011۴۴۳0002000۹۷۳ مربوط به تقاضای آقای حمید جواهری 
دانشمند فرزند ذبیح اله درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2۳2۹/۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن جواهری دانشمند)م 

الف11۴۶۶(
1۷- رأی شماره 1۴00۶0۳۳000201018۶ مربوط به پرونده کلاسه 
1۳۹۹11۴۴۳00020000۶۳ مربوط به تقاضای آقای علیرضا جواهری 
دانشمند فرزند ذبیح اله درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2۳2۹/۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۳۳1۹۹ مورخ 1۳۹۷/10/2۷ 

دفترخانه ۵۴ قم)م الف11۴۶۷(
18- رأی شماره 1۴00۶0۳۳000200۶0۹2 مربوط به پرونده کلاسه 
1۳۹۹11۴۴۳000200۳012 مربوط به تقاضای آقای مهدی نصیری 
فرزند محمد ابراهیم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۴۳/20 مترمربع پلاک شماره فرعی از1۹۴۷/1۹۵ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 
خریداری مع الواسطه از صحبت اله نوروزی صفحه ۳۹۹ دفتر 1۶8 )م 

الف11۴۶8(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی 
به عدم  با توجه  انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد  و 
دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ 
انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 
را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و جهان صنعت (
نوبت اول: ۱۴۰۰/۰۷/۲۷
نوبت دوم: ۱۴۰۰/۰۸/۱۲
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئيس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور 
را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به 

شرح ذیل تأیید نموده اند.
1- رای شماره 1۳۹۹۶0۳۳000101۵81۶ مربوط به پرونده کلاسه 
1۳۹۷11۴۴۳000100021۳ مربوط به تقاضای آقای عباس حسن 
خانیان فرزند رمضان در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
۹8/۶۴ مترمربع پلاک شماره 10۴۷۳ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

مهدی بیگدلی)م الف 11۴۳۹(
2- رای شماره 1۴00۶0۳۳0001000۳۷1 مربوط به پرونده کلاسه 
1۳۹۹11۴۴۳0001001۷2۵مربوط به تقاضای خانم نرگس قاسم 
زاده فرزند نورمحمد در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان 
به مساحت ششدانگ ۵8/۷۹ مترمربع پلاک شماره 11۵۷8/۴28 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر ۶۷۳ صفحه 12۵ به موجب سند قطعی2۷۷80  

مورخ 1۳۹۹/0۹/0۴ دفترخانه 8۹ قم )م الف 11۴۵۶(
۳- رای شماره 1۴00۶0۳۳0001000۳۷0 مربوط به پرونده کلاسه 
1۳۹۹11۴۴۳0001001۷2۴مربوط به تقاضای آقای مهدی گرانپایه 
اخگر فرزند قدرت در چهار دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان 
به مساحت ششدانگ ۵8/۷۹ مترمربع پلاک شماره 11۵۷8/۴28 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر ۶۷۳ صفحه 12۵ به موجب سند قطعی2۷۷80  

مورخ 1۳۹۹/0۹/0۴ دفترخانه 8۹ قم )م الف 11۴۵۷(
۴- رای شماره 1۴00۶0۳۳000100۵2۴0 مربوط به پرونده کلاسه 
رضا  سید  آقای  تقاضای  به  1۳۹۹11۴۴۳000100201۵مربوط 
جاوید فرزند سید حاجی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
۹۳/۳8 مترمربع پلاک شماره 8808 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سندمالکیت مشاعی صادره در دفتر ۵۴ 

صفحه ۴۵۹ بانضمام سهم الارث متقاصی )م الف 11۴۶1(
۵- رای شماره 1۴00۶0۳۳000100۴۷01 مربوط به پرونده کلاسه 
1۳۹۹11۴۴۳0001002120مربوط به تقاضای آقای سید محمد 
حسین رحمتی فرزند سید محمد رضا در ششدانگ یک باب ساختمان 
به مساحت 201/1۷ مترمربع پلاک شماره 21۷ و ۵0/8۴ اصلی 
واقع در قم بخش ۴ حوزه ثبت ملک اداره یک قم سندمالکیت مشاعی 
به  نسبت  دفترالکترونیکی 1۳۹820۳۳000101۷8۳2  در  صادره 
1۹0/8۷ متر مربع از پلاک ۵0/21۷ اصلی و سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر ۹1 صفحه 2۴۹ نسبت به 10/۳0 متر مربع از پلاک 

۵0/8۴ اصلی )م الف 11۴۶2(
پرونده  به  مربوط   1۴00۶0۳۳000100۳820 شماره  رای   -۶
کلاسه 1۳۹۹11۴۴۳0001002012مربوط به تقاضای آقای حمید 
راوند فرزند غلامحسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
۷۹/80 مترمربع پلاک شماره 10۳۹۳ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمد 
حسین رحمانی پور )راد باده سابق( در دفتر 1۷۷ صفحه 82 به موجب 
سند قطعی شماره ۶۴۶8۶1 مورخ 1۳۵۹/01/1۷ دفتر خانه ۶ قم 
وسند وکالت 21۴21 مورخ 1۳۹۹/11/01 دفترخانه ۷۷ قم)م الف 

)11۴۶۹
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی 
و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم 
دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی 
تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از 
تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه 
یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 
سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و جهان صنعت(
نوبت اول: ۱۴۰۰/۰۷/۲۷
نوبت دوم: ۱۴۰۰/۰۸/۱۲
رضا حسين خانی- رئيس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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رئیس فدراسیون فوتبال گفت: برای توسعه بیشتر فوتبال 
نیاز به آموزش جدی داریم.

الدین عزیزی خادم رئیس فدراسیون فوتبال در  شهاب 
جلسه قرعه کشی لیگ برتر فوتبال، گفت: فدراسیون فوتبال 
تمام تلاش خود را برای فراهم کردن امکانات سخت افزاری و 

نرم افزاری می کند و نگاه دانش بنیان داریم.
وی افزود: ما دنبال رسالت حرفه ای خودمان هستیم و 

افتخار می کنیم که فوتبال بانوان دیده شود و توسعه یابد.
رئیس فدراسیون فوتبال گفت: اگر قرار است فوتبال بانوان 
رشد کند و در منطقه با حفظ کرامات اسلامی خود را نشان 

دهد، نیازمند آموزش جدی است.
وی افزود: در چند ماه گذشته رشد فوتبال بانوان سریع 

شده و در این مسیر قدم های محکمی برداشته شده است.

عزیزی خادم ضمن اشاره به درخشش داوران کشورمان در 
مسابقات مهم بین المللی، گفت: برای ما مهم است که یک 
خانم داور در مسابقات سطح بالایی قضاوت می کند و باید 

تعداد این داوران را افزایش دهیم.
وی در خصوص قرعه کشی لیگ برتر بانوان، افزود: تفاوت 
برگزاری قرعه کشی به این معنی است که فدراسیون فوتبال 

مصمم است، ساختار ها را بهبود ببخشد.
رئیس فدراسیون فوتبال گفت: افراد دلسوزی در گذشته 
دارد.  متفاوتی  عملکرد  و  رفتار  فدراسیون  این  اما  بودند، 
فدراسیون تشخیص داده است که باید تناسب را برقرار کند و 

فوتبال را در دل روستا ها و شهر ها ببرد.
وی با بیان یکی از مشکلات فوتبال بانوان، افزود: یکی از 
مشکلات بانوان ایجاد عدالت و توزیع عادلانه امکانات فوتبال 

در استان ها است که باید این مشکل را برطرف کنیم.
برخی  و  مجلس  حمایت های  از  تشکر  با  خادم  عزیزی 
نهاد ها، گفت: نگاه حمایتی اعضای فراکسیون مجلس که از 
اردوی تیم ملی بازدید داشت و دیگر ارگان ها باعث خرسندی 
ما است و امیدوارم بتوانیم توسعه فوتبال و فوتسال بانوان را 

منسجم تر و با برنامه تر از قبل دنبال کنیم.
فوتبال  تقویت  برای  که  مصوبه ای  به  اشاره  ضمن  وی 
افزود: اخیرا مصوبه ای  استانی در نظر گفته شده است، 
داشتیم که هیئت های استانی تقویت شوند و برای فوتبال 
بانوان هم برنامه ریزی کنیم. رئیس فدراسیون فوتبال ضمن 
تبریک به شهرداری سیرجان در مسابقات جام باشگاه های 
آسیا، گفت: استعدادیابی در بخش فوتبال بانوان را به زودی 

راه اندازی می کنیم.

ورزشی

  

مدافع پیشین تیم فوتبال استقلال گفت: فجر امسال به لیگ برتر صعود کرده است اما استقلال باید بدون توجه به شرایط این 
تیم و سه برد گذشته خود به میدان برود چرا که کار سختی در پیش دارد. 

تیم فوتبال استقلال پس از ۳ پیروزی در هفته های نخست لیگ برتر در هفته چهارم به مصاف تیم فوتبال فجر سپاسی شیرازی 
خواهد رفت. تیمی که پس از 8 سال حضور در دسته اول، بار دیگر فرصت حضور در رقابتهای لیگ برتر را پیدا کرده است.

سعید لطفی پیشکسوت آبی پوشان در خصوص این بازی اظهار داشت: فرهاد مجیدی و شاگردانش نباید در باد پیروزی های 
گذشته خود بخوابند و فجر سپاسی را دست کم بگیرند، به خصوص که این بازی در شیراز و در خانه حریف برگزار می شود.

وی اضافه کرد: قانون نانوشته لیگ این است که هرچه بیشتر از زمان شروع آن بگذرد، تیم ها شناخت بهتری از یکدیگر پیدا 
کرده و دیدارها دشوارتر می شود؛ به خصوص بازی برای تیم های بالای جدول. رقبای این تیم ها می آیند با بازی بسته امتیاز 

بگیرند و این کار را دشوار می کند.
مدافع پیشین آبی پوشان بیان داشت: استقلال تاکنون سه پیروزی به دست آورده اما فارغ از نتیجه باید گفت بازی های چندان 
دلچسب و با کیفیتی در مجموع ندیدیم و در هر یک از این سه بازی تنها دقایقی شاهد بازی روان از تیم بوده ایم. انتظار من این 

است که ضمن حفظ شرایط تیمی در امر نتیجه گیری، کیفیت دیدارهای این تیم نیز در مسیر پیشرفت قرار گیرد.
لطفی تصریح کرد: این فصل را باید فصل خوبی برای استقلال دانست. فرهاد مجیدی با سلیقه خودش تیم را بسته و بازیکنان 
مورد نظرش را حفظ و نفراتی که لازم بودند را جذب کرده است. سردار آجورلو هم با قدرت از مجیدی حمایت کرده و تمام 
شرایط را از زمین تمرین گرفته تا شرایط مطلوب مالی فراهم کرده تا در این فصل جای هیچ عذر و بهانه ای برای قهرمانی نباشد.
پیشکسوت آبی پوشان بیان داشت: انصافاً آجورلو در این مدت زمان کوتاهی که مدیریت استقلال را بر عهده گرفته عملکرد 
خوبی داشته است اما توصیه من به عنوان پیشکسوت استقلال به او این است که از فردی مثل علی خطیر که مدیری با دانش 
و توانمند است در چارت مدیریتی اش استفاده کند. خطیر می تواند برای استقلال مفید باشد و قدرت مدیریت این باشگاه را 

افزایش دهد.

پیشکسوت و بازیکن اسبق پرسپولیس گفت: خط دفاعی پرسپولیس به علت حمایت نشدن از خط هافبک دچار 
اشتباهات فردی شد و بازیکنان آلومینیوم از این فرصت استفاده کردند.

محمود کلهر درباره دیدار دوشنبه شب گذشته پرسپولیس و آلومینیوم، اظهار داشت: متاسفانه در خط میانی تیم 
پرسپولیس هنوز بازیکنِ طراحی که در جناح چپ و راست حملات این تیم را طراحی و بازی سازی کند، وجود ندارد. 
پرسپولیس بازیکنانی دارد که می توانند این وظیفه را به درستی انجام دهند. در سال گذشته هم در همین زمین به 
تیم حریف باخت. ارتباط خط میانی و خط حمله و اینکه بتوانند رابطه خوبی را با خط دفاعی برقرار کنند در زمین 
وجود دارد، ولی بازی سازی به درستی انجام نمی شود. وی با اشاره به بازیکنان کلیدی این تیم، ادامه داد: عیسی آل 
کثیر و مهدی عبدی از بازیکنانی هستند که تمام توانایی های خود را به خوبی نشان دادند. باید خط هافبک اضافه 
و بتوانند از خط دفاعی توپ گیری کنند. این مشکل در بازی گذشته هم وجود داشت. خط دفاعی پرسپولیس به 
دلیل حمایت نکردن از خط هافبک دچار اشتباهات فردی شد. کلهر تیم آلومینیوم را اینگونه ارزیابی کرد: کار خوب 
رسول خطیبی استفاده از خط یک سوم دفاعی پرسپولیس بود. بسیار خوب بازی کردند. در تمام نقاط زمین نسبت 
به تیم پرسپولیس برتری عددی داشتند. ناهماهنگی در خط هافبک پرسپولیس زیاد بود و تیم خطیبی به خوبی از 
این فرصت استفاده کرد و حتی می توانستند به گل های بیشتری دست پیدا کنند. بازیکن اسبق پرسپولیس گفت: 
اسدی هنوز با تیم هماهنگ نشده و امیدوارم در این منطقه که پست کلیدی است بازیکنانی قرار بگیرند که ارتباط 
خوبی با خط دفاعی دارند.  دوشنبه شب گذشته 2 فوروارد پرسپولیس تعویض شدند و این موضوع کمک زیادی به تیم 
نکرد بلکه به آلومینیوم این فرصت را داد تا بتواند برنامه های تاکتیکی خود را اجرا کند. محمود کلهر افزود: با توجه به 
مشکلاتی که در تیم پرسپولیس وجود دارد هیچ چیزی از ارزش های کادر فنی این تیم کم نخواهد کرد چرا که در این 
مدت نتایج بدی هم کسب نکرده است. هر چه پیش می رویم تیم ها شکل خود را پیدا و شرایط بازی را پیدا می کنند. 

قطعا تمام تیم ها برای بازی هایی که هر هفته سخت تر می شود در حال برنامه ریزی هستند.

مدافع پيشين آبی پوشان :

استقلال فجر را دست کم نگیرد
محمود کلهرتشریح کرد:

دلايل شکست پرسپولیس مقابل آلومینیوم

هادی گائينی مرد نام آشنای فوتبال قم :

کهن کسوتان فوتبال قم پا به توپ می شوند

ایمان / رضا ملکی
حرکت ارزنده هیئت فوتبال استان قم را در گرامیداشت کهن کسوتان فوتبال قم 
ارج می نهیم آنجا که با تصمیمی درست و با برگزاری جلسه هماهنگی بین مدیران 
1۶ تیم حال حاضر فوتبال قم باعث گردیدند تا انگیزه ای مضاعف در ساقهای کهن 

کسوتان پدید آید و آغاز این رقابتها و پابه توپ شدن موسپیدان جشن گرفته شود.
افراد حاضر درجلسه به نوعی شناسنامه فوتبال قم بودند که هریک با کوله باری 
از تجربه و زحمات بسیاری که جهت تعالی فوتبال ولایت انجام داده بودند با اتحاد و 

دوستی صحبت از شروع جدید این رقابتها داشتند.
هادی گائینی مرد نام آشنای فوتبال قم که با تجارب ارزنده اش در مدیریت فوتبال 
ولایت خدمات شایانی را برای این رشته جذاب داشته مدیریت اجرایی این مسابقات 

را برعهده دارد.
او می گوید در ریاست جدید دکتر باقری تصمیم گرفته شد تا بار دیگر انگیزه را در 

دل مو سپیدان فوتبال قم زنده کنیم.
هریک از این عزیزان خاطرات به یاد ماندنی را از پنجاه سال گذشته قم را یدک 
می کشند و وظیفه ما این است که در مستطیل سبز بار دیگر این خاطرات را زنده 

نگاه داریم .
وی افزود :باور بفرمائید بازیکنان قدیمی فوتبال شاید بیست سال از هم اطلاعی 
نداشته باشند اما با انجام این بازیها و دیدن یکدیگر اشک های شوق سرازیر و حلقه 
های دوستی بار دیگر جلوه ای بسیار زیبا را از انسانیت در مستطیل سبز نمودار 

می سازد.
از اول آذر ماه استارت شروع این رقابتها در دو گروه زده خواهدشد و کهن کسوتان 

فوتبال قم برای قهرمانی بایکدیگر رقابت می کنند.
گائینی بیان داشت :قصد داریم با تشکیل تیم منتخب کهن کسوتان به نوعی 
انگیزه را در بازیکنان زنده نگاه داریم تا در قالب تیم منتخب بتوانند یاد ایام گذشته 

را در مسابقات کشوری تکرار نمایند.
لازم به ذکراست :در این جلسه یاد و خاطره پیشکسوتان فوتبال قم و کسانی که در 

ایام کرونا به دیار باقی سفر نمودند باقرائت فاتحه گرامی داشته شد.

مربی تنيس استان قم :

تنیسور قمی در آسیا درخشید 
مربی تنیس استان قم از درخشش تنیسور ملی پوش قمی در مسابقات آسیا و 
اقیانوسیه و ثبت یک موفقیت جدید برای تنیس قم در عرصه بین المللی خبر داد. 

سیدمقتدا خاتمی اظهار کرد: امیرحسین بادی یکی از سرمایه های ورزش قم و 
کشور در رشته تنیس است که از رده  سنی نونهالان در این رشته فعالیت می کند 
و خوشبختانه با توانمندی و استعدادی که خود این ورزشکار دارد و همچنین 
حمایتی که خانواده وی از این تنیسور داشتند، به جایگاه بسیار خوبی در این رشته 

رسیده است.
وی ادامه داد: بادی سه سال قبل با کسب سهمیه حضور در مهمترین رویداد 
ورزشی قاره کهن یعنی بازی های آسیایی 2018 جاکارتای اندونزی یک دستاورد 
بسیار بزرگ و ارزشمند برای تنیس قم رقم زد و نخستین ورزشکار این رشته شد که به 

این رویداد رخداد مهم آسیایی راه پیدا می کند.
مربی تنیس استان قم با بیان اینکه اکنون موفقیتی دیگر توسط این تنیسور 
پرتوان و دیگر ملی پوشان کشورمان در سطح قاره آسیا رقم خورده، اضافه کرد: 
و  آسیا  مسابقات  در  ایران  تنیس  ملی پوشان  دیگر  همراه  به  بادی  امیرحسین 
اقیانوسیه رتبه نخست را کسب کرده و به دسته بالاتر راه یافتند. وی ابراز کرد: 
مسابقات گروه چهار تنیس آسیا و  اقیانوسیه با حضور تیم های ملی ایران، بحرین، 
کامبوج، گوام، عراق، قرقیزستان، مغولستان، عمان، عربستان، ترکمنستان، یمن و 
امارات به انجام رسید و سرانجام تیم کشورمان مجوز حضور در بازی های گروه سوم 

آسیا و  اقیانوسیه را کسب کرد.
تیم  های  برابر  برتری  از  بعد  ایران  ملی پوش  تنیسورهای  کرد:  بیان  خاتمی   
قرقیزستان، یمن و کامبوج و صعود به عنوان تیم نخست مرحله مقدماتی ، در 
پلی آف برای رسیدن به گروه ۳ آسیا و اقیانوسیه مقابل عراق قرار گرفت و با کسب 
یک برد ارزشمند دیگر مجوز راهیابی به دسته بالاتر را به دست آورد. وی خاطرنشان 
کرد: هدایت تیم کشورمان را در این مسابقات اکبر طاهری بر عهده داشت و فرشاد 
طلاور به عنوان مربی، امیر اکبری بدن ساز و فرزین ضیا آذری به عنوان سرپرست 
دیگر اعضای کادر تیم ایران بودند، ضمن اینکه علاوه بر امیرحسین بادی ملی پوش 
ارزنده تنیس قم، دیگر اعضای تیم ایران را حمیدرضا نداف، سینا مقیمی، علی 

یزدانی و سامیار الیاسی تشکیل می دادند.

از بوردو فرانسه تا تورینو ایتاليا؛

صیادمنش ۶ پیشنهاد اروپايی دارد
طبق اعلام یکی از روزنامه های ترکیه، اللهیار صیادمنش مهاجم ایرانی از ۶ 

باشگاه اروپایی پیشنهاد دارد. 
اللهیار صیادمنش مهاجم ایرانی تیم فوتبال فنرباغچه است که به صورت قرضی 
در تیم زوریا لوهانسک اوکراین بازی می کند. قرارداد قرضی صیادمنش با زوریا در 

نقل و انتقالات زمستانی امسال به پایان می رسد.
هنوز مشخص نیست صیادمنش به کارش در زوریا ادامه می دهد و یا به فنرباغچه 
بازمی گردد. گفته می شود فنرباغچه مبلغ ۳ میلیون و ۵00 هزار یورو را برای فعال 
کردن بند خرید دائمی صیادمنش در نظر گرفته است و زوریا از نظر مالی قادر به 
تامین این مبلغ نیست. این در حالی است که درخشش صیادمنش در سه مسابقه 
اخیر زوریا با به ثمر رساندن چهار گل، دوباره توجهات را به این مهاجم ایرانی جلب 

کرده است و خبرهایی در خصوص وضعیت او و پیشنهاداتش منتشر می شود.
باشگاه های  کرد  اعلام  اخبار خود  تصویری  در بخش  ترکیه   A Spor روزنامه 
اندرلخت بلژیک، مون پلیه و بوردو فرانسه، تورینو ایتالیا، آیندهوون هلند و شاختار 

دونتسک اوکراین به جذب این مهاجم علاقه مند هستند.

در هفته ششم ليگ برتر بدمينتون؛

پذيرايی رعد قم از چادر ملو اردکان 
در هفته ششم لیگ برتر بدمینتون قهرمانی کشور تیم رعد پدافند هوایی قم در 

یک بازی دشوار به مصاف چادر ملو اردکان می رود. 
به گزارش هیات بدمینتون قم، رعدی ها در این دیدار حساس از ساعت 1۵ روز 
پنجشنبه 1۳ آبان ماه جاری در تالار فرهمند موحد قم در برابر تیم چادر ملو قرار 
خواهند گرفت. رعد پدافند هوایی در ۵ بازی گذشته خود با ۳ برد تیمی، 2 باخت 
تیمی،1۴ بازی برنده، 11 بازی بازنده و با ۳1 گیم برنده، 2۶ گیم بازنده و هزار 
و ۵۳ پوئن گرفته و ۹۷1 پوئن واگذار کرده پس از تیم های شهرداری شهر بابک 
کرمان، چادر ملو اردکان و نماینده سیستان و بلوچستان در جایگاه چهارم لیگ 

برتر قرار گرفته است.

کارشناس فوتبال و پیشکسوت پرسپولیس با بیان این که این تیم در سه دیدار 
ابتدایی فصل بیست و یکم مشکلات یکسانی داشته است گفت: جای خالی دو 

بازیکنی که از این تیم جدا شده اند کاملا محسوس است.

فرزاد آشوبی درباره شکست یک بر صفر پرسپولیس مقابل آلومینیوم اراک در هفته 
سوم رقابت های لیگ برتر گفت: صحبت هایم تنها مربوط به این دیدار نمی شود. 
مشکل پرسپولیس در هر سه دیدار کاملا عیان و مشخص است. رفتن کنعانی 

زادگان خیلی به چشم می آید.
پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس درباره نبود بازی ساز در این تیم انتقاد کرد و 
گفت: پرسپولیس در سه بازی اخیر ارتباط خوبی در بین خطوط نداشت. فاصله 
بین خطوط هم گاهی به هم می خورد و این موضوع باعث دوندگی بدون نتیجه 

می شد.
او با اشاره به جدایی بازیکنان تأثیرگذار در تابستان تاکید کرد: بازیکنی مثل احمد 
نوراللهی می توانست به خوبی انتقال توپ داشته باشد تا هم تیمی هایش از تمام 
فضای زمین استفاده کنند. محمدحسین کنعان زادگان نیز واقعا می توانست 
تمام توپ ها را دفع کند. او در کنار سایر بازیکنان خط دفاعی به شناخت کافی از 

همدیگر رسیده بودند تا بهترین عملکرد را برای پرسپولیس ثبت کنند.
آشوبی درباره انتقاد از حضور مستمر سیدجلال حسینی با توجه به سن بالایی 
که دارد، گفت: اصلا چنین اعتقادی ندارم. مشکل دفاعی پرسپولیس به هیچ 
وجه مربوط به سید جلال حسینی نمی شود. او هنوز هم کاریزما و کیفیت بالا دارد 
و حداقل امسال را به راحتی می تواند بازی کند. به صراحت می گویم مشکل از 

سیدجلال در دفاع نیست بلکه مکمل هایش خوب نیستند.
وی با اشاره به استراتژی کادر فنی پرسپولیس در این باره یادآور شد: استفاده 
از بازیکنان بستگی به تفکرات مربیان تیم دارد. به طور مثال مربیان پرسپولیس 
می توانند با جابجایی های فردی باعث رشد همگون تمام بازیکنان شوند. همه چیز 

به دیدگاه آنها بستگی دارد.
آشوبی با اشاره به نحوه برخورد هواداران با عملکرد رضا اسدی گفت: خیلی 
دوست ندارم درباره شخص صحبت کنم اما فکر می کنم او به دلیل اینکه پارسال 

بازی نکرده است زمان خیلی بیشتری برای اثبات توانایی اش لازم دارد.
او در پایان خاطرنشان کرد: من فکر می کنم این تیم با شرایط فعلی باز هم مدعی 
قهرمانی است. ساختار تیمی و کیفیت فنی لازم را دارد. تغییرات جزئی می تواند 

مشکلات اساسی فنی را حل کند.

فرزاد آشوبی :

پرسپولیسباشرایطفعلیبازهممدعیقهرمانیاست

رئيس فدراسيون فوتبال :

توسعه فوتبال بانوان نیاز به آموزش دارد 

آگهی فقدان سند مالکيت
-2۳۹۴۹ شماره  وکالت  بموجب  زاده  قلی  ابوالفضل  اینکه  به  نظر 
 1۴00/0۷/0۳-1/۹۳۷۹ شماره  وارده  درخواست  برابر   1۴00/0۶/۳1
مصدق  شهود  استشهاد  دوبرگ  ارائه  با  نیا  صفائی  سادات  نعیمه  طرف  از 
ثبتی  پلاک  ششدانگ  از  مشاع  دانگ  سه  مالکیت  سند  که  داشته  اعلام 
الکترونیکی  دفتر  در  که  قم  در بخش یک  واقع  از 11۶۹۳  از 10۵۶   1080
1۳۹820۳۳0001010۴08 بنام ایشان)نعیمه سادات صفائی نیا(ثبت وسند 
مالکیت 1۳۴0۴1 ب ۹۷ صادر شده است که به علت سهل انگاری سند مالکیت 
مزبور مفقود گردیده است ، لذا مراتب به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 120 
آئین نامه قانون ثبت در 1 نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس 
از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ 
نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت 

به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف 1۴۶0۹(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
رضا حسينخانی-ریيس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱۴۰۰/۰۸/۱۲

-------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکيت

نظر به اینکه شرکت مجتمع صنایع غذایی گل افشان فجر قم برابر درخواست 
با ارائه دوبرگ استشهاد شهود مصدق  وارده شماره 1۴00/0۶/11-1/8۵۵۹ 
اعلام داشته که سند مالکیت ششدانگ پلاک ثبتی 180 از۳ اصلی واقع در 
بخش۴ قم 1۹۶281  به نام ایشان ) شرکت مجتمع صنایع غذایی گل افشان فجر 
قم ( در صفحه ۵۴۳ دفتر ۳8 ذیل ثبت ۵۹8۵ ثبت و سند مالکیت ۵28۴۶۵ صادر 
و تسلیم شده است که ایشان اعلام نموده که به علت سهل انگاری سند مالکیت 
مزبورمفقود گردیده است لذا به استناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه 
قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از 
انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند 
تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور 

اسناد مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف 1۴۶11(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
رضا حسينخانی-ریيس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱۴۰۰/۰۸/۱۲

آگهی فقدان سند مالکيت
آقای سید سعید آذریان به موجب وکالتنامه 1۳1۷8۳ مورخه 1۴00/0۵/1۷ 
دفترخانه 1۹ دزفول با ارائه دوبرگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت ششدانگ پلاک 10۹ فرعی از 1100۵ اصلی واقع در بخش یک قم 
ذیل دفتر الکترونیکی 1۳۹820۳۳000101۶2۳۵  به نام عبدالمحمد پا طلا 
ثبت وسند تک برگی ۴۵1۹۵۳ صادر شده است.سپس تمامی ششدانگ به 
موجب سند قطعی 1۹1۶1 مورخه 1۳۹۹/۶/۳1 دفترخانه 1۷۹ شهر شوش 
استان خوزستان به خانم زهره علامه منتقل شده است.که سند مالکیت اولیه 
به علت جابجایی مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده 
اند.لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت 
در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند 
مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از 
انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ 
نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر 
نسبت به صدور اسناد مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف 

)1۴۶12
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
رضا حسينخانی-ریيس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱۴۰۰/۰۸/۱۲

-------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکيت

خانم مرحمت گلزار با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته سند 
مالکیت تکبرگی ششدانگ پلاک 2۵2۹/۷1 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم 
در دفتر الکترونیکی 1۳۹820۳۳00020080۳۶ بشماره سریال 12۳280 ب 
۹۷ بنام مرحمت گلزار صادره و تسلیم شده که نامبرده اعلام داشته سند مالکیت 
در اثر سهل انگاری مفقود گردیده، لذا مراتب باستناد تبصره 1 اصلاحی از ماده 
120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه 
کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه 
با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام و 
ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./

)م الف1۴۶1۴(
تاریخ انتشار:۱۴۰۰/۰۸/۱۲
عباس پور حسنی حجت آبادی-رئيس ثبت اسناد منطقه ۲ قم

آگهی فقدان سند مالکيت
در  مصدق  شهود  استشهادیه  برگ  دو  ارائه  با  زار  گل  مرحمت  خانم 

ششدانگ  به  مربوط  مالکیت  سند  که  داشته  اعلام  قم   ۶۷ خانه  دفتر 
الکترونیک  دفتر  در  قم  ثبت   2 بخش  در  واقع  ۶1۷/۶اصلی  پلاک 
1۳۹820۳۳00020080۴2 ثبت و سند صادره مفقود گردیده و تقاضای 
تبصره یک اصلاحی  باستناد  اند.لذا مراتب  نموده  را  المثنی  صدور سند 
ماده 120 آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند 
مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به 
این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد.بدیهی 
است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر 

مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 1۴۶10(
رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
عباس پور حسنی حجت آبادی–رئيس ثبت اسناد منطقه دو قم
تاریخ انتشار:۱۴۰۰/۰۸/۱۲

-------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکيت

شماره  وارده  درخواست  برابر  رنانی   عقیلی  مهرداد  سید  اینکه  به  نظر 
اعلام  مصدق  شهود  استشهاد  دوبرگ  ارائه  با   1۴00/0۶/08-1/8۴۷۵
داشته که سند مالکیت ششدانگ پلاک ثبتی ۷۵۹۵ ازباقیمانده ۶۴۷ از 
۳۶ از از باقیمانده 1۶۳ مکرر اصلی واقع در بخش۵ قم  که در دفتر 12۶ 
صفحه ۳10 ذیل ثبت 1۹۶281 بنام  )ایشان( سید مهرداد عقیلی رنانی 
ثبت و سند مالکیت 0181۹۳۷ ب 8۵  صادر و تسلیم شده است که ایشان 
گردیده  مزبورمفقود  مالکیت  سند  کشی  اسباب  علت  به  که  نموده  اعلام 
نامه قانون ثبت  آئین  است،لذا به استناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 
در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود 
پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و 
رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت به صدور اسناد مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد 

شد.)م الف 1۴۶1۳(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
رضا حسينخانی-ریيس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱۴۰۰/۰۸/۱۲
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سابقه عهدشکنی های آمریکا و خروج دولت ترامپ ؛

چرا ايران خواستار تضمین توافق
 از آمريکاست؟

مقامات جمهوری اسلامی با توجه به سابقه عهدشکنی های آمریکا و خروج 
دولت ترامپ از برجام خواستار ارائه تضمین توسط دولت بایدن هستند که دولت 

بعدی آمریکا به تعهدات خود پایبند باشد. 
آمریکا در مقاطع مختلف بارها نشان داده که تنها منافع خود را در نظر می گیرد 
و از هیچ اقدام خلاف قانونی اجتناب نمی کند. دولتمردان آمریکایی به راحتی 
و به بهانه های واهی معاهداتی که امضا کرده اند را در هر سطحی که باشد، زیرپا 
می گذارند. بی اعتنایی به تعهدات و توافقات بین المللی در دولت پیشین آمریکا 
با صداقت و صراحت بیشتری زیرپا گذاشته شد. خروج از یونسکو، پیمان  آب و 
هوایی، شورای حقوق بشر و در نهایت توافق هسته ای از موارد اشکار نقض عهد 
آمریکا در دولت گذشته بود با این حال این رویه منحصر به دولت جمهوری خواه 
ترامپ نبوده است. دولت کنونی آمریکا هم با حفظ ظاهر و با ادبیات و رویکردی 
دیپلماتیک تعهدات آمریکا را زیر پا می گذارد و حاضر نیست به تعهدات دولت 
آمریکا عمل کند. این وضعیت هرگونه تعامل با آمریکا را درهاله ای از تردید و ابهام 

قرار می دهد.  
بی جهت نیست که تهران در جریان مذاکرات وین خواستار ارائه تضمین 
از سوی آمریکا برای عدم خروج از توافق شده و از دولت بایدن خواسته  که 
تضمینی ارائه دهد که دولت بعدی مجددا از برجام خارج نشود. این درخواست 
در مذاکرات بهار امسال وین توسط سید عباس عراقچی مذاکره کننده اسبق 
کشورمان مطرح شد. در همان زمان روزنامه نیویورک تایمز در گزارشی در توجیه 
ارائه ندادن این تضمین از سوی آمریکایی ها نوشت: برجام یک توافق است و 
یک پیمان به شمار نمی آید زیرا آقای بایدن مانند اوباما هرگز نمی تواند موافقت 
دو سوم مجلس سنای آمریکا )با برجام( را داشته باشد. بنابراین برجام می تواند 
یک توافقنامه اجرایی باشد و هر رئیس جمهور دیگری در آینده، همانند ترامپ 

می تواند آن را کنار بگذارد.
بهانه  به  نمی تواند  این کشور  و  آمریکاست  دولت  این مشکل  این حال  با 
تنگناهای و مشکلات داخلی و یا برتری حقوق داخلی آمریکا بر حقوق بین 
المللی از تعهدات بین المللی و خارجی خود شانه خالی کند و اگر توافق هسته 
ای برای آمریکا واقعا حائز اهمیت است باید راهی برای این چالش اساسی بیابد. 
چند روز پیش »علی باقری کنی« معاون سیاسی وزیر امور خارجه در دیدار 
با انریکه مورا معاون دبیر کل سرویس اقدام خارجی اتحادیه اروپا و هماهنگ 
کننده کمیسیون مشترک برجام تاکید کرد که تضمین برای عدم تکرار بدعهدی 
و رفتارهای غیرقانونی طرف های مقابل خواسته غیرقابل چشم پوشی ایران 

است.
باتوجه به سابقه خروج آمریکا از برجام، عدم وجود این تضمین می تواند مانع 
روابط  عادی سازی  یعنی  برجام،  از  اسلامی  اهداف جمهوری  کامل  تحقق 
اقتصادی ایران با جهان باشد. چراکه جامعه اقتصادی بین المللی نمی تواند برای 
ورود به تعاملات اقتصادی با ایران اطمینان داشته باشد. بنگاهها و کمپانی های 
بزرگ معمولا براساس اهداف طولانی مدت وارد داد و ستد اقتصادی می شوند 
و عدم اطمینان از پایداری شرایط ایران و هرگونه چشم انداز مبنی بر بازگشت 

احتمالی تحریم ها سایه بی ثباتی و تردید را بر اقتصاد ایران نگه می دارد.
در روزهای اخیر برخی از منابع خبری گزارش دادند که اصرار آمریکا بر ندادن 
تضمین درباره عدم خروج مجدد از برجام اصلی ترین عامل متوقف ماندن 
مذاکرات وین است. با این حال جو بایدن در دیدار با سران انگلیس، فرانسه و 
آلمان گفت که در صورتی که آمریکا بار دیگر به برجام بپیوندد دیگر از این توافق 
هسته ای خارج نخواهد شد. بعد از وعده بایدن در مورد پایبند ماندن به برجام 

و عدم خروج مجدد از آن، مخالفان برجام در آمریکا حمله به او را آغاز کردند.
به  واکنش  در  تگزاس  ایالت  در  تندرو  جمهوری خواه  نماینده  کروز«،  »تد 
سخنان بایدن در توییتر نوشت: جو بایدن از هیچ اختیار قانونی برای دادن 
چنین تعهدی برخوردار نیست. هر توافقی با ایران چنانچه به تایید سنا نرسد و 
به معاهده تبدیل نشود- چیزی که بایدن می داند اتفاق نخواهد افتاد- بار دیگر 

توسط هر رئیس جمهور جمهوری خواه دیگر در آینده پاره خواهد شد.
سعید خطیب زاده، سخنگوی وزارت خارجه کشورمان در توییتی در این 
باره نوشت: "جهان حقیقتا به آنچه آقای کروز بدان اعتراف می کند، واقف 
است: اینکه رژیم ها در واشنگتن سرکش هستند. این مسئولیت رییس جمهور 
آمریکاست که جامعه بین الملل -از جمله تمام اعضای برجام- را قانع کند که 
امضایش واقعا معنایی دارد. این امر مستلزم تضمین های عینی است. هیچ کس 

چیزی کمتر از این را نمی پذیرد. "
اما تنها تد کروز نبود که به سخنان بایدن واکنش نشان داد، »مارک دابوویتز«، 
مدیر لابی صهیونیستی »بنیاد دفاع از دموکراسی« که یکی از مشاوران دولت 
ترامپ در امور ایران بود نیز نوشت: »وعده بایدن، کاملا بی ارزش است مگر آنکه 

با رضایت و توصیه سنا به تصویب رسیده و به معاهده تبدیل شود.«
و  ارائه کردند  تندرو کنگره طرح هایی  نمایندگان  از  این، گروهی  بر  علاوه 
خواستار این شدند که دولت آمریکا برای بازگشت به برجام مستلزم به کسب 
مجوز از کنگره شود. شبکه خبری سی ان اس در این مورد نوشت گروهی از 
منتقدان شاخص برجام با بیان اینکه برجام معاهده نیست و به تصویب سنا 
نرسیده معتقدند بایدن در جایگاهی نیست که بتواند وعده ای درباره نحوه رفتار 

دولت بعدی آمریکا درباره توافق بدهد.
پیش از آن، گروهی از نمایندگان مجلس سنای آمریکا هم طرحی ارائه کردند 
که در صورت تصویب، هر گونه توافق با ایران در موضوع برنامه هسته ای را به 
کسب مجوز از نهاد قانونگذار آمریکایی منوط می کند. این گروه از سناتورها 
می گویند توافق با ایران توسط دولت »جو بایدن« بایستی به شکل معاهده 
باشد. طبق قوانین آمریکا، معاهدات باید به تایید دو سوم اعضای مجلس سنا 

برسد.
با توجه به سابقه بدعهدی های آمریکا و سخنان اخیر مقامات این کشور، 
ضرورت ارائه تضمین آشکار می شود، آمریکا برجام را یک تفاهم نامه می داند و 
الزامی برای حفظ آن قائل نیست به همین خاطر بعید نیست بعد از توافق بار 
دیگر به آسانی و بدون هیچ دردسری از برجام خارج  شود و یا تعهدات خود را 
اجرا ن کند. دونالد ترامپ، رییس جمهور پیشین آمریکا در پاسخ به منتقدانش 
در مورد اینکه چرا از برجام خارج شده، گفته بود »برجام سندی نیست که طبق 
قانون اساسی کشور در کنگره تصویب شده باشد و دولت ملزم به اجرای آن 

باشد، این یک قرارداد بین دولت قبل و دولت ایران بود.«
چندی پیش »میخاییل اولیانوف«، نماینده روسیه در سازمان های بین المللی 
مستقر در وین روز گفت: "درخواست ایران از آمریکا برای ضمانت عدم خروج 
به  این مسئله  فکر می کنم  امری منطقی است.  توافق هسته ای،  از  دوباره 
به نظر  توجیه  قابل  و  منطقی  ایرانیان  خواسته  این  دارد.  بستگی  مذاکرات 
می رسد. این ]خواسته[ نه تنها با عرف دیپلماتیک بلکه با عقل سلیم ابتدایی 
نیز هم خوانی دارد. بدون ارائه تضمین هر دولتی که در آمریکا روی کار بیاید 
می تواند به برجام بازگردد یا از آن خارج شود. ایجاد شرایطی پایدار برای توافق 
هسته ای شرط ورود ایران به تعاملات پایدار اقتصادی با جهان است. فقدان 
هرگونه ضمانتی برای تداوم برجام از ابتدا یکی از نقاط ضعف بزرگ این توافق 
نامه بوده است، نقطه ضعفی که برای رسیدن جمهوری اسلامی به مزایای این 

توافق نامه باید حل شود.

تحلیلگر ارشد مسائل بین الملل تاکید کرد: اینکه دیده می شود تروئیکای اروپا 
تا به این حد علیه ایران مواضع تند اتخاذ می کنند، دلایل مشخصی دارد. اروپا با 
خروج ترامپ از برجام مشکل داشت اما با خروج آمریکا از برجام مشکل خاصی 

ندارد. 
»مهدی ذاکریان« تحلیلگر ارشد مسائل بین الملل با اشاره به مشکلات و موانع 
بر سر راه مذاکرات وین در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، اظهار کرد: مشکل اصلی 
مذاکرات میان ایران و آمریکا بحث عدم اعتماد است؛ چراکه یک طرف تعهدات 
خود را اجرایی کرد اما طرف مقابل تعهداتش را انجام نداد. بر همین اساس بحث 
تضمین برای عدم خروج مجدد از برجام هم مطرح شد که به سرانجام نرسید. البته 
در این میان باید توجه شود که ادامه افزایش غنی سازی و سانتریفیوژها، به علاوه 
به کارگیری فناوری های جدید، باعث ایجاد مشکلات پس از آن شد. واقعیت این 
است که مسئله هسته ای بهانه اصلی ایالات متحده قلمداد می شود و حتی اگر 
دونالد ترامپ رئیس جمهور آمریکا نمی شد، باز هم از سمت 1+۵ بهانه تراشی بر 
اساس همین محور انجام می شد. بر این اساس ایران باید تکلیف خود را با جامعه 
جهانی در مورد نظم جهانی مشخص کند و تهران باید خودش را با آن تطبیق دهد.
وی ادامه داد: در این میان چین و روسیه هم به دنبال آن هستند تا ایران در نظم 
جهانی جدید حاضر شود و به همین دلیل غربی ها از همین نقطه ما را مورد تهدید 
قرار می دهند. توجه داشته باشید که بسیاری از کشورها در مورد مسائل جهانی و 
منطقه ای، سیاست معقولی را پیش گرفتند و توانستند از این طریق منافع خود 
را کسب کنند. به یاد داریم که در کنفرانس 181۵ میلادی، فرانسوی ها پس از 
کشورگشایی ناپلئون مجبور بودند از برخی مواضع خود عقب نشینی کنند اما آنها 
توانستند به نوعی اوضاع را با دیپلماسی قوی خود در آن زمان، به نفع خود رقم 
بزنند و به همین دلیل معتقدم هر کشوری با استفاده از مهارت دیپلماسی خود 
می تواند درخواست هایی که جامعه جهانی از آن دارند را، به نفع خود رقم بزند. در 
مورد مهارت ها البته مسائل مختلفی وجود دارد که مولفه اول آن قدرت یک کشور 

خواهد بود.
ذاکریان گفت: توجه داشته باشید که جایگاه یک کشور به مسائلی مانند قدرت 
اقتصادی، نظامی و سیاسی مربوط است و به همین دلیل نمی توان این مساله 
را تک مولفه ای دانست. از سوی دیگر کارگزاران ما باید علم روابط بین الملل و 
حرفه روابط بین الملل را به صورت دقیق فرا گرفته باشند. مذاکره کنندگان ما باید 

فهم صحیح از معادلات نظام جهانی داشته باشند و یک فهم نادرست می تواند 
ضربه های عمیقی به منافع ملی ما وارد کند. به عنوان مثال صدام فکر می کرد 
با حمله به کویت می تواند دنیا را دوقطبی کند و حامیان او در داخل عراق هم 
برآوردهای وی را تایید می کردند، اما در نهایت صدام سرنگون شد. بر این اساس 
عدم اشراف بر علم روابط بین الملل می تواند مشکل ساز باشد. موضوع دیگر این 
است که کارگزاران ما نباید اسیر توهمات سیاسی شوند. در نظام جهانی، ما باید 
وارد یک اتحاد مشخص با کشورها شویم؛ چراکه اگر این اتفاق رخ ندهد، آنها 

نمی توانند به نفع ما رأی بدهند و در نهایت ما در این عرصه تنها می مانیم.
این استاد دانشگاه تصریح کرد: در مذاکرات هم همین وضعیت باید رعایت شود؛ 
چراکه اگر کشورهایی نباشند که از طرح های ما حمایت کنند، بدون تردید ما با 
مشکل مواجه خواهیم شد. این در حالی است که اگر 1+۵ یکپارچه باشند و در 
میان آنها شکاف وجود نداشته باشد، بدون تردید کار برای ما سخت تر خواهد شد. 
در فضای کنونی، اراده تیم بایدن، تضعیف مواضع تیم ترامپ و کسب امتیازات 
مورد نظرشان است. آنها به گونه ای رفتار می کنند که بازنده این معادلات، تیم 
ترامپ باشد نه بایدن. در این وضعیت ما باید به گونه ای عمل کنیم که در برابر 
امتیازخواهی تیم بایدن قربانی نشویم و باید به صورتی حرکت کنیم که بتوانیم 
تحلیل درست ارائه دهیم. مسئله هسته ای بدون تردید یک بهانه خواهد بود و اگر 
در انتخابات میان دوره ای آمریکا، محافظه کاران رأی بیاورند، کار نه تنها برای ما بلکه 

برای بسیاری از کشورها سخت خواهد شد.
ذاکریان افزود: در این میان پدیده »حاکمیت گرایی« در آمریکا از سوی تیم 
بایدن دنبال می شود و به همین دلیل آنها سعی می کنند کنگره، قوه مجریه و 
افکار عمومی را اقناع کنند و ما هم باید وارد همین کانال شویم. بر همین اساس 
در شرایط کنونی »دیپلماسی عمیق« یا همین روند فعلی پیگیری می شود. محور 
دوم، »دیپلماسی عمومی« خواهد بود که باید در دستور کار قرار بگیرد؛ چراکه 
متاسفانه تمام رسانه های دنیا علیه ما قلم می زنند. محور سوم، »دیپلماسی خط 
2« یا Track 2 است که شامل فعالیت دانشگاهیان، نخبگان، روزنامه نگاران و غیره 
می شود تا بتوانیم جایگاه خودمان را به دنیا معرفی کنیم اما متاسفانه این مدل 
دیپلماسی از سوی ما پیگیری نمی شود و تا به امروز بیشتر دیپلماسی عمیق در 
دستور کار بوده است. بر همین اساس معتقدم ما باید دیپلماسی خط 2 را تقویت 

کنیم تا نخبگان وارد میدان شوند.

باید دیپلماسی خط ۲ را تقویت کنيم 
این استاد حقوق بین الملل عنوان کرد: محور چهارم »دیپلماسی پارلمانی« 
است. اینکه نمایندگان پارلمان ما طی چند ساعت آقای ظریف را تخریب می کردند 
یا حالا طی چند ساعت وزیر خارجه فعلی را تقویت یا تخریب می کنند، چندان 
اهمیت ندارد و مسئله ای را به صورت ریشه ای حل نمی کند، بلکه نمایندگان 
پارلمان ما باید برای تامین منافع ملی، دیپلماسی پارلمانی را در دستور کار قرار 
دهند. ما بارها دیده ایم که نمایندگان تمام کشورهای دنیا مانند کنگره آمریکا، 
مجلس عوام بریتانیا، پارلمان فرانسه و غیره علیه کشور ما با همتایان خود در سایر 
دنیا گفت وگو کرده اند اما نمایندگان پارلمان ما در داخل اقدام به آتش زدن برجام یا 
تخریب و تقویت یک چهره بر اساس منافع حزبی کرده اند. بر همین اساس معتقدم 
که نمایندگان پارلمان ما باید با همتایان خود در کشورهای دیگری وارد مناسبات 
شوند اما متاسفانه این روند نه تنها در کمیسیون سیاست خارجی مجلس ما بلکه 
در بسیاری از بخش های اثرگذار پارلمان کشورمان تعطیل است. وی اضافه کرد: 
از سوی دیگر باید توجه شود کسانی که در پارلمان قرار است دیپلماسی پارلمانی 
را تقویت کنند، باید بر علم روابط بین الملل اشراف کامل داشته باشند اما متاسفانه 
چنین اقدامی در کشور ما انجام نشده است. محور پنجم، »دیپلماسی رسانه ای« 
است که باید بیش از گذشته فعال باشد تا بتوانیم مقابل رسانه های طرف مقابل 
قرار بگیریم و در آخر »وجدان جهانی« سایبری است که باید در دستور کار قرار 
بگیرد. این محور می تواند آگاهی جامعه جهانی را بالا ببرد و اینها ابزارهایی هستند 
که می تواند به طرفین مذاکرات از سوی ما اعمال فشار کند که البته در این محور 
هم منفعل هستیم. در همین فضا می توان اتاق های فکر را به وجود آورد و باید 
متخصصان روابط بین الملل، اقتصاد و حقوق بشر حاضر باشند تا این جمع بتواند 
وجدان جمعی را بر اساس منافع کشورمان بیدار کند. تمامی این مسائل در حالی 
اتفاق می افتد که طی هفته های گذشته تروئیکای اروپا همواره خواهان پایبندی 

ایران به برجام بوده است که به نوعی من آن را »کار کردن بدون مزد« می نامم.
اوضاع به سرعت در حال تغيير است 

این کارشناس مسائل سیاسی گفت: اینکه دیده می شود تروئیکای اروپا تا به این 
حد علیه ایران مواضع تند اتخاذ می کنند، دلایل مشخصی دارد؛ اولین دلیل این 
است که دیگر شخصی به نام دونالد ترامپ در ایالات متحده حضور ندارد بلکه بایدن 
در کاخ سفید زمام امور را در دست دارد و او توانسته روابط واشنگتن با متحدان 
اروپایی خود را اصلاح کند. از زمانی که بایدن وارد کاخ سفید شد، اساساً مواضع 
تروئیکای اروپا تغییر کرد و ما شاهد بازگشت ایالات متحده به پیمان های بین المللی 
از جمله یونسکو، پیمان آب و هوایی پاریس، اساسنامه دیوان کیفری بین المللی و 
غیره بودیم و تمام این مسائل به تقویت و نزدیک شدن مواضع دو طرف کمک کرد. 
به همین دلیل اروپایی ها زمانی که مشاهده می کنند نمی توانند در پرونده ایران 
منافع خود را کسب کنند، وارد اردوگاه آمریکایی ها می شوند. باید این تحلیل را مد 
نظر داشته باشیم که اروپا با خروج ترامپ از برجام مشکل داشت اما با خروج آمریکا 
از برجام مشکل خاصی ندارد و به همین دلیل است که می بینیم منتقدان اروپایی 

که تا دیروز ترامپ را مورد هدف قرار می دادند، حالا علیه ما صحبت می کنند.
وی در پایان خاطرنشان کرد: دلیل دوم که باعث تند شدن لفظ اروپایی ها علیه 
ما شده، مسائلی است که در منطقه با محوریت اسرائیل رخ می دهد. توجه داشته 
باشید که در تل آویو هم بنیامین نتانیاهو از قدرت کنار گذاشته شد و حالا تیم جدید 
به رهبری نفتالی بنت بر سر کار آمده است. آنها نه تنها به برجام بلکه به رفتار ایران 
نگاه مثبت ندارند و یک دیپلماسی دقیق را پیگیری می کنند. بر همین اساس، 
هم آرایی اسرائیل با کشورهای اروپایی یک بحث کاملًا مشخص است اما باید توجه 
شود که در منطقه همسویی هایی با تل آویو از سوی کشورهای عربی به خصوص 
امارات متحده عربی به وجود آمده است. اضافه بر این مطالب، تحولاتی که در 
قفقاز و آذربایجان اتفاق افتاده نشان می دهد که اوضاع به سرعت در حال تغییر 

است.

مهدی ذاکریان تحليلگر ارشد مسائل بين الملل :

بهگونهایعملکنیمکهدرامتیازخواهیتیمبایدنقربانینشویم

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: در این دوره و با 
وجود یکدستی قوا فامیل بازی در مناسبات بسیار پررنگ 
شده و امروز این جوک در جامعه رواج یافته است که یا باید 
فرزند و یا داماد سیاسیون باشید که پست مهم به شما داده 

شود. 
روند  درباره  ایلنا،  گفت وگو  در  نمازی  محمدعلی 
از  بعد  اصولگرایی  جریان  میان  در  خویشاوندسالاری 
یکدست شدن قوا، آن هم درحالی که این جریان خانواده 

شماتت  مورد  را  مسئولان  سایر  و  روحانی  و  هاشمی 
سمت های  در  خودشان  اقوام  از  چرا  که  می دادند  قرار 
استفاده می کنند، گفت: مشاهده می کنیم امروز شعارها 
انتخابات دادند  رئیسی در  آقای  و وعده هایی که جناب 
تحقق پیدا نکرده است و یا معکوس آن گفته ها رخ داده 
عدم  در  ریشه   که  خویشاوندسالاری ها  همین  جمله  از 

شایسته سالاری دارد.
این فعال سیاسی اصلاح طلب خاطرنشان کرد: در کشور 
هنگامی که شایسته سالاری نباشد افرادی روی کار می آیند 
که بتوانند رابطه بهتری با کسی که در رأس کار است، برقرار 

کنند.
و  ظابطه مندی  موضوع  که  هنگامی  کرد:  تاکید  وی 
شایسته سالاری کنار می رود و رابطه جای آن ها را می گیرد، 
فامیل ها، شریک ها، هم جناحی ها و هم بندی ها روی کار 

می آیند و دیگر شایسته سالاری رعایت نمی شود. 
این عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی تاکید 
کرد: ریشه شایسته سالاری اصل دموکراتیک و جمهوری 
بودن نظام است که فقدان این عدم شایسته سالاری است. 
بی شک بدون وجود این فاکتور، چرخش و گردش قدرت 
و مدیریت با خواست، اراده و رأی مردم صورت نمی گیرد و 
عوامل دیگری در انتخابات وارد می شوند که این امر باعث 
می شود انتخابات از آن هویت اصلی خودش که چرخش 

قدرت با خواست و اراده مردم است، خارج شود.
تمام  جمهوری  ریاست  انتخابات  در  شد:  یادآور  وی 
کاندیداهایی که احتمال داده می شد که می توانند رقیب 
آقای رئیسی باشند طوری شد که یا ثبت نام نکردند و یا اگر 
هم ثبت نام کردند همه رد صلاحیت شدند و چند نفر که 
همراه ایشان بودند و 2 نفر دیگر هم هیچ احتمال رأی آوری 
نداشتند باقی ماندند که مشخص بود انتخاب آقای رئیسی 

با مشارکت 20 درصد به بالا قطعی است.
به قانون اساسی  تا زمانی که  نمازی خاطرنشان کرد: 
را  نظام  بعد جمهوریت  و  بازنگردیم  و اصل ۵۶  خودمان 

تحکیم و تقویت نکنیم چنین اقداماتی وجود دارد.
وی ادامه داد: زمانی هستند افرادی که ممکن است یک 
مقداری رابطه در انتصاب شان وجود داشته باشد اما ادعایی 
ندارند ولی این جمعی که امروز در رأس قوه مجریه قرار 
گرفتند شعار و ادعاشان این است که  ما می خواهیم از رابطه 
بازی جلوگیری کنیم و از ارجحیت رابطه بر ظابطه بپرهیزیم 
و اتفاقا مشاهده می کنیم بلعکس عمل می کنند یعنی 
ظابطه تحت الشعاع رابطه قرار گرفته است و فامیل بازی 
بسیار پررنگ شده است برای همین اساس است که امروز 
در جامعه جوک شده که باید فرزند و داماد سیاسیون باشی 

که پست مهم داده شود.
که  اقداماتی  گفت:  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  این 

که  چرا  است،  وعده  خلف  می کنیم  مشاهده  روزها  این 
نمی توانیم وعده ای به مردم بدهیم و برخلاف آن عمل کنیم 
آقای رئیسی و وزرا و همکارانش دچار خلف وعده هستند 
و از شایسته سالاری فاصله گرفته اند و آن چیزی که مردم 
مشاهده می کنند و درباره اش سخن می گویند این است که 

رابطه بر ظابطه اولویت پیدا کرده است.
وی درباره این که این دست اقدامات)خویشاوند سالاری( 
چه تاثیری بر اعتماد عمومی جامعه به دولت و حاکمیت 
می گذارد، گفت: قبل از این که این دولت بر سر کار بیاید 
و  دولت  بین  اعتماد  به  که  فرمودند  رهبری  معظم  مقام 
ملت آسیب وارد شده است و باید احیا شود و یکی از پیش 
زمینه هایی که آقای رئیسی به میدان آمدند و این انتخابات 

برگزار شد این بود که اعتماد بین دولت و ملت احیا شود.
نمازی ادامه داد: با برخی از رفتارها اعتماد بین دولت 
و ملت قطعا آسیب می بیند و آن اعتمادی که باقی مانده 
است از بین می رود. معتقدم از زمانی که آقای رئیسی آمده 
است اعتماد ملت به  دولت بدتر شده است و در ادامه اش 
بدتر خواهد شد و  آسیب هایی به کشور وارد می کند، به طور 
مثال اگر کشور در یک شرایط سختی قرار بگیرد و از مردم 
کمک بخواهند آنان توجهی به این درخواست نمی کنند؛ 
چراکه باور ندارند و این رفتار جامعه نتیجه اش آسیب به  

کشور و نظام وارد خواهد کرد.

یک فعال سياسی اصلاح طلب :

خويشاوندسالاری ها  ريشه  در عدم شايسته سالاری دارد 

یک فعال سیاسی اصلاح طلب اظهار کرد: وقتی دولت سیزدهم اعلام کرد 
»می خواهد مشکل معیشت مردم را حل و وضعیت اقتصاد را صلاح کند«، 
برنامه روشنی را ارائه خواهد داد، ظرف مدت سه ماه گذشته این دولت نشان 
داد برنامه ای برای تحقق این وعده ها ندارد بنابراین این وعده ها در حد آرمان 

و آرزو است. 
محمدرضا خباز درباره ماهیت »پلن بدون برجام« دولت سیدابراهیم رئیسی 
برای اداره کشور گفت: ۳ ماه از ریاست جمهوری آقای رئیسی می گذرد، قرائن 
و شواهد نشان می دهد که دولت برنامه کارشناسی و دقیقی که مورد تأیید و 

حمایت اقتصاددانان کشور باشد، در دست ندارد.
 وی افزود: وقتی دولت سیزدهم اعلام کرد »می خواهد مشکل معیشت مردم 
را حل و وضعیت اقتصاد را صلاح کند«، برنامه روشنی را ارائه خواهد داد، ظرف 
مدت سه ماه گذشته این دولت نشان داد برنامه ای برای تحقق این وعده ها 

ندارد بنابراین این وعده ها در حد آرمان و آرزو است. 
این فعال سیاسی اصلاح طلب اظهار کرد: دولت سیزدهم می گوید »آینده 
اقتصاد کشور را به برجام گره نمی زند«، اما واقعیت آن است که این آینده 
اقتصاد به برجام گره خورده است چون بدون برجام دولت چگونه می خواهد 
اقتصاد کشور را با وجود تحریم به سامان کند. اصلا چنین چیزی قابل تصور 

نیست.
 وی ادامه داد: اقتصادی که تحت تسلط و سیطره تحریم است و رکود مزمن و 
تورم بالای ۵0 درصد دارد، فقط معجزه می تواند آن را به سامان کند که معجزه 
هم امکان پذیر نیست. پس سئوال از دولت این است که چگونه و با چه روشی 

می خواهد اقتصاد کشور را اصلاح کند؟ چه برنامه ای دارد؟ تا به حال برنامه 
ای از این دولت ندیدیم هرچند آقایان آمال و آرزوهای فراوانی را بیان کردند.

 این نماینده ادوار مجلس با اشاره به صحبت های یکی از اعضای کابینه دولت 
رئیسی بیان کرد: یکی از این آقایان کاندیدای انتخابات ریاست جمهوری بود، 

او گفت »ظرف سه روز مشکل بورس را حل می کند« یا گفته می شد »دولت 
آقای رئیسی ظرف یک هفته مشکل بورس را حل می کند« خوب الان ۹0 روز 

گذشته است، وضع بورس بهتر که نشده بلکه بدتر هم شده است. 
وی با بیان اینکه دولت سیزدهم هیچ برنامه ای برای اصلاح اقتصاد کشور 
ندارد، افزود: اخیرا نیز آقایان گفتند »خبرهای خوشی به مردم می دهند«، به 
نظرم آنها نباید دیگر شعار اصلاح اقتصاد کشور را بدهند چون خود این گفتن ها 
توقعات مردم را دائم افزون می کند حال آنکه با این چشم انداز مشخص است 
که چیزی برای مردم حاصل نمی شود. نتیجه هم آن خواهد بود که ناامیدی 

مردم از تصمیم سازان و تصمیم گیران روز به روز زیادتر می شود. 
این فعال سیاسی یادآور شد: یک نفری ته چاه بود رفیقش گفت »صبر می 
کنی بروم طناب بیاورم« طرف جواب داد »صبر نکنم می خواهم چه کار کنم«. 
الان مردم چنین وضعیتی پیدا کردند برخی که اهل مطالعه هستند، می بینند 
برنامه ای در کار نیست لذا دل نمی بندند، گروهی نیز که زیر فقر مطلق اند 
چون چاره ای ندارد، می گویند »شاید امیدی باشد و دولت بتواند مشکل را 

حل کند«.
 خباز اظهار کرد: از دولت آقای رئیسی برنامه ندیدیم، آنچه دیدیم شعار، آمال 
و آرزو بوده است. در واقع نوعی گفتاردرمانی است، البته این گفتاردرمانی هم 
دارد کم کم خاصیت خودش را از دست می دهد چون مردم عموما این حرف 
ها را باور نمی کنند. ضرب المثلی هست که می گوید »آرزو بر جوانان عیب 
نیست« اما با "آمال"، "آرزو"، "شاید" و "ممکن است" نمی شود کشور را اداره 

کرد. کشور نیاز به تدبیر و برنامه دارد.

محمدرضا خباز، فعال سياسی اصلاح طلب:

آنچه از دولت آقای رئیسی ديديم شعار، آمال و آرزو بوده است
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شهردار قم گفت: مرحله نخست مترو قم حدود 
پنج و دو دهم کیلومتر از قلعه کامکار تا میدان 

مطهری آماده تست گرم است،
سید مرتضی سقائیان نژاد در برنامه گفتگوی 
خبری سیمای مرکز قم با اعلام این خبر گفت: 
مشکل اصلی نداشتن واگن است که در گفتگو با 
وزارت کشور، وزارت امور خارجه و شهرداری تهران 

انشاءالله تا پایان سال حل خواهد شد. 
سقائیان نژاد با اشاره به اینکه منوریل قم مشکل 
فنی ندارد، اما مشکل ماهیتی و کاربردی دارد، 
افزود: هزینه های گزافی در این بخش شده که 
تا  بگیرند  را  نهایی  بالادستی تصمیم  افراد  باید 
زودتر این مشکل در قم حل شود، اما اعتقاد دارم 
با واگذاری به بخش خصوصی این مسئله ساده تر 

حل خواهد شد.
شهردار قم با بیان اینکه با اصل قضیه الحاق 
مشکلی  قم  استان  به  هکتاری   ۵۶0 اراضی 
با ماهیت و فرآیند آن مشکل داریم  اما  نداریم، 
به  می خواهند  نفر  هزار   100 وقتی  گفت: 
در  آن  مطالعات  باید  شوند،  اضافه  منطقه ای 
با  امیدواریم  و  شود  انجام  مختلف  زمینه های 
مذاکرات با وزیر راه و شهرسازی مشکلات افرادی 

که به این زمین ها نیازد دارند کاسته شود.
وی با تاکید بر اینکه امسال 1۶ طرح در دست 
غدیر،  تونل  ارم،  راه  پیاده  داد:  ادامه  داریم  کار 

جمهوری  پروژه  فردوسی،  تقاطع  نماز،  میدان 
اسلامی در منطقه 2، خیابان شهیدان برقعی، 
سوله های فرهنگی، اجتماعی و ورزشی مناطق 
۳، ۴ و ۵، ساختمان های اداری منطقه 2، ۳ و ۴، 
پروژه هزار هکتاری فضای سبز، شهربازی ۷2 تن 
و باغ پرندگان طرحهایی است که باید تا پایان سال 

از آن ها بهره برداری شود.
یاد  گرامیداشت  اینکه  بیان  با  نژاد  سقائیان 
برگزاری  کتاب،  از  رونمایی  شهدا،  خاطره  و 
برنامه  از ۷0  بخشی  متنوع،  و  شاد  برنامه های 
گرامیداشت  مناسبت  به  قم  شهرداری  متنوع 
قم  روز  به  مربوط  مسائل  گفت:  است،  قم  روز 
باید کیفی سازی شود و بنده در حال حاضر از 
این کیفی سازی راضی نیستم و معتقدم تمام 
شهرداری  کمک  به  باید  استان  دستگاه های 

بیایند.
تمام دستگاه ها باید در معرفی قم اهتمام 

کافی داشته باشند
سقاییان نژاد با اشاره به اینکه از اداره فرهنگ 
و ارشاد، صدا و سیما، سازمان تبلیغات اسلامی 
و حوزه علمیه درخواست دارم برای روز قمِ سال 
آینده از همین حالا برنامه ریزی کنند و به کمک 
شهرداری بیایند، افزود: پیشرفت های زیادی در 
قم  در  شهرداری  برنامه های  اهداف  به  رسیدن 
مشاهده می شود که یکی از آن ها فضای سبز قم 

است که از 1۳ و 8 دهم به 20 و هفت دهم رسیده 
و جایگاه قم در کشور سوم است و در برنامه 1۴0۴ 
شهر قم این میزان به 2۶ متر افزایش پیدا می کند.
شهردار قم با بیان اینکه ظرفیت های استان قم 
بسیار بالا است، گفت: تمام دستگاه های استان 
باید در معرفی قم به عنوان پایتخت جهان اسلام 

اهتمام کافی داشته باشند.
سقائیان نژاد با بیان اینکه در سخنان بزرگان و 
ائمه اطهار نیز از این شهر به نیکی یاد شده است، 
استان قم وجود  از ظرفیت های  گفت: بخشی 
حوزه علمیه بسیار توانمند، مراجع معظم تقلید، 
بارگاه نورانی حضرت فاطمه معصومه سلام الله 
و  تاریخی  آثار  علیها، مسجد مقدس جمکران، 
باید  که  است  متبرکه  بقاع  و  امامزاده ها  و  کهن 
و  کنیم  پیدا  معرفت  و  آن ها شناخت  به  نسبت 
آن ها را به جهان اسلام معرفی کنیم. شهردار قم با 
اشاره به اینکه اگر تمدن نوین اسلامی قصد شروع 
فعالیت داشته باشد، قطعاً باید از پایگاه اصلی 
انقلاب اسلامی حرکت کند، افزود: انتظار دارم 
تا سال آینده با روش های علمی و منطقی، تمام 
ظرفیت های قم در حوزه های مختلف شناسایی و 
به جهان اسلام معرفی شود. وی با تاکید بر اینکه 
از وزارت ارشاد تقاضا دارم تا با کوشش و همت در 
کنفرانس اسلامی قم را به عنوان پایتخت فرهنگی 

جهان اسلام بشناساند.

شهردار قم :

مرحله نخست متروی قم آماده تست گرم  است
مشکل اصلی نداشتن واگن تا پایان سال رفع می شود 

انتقادشدیدازرئیسیازتریبونمجلس
 عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس با انتقاد از رویکردهایی که دولت سیزدهم در مدت اخیر پیشه کرده 
است، گفت: آقای رئیسی، شما و تیم کاریتان مساله محور وارد کارزار شوید نه نمایشی و بی ثمر.محمود 
احمدی بیغش، نماینده مجلس یازدهم در نشست علنی روزسه شنبه 11 آبان ماه مجلس شورای اسلامی، 
در نطق میان دستور گفت: آنچه اینجانب را وادار به این نطق نموده، شرایط خاص کشور بعد از روی کار 
آمدن دولت جدید است که به نظر می رسد با توجه به رویکردهای دولت محترم و احاطه یک نوع بی برنامگی 
و قضاوت های مایوس کننده در سطح جامعه، نیاز است از سر دلسوزی به رئیس جمهور محترم و با انگیزه 
یادآور شوم؛ مهم ترین مساله در باب رفتارهای دولت، عدم برنامه محوری در سیاست های کوتاه مدت دولت 
است که جای پردازش و نقد منصفانه دارد.عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس خطاب 
به رئیس جمهور افزود: ارزیابی اولیه از اقدامات شما نشان می دهد که تمام این رفتارها بویژه سفر به استان ها 

عمدتا تسکین محور است، نه درمان محور، زیرا این مدل حکمرانی نشانی از درمان مشکلات ندارد.
 

آخرینوضعیتشیوعکرونادراستانقم
رییس دانشگاه علوم پزشکی با اشاره به مرگ ۴ بیمار کرونایی در 2۴ ساعت منتهی به یازدهم آبانماه 
جاری، گفت: درحال حاضر ۵۴ بیمار بدحال در مراکز درمانی این استان بستری هستند. به گزارش عصر 
سه شنبه دانشگاه علوم پزشکی قم، محمدرضا قدیر در گفت و گویی اظهار با اشاره به آخرین وضعیت 
کووید1۹ در قم اظهار داشت: در شبانه روز گذشته ۵۶ نفر با علائم مشکوک به کرونا پذیرش و ۴۶ تن 
از آنها بستری شدند، همچنین در این مدت 2۹ بیمار با بهبودی از بیمارستان ترخیص شدند.وی با بیان 
اینکه 2۶8 بیمار کرونایی در قم بستری هستند، ادامه داد: در 2۴ ساعت گذشته ۵۳1 تست در این استان 
انجام شد که ۷۴ مورد از آنها مثبت گزارش شده است.قدیر در پایان یادآور شد: تاکنون یک میلیون و 121 
هزار ۳8۴ دُز واکسن کرونا در طرح ملی واکسیناسیون علیه کرونا در این استان به گروه های هدف تزریق 

شده است.

دستگیریمعاونسابقوزارتصمتوشبکهدلالانمرتبط
 معاون سابق وزیر صمت و شبکه دلالان مرتبط با وی که نقش زیادی در التهابات بازار روغن و کمبود 
این کالای اساسی در سال ۹۹ داشتند، توسط سازمان اطلاعات سپاه بازداشت شدند.به گزارش صدا و 
سیما؛ این مسئول وقت دولتی، متهم است که با دریافت رشوه، ارز ۴200 تومانی مربوط به واردات روغن 
را به شرکتی خصوصی تخصیص داده، که نه تنها از این ارز برای واردات روغن استفاده نکرده، بلکه بخشی 
از ذخایر راهبردی روغن کشور را نیز به صورت غیرقانونی به فروش رسانده است. پرونده این متهمین که 
به اتهام اخلال در نظام اقتصادی کشور بازداشت شدند و اقدامات سوء مختلفی از قبیل ارتشاء، حیف و 
میل بیت المال، خیانت در امانت، قاچاق و... انجام داده اند، جهت رسیدگی در اختیار قوه قضاییه قرار 

گرفته است.

آزادیضارباستاندارآذربایجانشرقیبهقیدوثیقه
ضارب استاندار جدید آذربایجان شرقی که تحویل زندان تبریز شده بود، روزسه شنبه با قرار وثیقه آزاد شد.به 
گزارش خبرگزاری فارس از تبریز، ضارب استاندار جدید آذربایجان شرقی که اول آبان ماه در تالار اجتماعات 
مصلای امام خمینی)ره( این شهر در مراسم معارفه و تودیع استاندار آذربایجان شرقی به صورت استاندار 
جدید این استان سیلی زده بود روزسه شنبه  با قرار وثیقه آزاد شد.ضارب استاندار آذربایجان شرقی توسط 

مسئولان امنیتی تحویل دادگستری آذربایجان شرقی و زندان تبریز شده بود که امروز با قرار وثیقه آزاد شد.

نمایشگاهبینالمللیقمبدونراهدسترسی
نمایشگاه بین اللملی قم پس از 1۵ سال از آغاز عملیات اجرای آن هنوز راه دسترسی ندارد.عملیات 
ساخت  نمایشگاه بین المللی قم سال 8۵ در زمینی به مساحت ۷۵ هزار مترمربع در کیلومتر یک آزادراه 
قم – تهران آغاز شد  که متاسفانه ده سال متوقف ماند، اما در چند سال اخیر کار آن ساخت آن کمی سرعت 
گرفتچون راه دسترسی به این طرح وجود ندارد  اما آن طور که آقای خاکی عضو هیئت مدیره نمایشگاه بین 
المللی قم  میگوید: بخشی از فاز نخست این نمایشگاه که 8 هزار متر مربع است آماده بهره برداریست که 
در صورت فراهم شدن راه دسترسی!!!! تا یکی دو هفته آینده نمایشگاه بین المللی گشایش خواهد یافت.

رئيس کميسيون برنامه وبودجه و سرمایه گذاری شورای شهرقم مطرح کرد:

“روز قم” فرصتی برای معرفی جايگاه قم 
در جهان تشیع

رئیس کمیسیون برنامه وبودجه و سرمایه گذاری شورای اسلامی شهر قم، 
نام گذاری "روز قم" را بهانه ای برای یادآوری جایگاه شهر قم به عنوان پایتخت 
جهان تشیع عنوان کرد و گفت: این مهم که قم پایتخت جهان تشیع است باید 

موردتوجه جدی مدیران دستگاه ها و نهادهای مرتبط قرار گیرد.
حسین صابری با بیان اینکه ورود حضرت معصومه )س( به شهر مقدس قم 
آثار و برکات فراوانی دانست و اظهار داشت: بزرگداشت سالروز ورود حضرت 
معصومه)س( و نام گذاری آن به نام روز قم فرصتی برای تبیین تأثیر حضور ایشان 

در قم و معرفی ظرفیت های موجود است.
وی نام گذاری روز قم را بهانه ای برای یادآوری جایگاه شهر قم به عنوان پایتخت 
جهان تشیع عنوان کرد و افزود: این مهم که قم پایتخت جهان تشیع است باید 
موردتوجه جدی مدیران دستگاه ها و نهادهای مرتبط در حوزه های مختلف 
اقتصادی فرهنگی و اجتماعی قرارگرفته و به وظیفه خود به درستی و در شأن و 

جایگاه شهر مقدس قم و بانوی کرامت عمل کنند.
برنامه وبودجه و سرمایه گذاری شورای اسلامی شهر قم  رئیس کمیسیون 
به مسائل فرهنگی نیز اشاره و ابراز کرد: با توجه به ابعاد وجودی و شخصیتی 
حضرت معصومه )س( باآن همه فضائل و مقامات علمی و معنوی، وظیفه ما 
بوده که ایشان را به عنوان الگوی ویژه برای بانوان معرفی کنیم تا هرچند ناچیز 

ادای دینی به خاندان عصمت و طهارت کرده باشیم.
وی ادامه داد: متأسفانه جایگاه و شأن شهر قم و مرقد حضرت معصومه)س( 
مورد غفلت قرارگرفته و البته مدیریت شهری و شورای اسلامی شهر نیز از این 
امر مستثنی نبوده و باید با کمک سایر دستگاه های مرتبط زمینه حضور و بدون 
دغدغه زائران و مجاوران حضرت را با بهبود امکانات رفاهی و بهسازی اطراف 

حرم مطهر بهبود دهند.
 

سرپرست معاونت برنامه ریزی و منابع انسانی شهرداری قم مطرح کرد:

ضرورت برند سازی ” روز قم ” 
در داخل و خارج کشور

سرپرست معاونت برنامه ریزی و منابع انسانی شهرداری قم گفت: بزرگداشت » 
روز قم « و برند سازی آن در سطح شهر، کشور و بین الملل بسیار پر اهمیت است 
و همه مسئولین باید از این فرصت برای رشد و توسعه شهر کریمه اهل بیت)س( 

استفاده کنند.
مجید محمدرضاخانی ، با اشاره به اینکه ورود حضرت معصومه)س( به شهر 
قم باعث قداست و بزرگی این شهر شده است، اظهار کرد: قمی ها هر چه دارند 
به برکت این بانوی بزرگ است و همه ما باید قدردان این نعمت باشیم و همواره 

خود را خادم حضرت بدانیم.
داد:  ادامه  قم«  روز   « به عنوان  فرخنده  روز  این  نامگذاری  به  اشاره  با  وی 
بزرگداشت این روز و برند سازی آن در سطح شهر، کشور و بین الملل بسیار پر 
اهمیت است و همه مسئولین باید از این فرصت استفاده کنند تا ظرفیت های 
کشور  از  خارج  در  چه  و  داخل  در  چه  را  قم  گردشگری  و  مذهبی  معنوی، 

اطلاع رسانی نمایند.
سرپرست معاونت برنامه ریزی و منابع انسانی شهرداری قم با تأکید بر اینکه 
شهرداری قم به دنبال این موضوع است تا از این فرصت به نحو اثرگذاری برای 
رشد و توسعه شهر کریمه اهل بیت)س( استفاده کند، خاطرنشان کرد: امیدوارم 
با همت همکارانم در تمام مجموعه های شهرداری و سایر مسئولین استان، 
این شهر مقدس را در همه ابعاد خود به جایگاه اصلی، شایسته و در خور نام 
اهل بیت)ع( برسانیم و از فرصت خادمی به نحو مطلوبی برای خدمت به حضرت 

معصومه)س( بهره مند شویم.

با حضور مدیر حوزه های علميه کشور صورت گرفت :

رونمايی ازکتاب روايت زندگی شهید 
صادقی از شهدای شهرداری قم 

عنوان  با  قم  شهرداری  شهدای  از  صادقی  شهید  زندگی  روایت  کتاب 
"سی سالگی"، با حضور مدیر حوزه های علمیه کشور و شهردار قم رونمایی شد.
به گزارش شهرنیوز، آیین رونمایی از کتاب سی سالگی، برگرفته از زندگی 
شهید صادقی از شهدای شهرداری قم، دوشنبه شب  توسط آیت الله اعرافی 
مدیر حوزه های علمیه کشور و امام جمعه قم، دکتر سقائیان نژاد شهردار قم و 

معاونان و مدیران شهری رونمایی شد.
کتاب سی سالگی روایت همسر شهید یدالله صادقی از زندگی این شهید 

والامقام است که به مناسبت » روز قم « رونمایی شد.
نویسنده کتاب سی سالگی در این جلسه با اشاره به تلاش ها برای نگارش 
زندگینامه شهدا و ایثارگران شهرداری قم در سال های گذشته اظهار داشت: هر 
شهیدی یک قصه شنیدنی دارد که در سومین کتاب، زندگینامه شهید صادقی 

توسط همسر این شهید به رشته تحریر در آمده است.
فاطمه دولتی با بیان اینکه همسر شهید صادقی در کنار ساده زیستی و 
بدون سخت گیری همواره همراه این شهید والامقام بوده است، ابراز کرد: یکی 
از ویژگی های این شهید همدلی با همسر و وقت گذاشتن برای خانواده بوده 
که این ویژگی امروزه اگر در خانواده ها رعایت شود منجر به تحکم خانواده ها 

می گردد.
 

به مناسبت “روز قم”صورت گرفت :

رونمايی از کتاب
 » قصه های شهروند خوب« 

آیین رونمایی از کتاب »قصه های شهروند خوب« به مناسبت "روز قم" با حضور 
جمعی از اعضای شورای شهر و نویسندگان قمی برگزار شد.

مراسم رونمایی از کتاب »قصه های شهروند خوب« به مناسبت »روز قم« با 
حضور ملایی رئیس کمیسیون فرهنگی، اجتماعی، نرجس نیازمند و معصومه 
آمره از اعضای شورای شهر، ابوالقاسم مقیمی مدیرعامل سازمان فرهنگی 
هنری و ورزشی شهرداری قم و جمعی از نویسندگان انجمن ادبی پیرنگ در 

شهر کتاب برگزار شد.
در این مراسم مدیرعامل سازمان فرهنگی هنری و ورزشی شهرداری قم از لزوم 
گسترش فرهنگ شهروندی سخن گفت و تولید آثار فرهنگی و هنری توسط 

نویسندگان و هنرمندان قمی را جزو اولویت های مهم این سازمان عنوان کرد.
ملایی نیز در این نشست ضمن تقدیر از تولید این کتاب، قصه را ابزاری 
اثرگذار برای فرهنگ سازی در بین کودکان توصیف و بر حمایت شورای شهر از 
تولید صنایع فرهنگی در حوزه فرهنگ شهروندی تأکید کرد. رونمایی از پوستر 
کتاب » قصه های شهروند خوب« با حضور نویسندگان، پایان بخش این مراسم 
بود. گفتنی است این کتاب حاوی داستان هایی با موضوع اخلاق و فرهنگ 
شهروندی برای کودکان است که به سفارش سازمان فرهنگی هنری شهرداری 

قم توسط جمعی از نویسندگان انجمن ادبی پیرنگ نگاشته شده است.
 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم :

پیگیر ثبت “روز قم” در تقويم ملی هستیم
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم با بیان اینکه "روز قم" هم اکنون در 
شورای فرهنگ عمومی استان تصویب شده است، گفت: پیگیر ثبت روز قم در 
تقویم رسمی و ملی کشور هستیم تا بستر مطلوب تری برای معرفی ظرفیت های 
قم به وجود آید. سید موسی حسینی کاشانی ، با اشاره به اهمیت گرامیداشت 
سالروز ورود حضرت معصومه)س( به شهر مقدس قم و ایام “روز قم” اظهار 
داشت: اگر روز قم در تقویم ملی کشور ثبت شود می توان نسبت به معرفی این 

شهر در سطح بین المللی و ملی اقدامات شاخص تری انجام داد.

ریيس پليس راه فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:

تشديد برخورد با تخلفات و جرائم مربوط به پلاک 
رییس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان از اجرای طرح تشدید برخورد با تخلفات و جرائم مربوط به پلاک 

وسایل نقلیه در قم همزمان با سراسر کشور از دهم آبان خبر داد 
 سرهنگ مختار پناهی اظهارداشت : با توجه به اجرای محدودیت ها و ممنوعیت های ترافیکی ناشی از 
بیماری کرونا در سطح کشور، متاسفانه برخی از رانندگان با ارتکاب تخلفات و جرایمی از قبیل نصب طلق 
مشکی روی پلاک وسائل نقلیه و نیز پوشاندن پلاک و همچنین دستکاری در ارقام و اعداد ، برداشتن ، 
بازگذاشتن درب صندوق عقب ، تغییر محل نصب پلاک و ... مانع خوانده شدن پلاک خودور توسط مامور و یا 
دوربین های ثبت تخلف شده و از قانون و مقررات عدول و با ارتکاب و ترویج بی قانونی، نظم، انضباط و امنیت 

ترافیکی را مختل می کنند.
سرهنگ پناهی بابیان اینکه مخفی کردن و دستکاری پلاک یک رفتارناهنجار و برخلاف قواعدنظم و انتظام 
اجتماعی تلقی می شود و از نظر قانون جرم محسوب می شود، افزود : چنین افرادی علاوه بر اعمال جریمه 

،به دادسرا معرفی و بر اساس ماده ۷20قانون مجازات اسلامی به شش ماه تایکسال محکوم می شوند.
وی تصریح کرد: برابر ماده ۷20 قانون مجازات اسلامی"هرکس در ارقام و مشخصات پلاک وسایل نقلیه 
موتوری زمینی، آبی یا کشاورزی تغییر دهد و یا پلاک وسیله نقلیه موتوری دیگری را به آن الصاق نماید یا برای 
آن پلاک تقلبی بکار برد یا چنین وسایلی را با علم به تغییر و یا تعویض پلاک تقلبی مورد استفاده قرار دهد و 
همچنین هر کس به نحوی از انحاء در شماره شاسی، موتور یا پلاک وسیله نقلیه موتوری و یا پلاک های موتور 
و شاسی که از طریق کارخانه سازنده حک یا نصب شده بدون تحصیل مجوز از راهنمایی و رانندگی تغییر و آن 

را از صورت اصلی کارخانه خارج کند، به حبس از شش ماه تا یکسال محکوم خواهد شد. "
رییس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان  قم خاطرنشان کرد: بر این اساس در جهت نهادینه کردن قوانین 
و مقررات جاری ، پیشگیری از تخلفات و جرائم رانندگی و اجرای ماده ۷20 قانون مجازات اسلامی ، طرح 
تشدید برخورد با تخلفات و جرائم مربوط به پلاک وسایل نقلیه از تاریخ دهم آبان 1۴00به مدت 20 روز  در 

سطح محورهای مواصلاتی حوزه برون شهری استان همزمان با سراسر کشور اجرا خواهد شد.

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

 پلیس قلابی، سارق کارت بانکی کودکان 
فرمانده انتظامی شهرستان از دستگیری یک پلیس قلابی به اتهام سرقت 1۳ کارت بانکی از کودکان در 

این استان خبر داد 
 سرهنگ مراد حسین جعفریان اظهارداشت: در پی وقوع چندین فقره سرقت کارت بانکی کودکان توسط 
راننده یک دستگاه خودرو پراید، موضوع در دستور کار مأموران انتظامی کلانتری 1۴ ولیعصر)عج( قرار گرفت.
وی افزود: فرد مذکور با جعل عنوان مأمور پلیس از طریق تهدید، کارت بانکی کودکانی که برای خرید به مغازه 

های سوپرمارکت می رفتند را سرقت کرده و بلافاصله متواری می شد.
فرمانده انتظامی شهرستان قم با بیان اینکه 1۳ کودک بدین شیوه مورد سرقت واقع شده اند، گفت: در 
ادامه مأموران با بررسی جغرافیای جرم و انجام اقدامات پلیسی متهم را شناسایی و با هماهنگی مقام قضائی 

استان دستگیر کردند.
سرهنگ جعفریان تصریح کرد: نامبرده در تحقیقات صورت گرفته به بزه انتسابی و همچنین سرقت وجه 
از کارت بانکی افراد مسن و بیسواد در پای دستگاه های عابربانک اعتراف کرد. وی گفت: در نهایت نامبرده 
به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد. فرمانده انتظامی 
شهرستان قم اضافه کرد: شهروندان و والدین کودکانی که بدین نحو مورد سرقت قرار گرفته اند، می توانند به 

کلانتری 1۴ ولیعصر)عج( مراجعه و ضمن شناسایی سارق، شکایت خود را اعلام کنند. 
 

جانشين فرمانده انتظامی استان قم 

متهمان ۳5 فقره سرقت منزل در قم دستگیر شدند
 جانشین فرمانده انتظامی استان از دستگیری ۷ عضو باند سرقت منزل در قم خبر داد و گفت: متهمان طی 

تحقیقات صورت گرفته به ۳۵ فقره سرقت اعتراف کردند 
 سردار بهادر اسماعیلی اظهار داشت: در پی وقوع چندین فقره سرقت منزل در قم، موضوع در دستور کار 

کارآگاهان پلیس آگاهی استان قم قرار گرفت.
وی افزود: کارآگاهان با بررسی جغرافیای جرم و انجام اقدامات پلیسی ۴ نفر را در این رابطه شناسایی و طی 
هماهنگی با مقام قضائی استان، آنها را دستگیر کردند. جانشین فرمانده انتظامی استان قم عنوان داشت: 
متهمان در ادامه به پلیس آگاهی استان منتقل و در تحقیقات صورت گرفته به ۳۵ فقره سرقت تلویزیون، طلا، 
ارز و اسباب و اثاثیه منازل مردم اعتراف که ۳ مالخر نیز در ارتباط با این پرونده شناسایی و دستگیر شدند. سردار 
اسماعیلی خاطر نشان کرد: در نهایت متهمان به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل 
مرجع قضائی استان شدند. جانشین فرمانده انتظامی استان ضمن تاکید بر ضرورت به کارگیری دوربین 
مداربسته و سیستم دزدگیر برای منازل، گفت: اکثر سرقت ها از منازلی رخ داده که فاقد حفاظت فیزیکی 

مناسب و تجهیزات ضد سرقت شامل" دوربین مداربسته و علائم هشدار دهنده" بوده اند.

طرح:سجاد جعفری

برنج ايرانی؛ دست نیافتنی!

مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور گفت: تحولات شهر قم در سال های گذشته 
واضح و قابل لمس است و این نگاه راهبری حاکم در شهرداری قم فصل جدیدی 

برای گام های بزرگ تر را ایجاد کرده است. 
آیت الله علیرضا اعرافی در دیدار شهردار و مدیران شهری قم، تصریح کرد: اسناد 
مهم و بالادستی در کشور وجود دارد که باید برش هایی از این برنامه ها در قم بومی و 

در طراحی های جدید توجه ویژه به این اسناد مهم کشور و برش آن شود.
وی در ادامه با تقدیر از ابتکار شهرداری در زنده نگه داشتن یاد و خاطره شهدا 
و ایثارگران با انتشار کتاب های مرتبط اظهار داشت: شهرداری و شورای شهر 
توجهات خوبی به احیای نام شهدا در شهر داشته و اقدامات قابل توجهی در 
این زمینه در شهر قم اتفاق افتاده است. وی با بیان اینکه همه ملت وامدار شهدا 
هستیم، چراکه این عزیزان در کنار اخلاص و نجابت برای نجات اسلام و انقلاب 
جان فشانی کرده اند، ابراز کرد: ۳0 کشور مستقیم و ۵0 کشور غیرمستقیم و 
حمایتی در جنگ تحمیلی با ایران اسلامی حضور داشتند، ولی آنچه در این عرصه 
باقی مانده این بوده که ایران تنها کشوری است که در چنین جنگ عظیمی اجازه 
تجزیه نداد که این نشان از سرمایه های بالایی به نام شهداست. مدیر حوزه های 
علمیه کشور، خانواده شهدا را مشعل فروزان شهادت دانست و افزود: خانواده ها، 
همسران و فرزندان نقش مهمی در پرورش و تربیت شهدا دارند که این اقدام آنان 
کمتر از ایثارگری نیست و این خانواده ها در سال های گذشته با مشکلات فراوانی 
دست وپنجه نرم کرده اند. عضو فقهای شورای نگهبان رهبری مشکلات اقتصادی 
و آسیب های اجتماعی را مورد توجه قرار داد و یادآور شد: اگر الگوی زیستی که در 
دفاع مقدس و اوایل انقلاب در کشور همچنان دنبال شود، همه مشکلات قابل حل 
است و باید در همه عرصه ها به این الگو برگردیم. امام جمعه قم با تقدیر از اقدامات 
شهرداری قم در سال های گذشته در سطح شهر تصریح کرد: تحولات شهر قم در 
سال های گذشته واضح و قابل لمس است و این نگاه راهبری حاکم در شهرداری 

قم فصل جدیدی برای گام های بزرگ تر را ایجاد کرده است.
باید قم در رده های پایين آمارهای آسيب های اجتماعی قرار بگيرد 

وی با تاکید بر اینکه در آستانه یکصدمین سال احیای حوزه علمیه قم هستیم، 
عنوان کرد: دبیرخانه ای در این زمینه در حوزه تشکیل شده که در حال جمع آوری 
اسناد و تولید آثار است که در این زمینه شهرداری قم می تواند نقش مهمی داشته 
باشد. عضو مجلس خبرگان رهبری جایگاه قم را مورد توجه قرار داد و گفت: قم 
نگین درخشان و قلب تپنده کشور و اسلام بوده که باید همه مسئولان قدردان 

قم باشیم، چراکه هیچ کشوری در دنیا و هیچ شهری در ایران اسلامی نبوده که 
تحت تأثیر و بی ارتباط با قم نباشد که این موضوع وظیفه مسئولان را مضاعف 
کرده است. عضو شورای انقلاب فرهنگی با تاکید بر اینکه نگرانی هایی امروزه در 
حوزه آسیب های اجتماعی و مسائل فرهنگی در قم وجود دارد، اذعان کرد: قم 
باید شهر سلامت باشد و همه مسئولان باید با همکاری یکدیگر این نگرانی ها را 
رفع کنند تا همواره قم در رده های پایین آمارهای آسیب های اجتماعی قرار بگیرد و 

برخی از آمارها زیبنده شهر قم نیست.
رهاسازی بافت های فرسوده شهری اقدام نادرستی است 

از  انتقاد  با  از سخنان خود  دیگری  در بخش  مدیر حوزه های علمیه کشور  
وضعیت توجه به بافت فرسوده در کشور، گفت: همه شهرهای کشور با بافت 
فرسوده مواجهه بوده که نیاز به قانون منسجمی در این زمینه هستیم و این گونه 
مرزبندی و رهاسازی بافت فرسوده اقدام درستی نیست.  وی عزم شهرداری برای 
ایجاد عدالت اجتماعی و همسانی مناطق را مورد توجه قرارداد و افزود: جایگاه 
مسجد در شهرها باید احیا و به جایگاه کلان برسد و واگذاری پرچم امورات به 
مسجد سبب حل مشکلات می شود و ما در قم نیاز به حداقل یکهزار و 200 مسجد 
فعال در شهر داریم و این مساجد باید توسط خود مردم اداره شود. وی با اشاره 
به مشکلات زیست محیطی در شهرها یادآور شد: در این مسائل شهرداری تنها 
یک کنشگر بوده و دیگر کنشگرهایی نیز در این زمینه بوده که باید پای کار بیایند، 
چراکه پیش بینی های نگران کننده ای در این زمینه وجود داشته که عزم همگانی 

می خواهد.
شهردار قم  :

شهرداری ها هيچ دفاع کننده ای در مجلس و دولت ندارند
و  داد  قرار  اشاره  مورد  را  شهرداری ها  دیدارمظلومیت  دراین  نیز  قم   شهردار 
گفت: شهرداری ها به عنوان مدیران شهرها، نه در مجلس و نه در هیئت دولت 
دفاع کننده ای ندارند و بعدها در خبرها متوجه تصمیمات برای مدیریت شهری 
می شویم که این موضوع انواع و اقسام مشکلات را ایجاد کرده است. سید مرتضی 
افزود: شهرداری ها به عنوان مدیران شهرها نه در مجلس و نه در هیات دولت 
دفاع کننده ای ندارند و بعدها در خبرها متوجه تصمیمات برای مدیریت شهری 
می شویم که این موضوع انواع و اقسام مشکلات را ایجاد کرده است. وی با اشاره 
به چالش بافت فرسوده و با انتقاد از در نظر گرفتن پهنه ۳1۵ هکتاری بافت تاریخی 
در هسته مرکزی شهر اضافه کرد: این بافت غیر کارشناسی فریز شده و این اقدام 
به جای حفظ، علیه میراث فرهنگی است. شهردار قم ادامه داد: بیش از ۹0 درصد 
جمعیت استان در شهر قم ساکن هستند و در این شرایط به علت نبود تشیکلات 
مشخص و علیرغم قوانین، متولی دستگاه دولتی است؛ به عنوان نمونه شورای 
عالی شهرسازی بدون شناخت شهرها و بوم شهرها برای همه در کشور تعیین 
تکلیف می کنند که این موضوع نادرست است. وی با انتقاد از نبود درآمد پایدار 
برای شهرداری ها خاطرنشان کرد: شهرداری ها تا چه زمانی باید برای ارائه خدمات 
و کسب درآمد شهر فروشی و تراکم فروشی کنند؛ همچنین سیکل مالیات بر 
ارزش افزوده و این درآمد نیز ناقص است. سقائیان نژاد، برنامه محوری شهرداری قم 
و ورود به برنامه راهبردی دوم قم 1۴0۴ را مورد توجه قرار داد و افزود: برنامه نخست 
از نظر بودجه ۹2 درصد و تحقق برنامه ای ۷2 درصدی صورت گرفته است که این 
میزان 28 درصدی کسری، در برنامه دوم تلفیق و بازنگری شده و در برنامه قم 
1۴0۴ توجه ویژه ای به مسائل نرم افزاری به جای مسائل سخت افزاری شده است.

آیت الله اعرافی در دیدار شهردار و مدیران شهری قم:

تحولاتشهرقمواضحوقابللمساست
 رهاسازی بافت های فرسوده شهری اقدام نادرستی است


